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DOKONČENÍ REKONstRuKcE KOmuNiKacE V ul. K VODOjEmu

Na  konci  října  byla  firmou  SILNICE  SVOBODA  a.s. 
z Jetřichova dokončena rekonstrukce ulice K Vodojemu. 
Od 18. do 20. října probíhaly v úseku dlouhém přibliž-
ně 300 m asfaltérské práce. Finální pokládce živičného 
povrchu  předcházely mnohé  komplikace,  které  se  ob-
jevily až během provádění stavebních prací. Jednalo se 
zejména o neplánovanou výměnu veřejného vodovodu, 
v celé délce opravovaného úseku ulice, nutnost výměny 
veřejné kanalizace v její dolní části v délce cca 40 m a ne-
předpokládaná  výměna  potrubí  historického  náhonu 
křižující  ulicí  Ke  Koupališti  v  délce  30 m.  Součástí  za-
kázky  bylo  také  předláždění  části  ulice  Ke  Koupališti, 
u bývalého hostince Krčma, žulovými kostkami, a to jak 
samotné vozovky, tak i chodníků po obou stranách ulice.

Děkujeme všem občanům města za trpělivost a pře-
jeme všem, aby jim opravená komunikace sloužila k užit-
ku a plné spokojenosti. Celkové náklady na rekonstrukci 
dolní části ulice K Vodojemu a části ulice Ke Koupališti 
u Krčmy dosáhly částky 8 mil. Kč včetně DPH.

Ing. Dušan Šedek, investiční technik MěÚ
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Slovo StaroSty
Vážení občané,

ve chvílích, kdy příroda začíná barvit 
listy stromů dozlatova, kdy začínají kle-
sat venkovní teploty, a po suchých dnech 
Mariánského léta se přeci jen začíná hlá-
sit podzim, sedím nad úvodním slovem 
do dalšího vydání našeho měsíčníku. 
Za poslední týdny se toho opět událo tolik, 
že jen těžko vybírám, co je (snad) nejza-
jímavější a v krátkosti (sic!) přenositelné 
na stránky tištěného periodika.

Úvod měsíce se nesl ve znamení ná-
vštěv třetích tříd naší školy u nás na rad-
nici. Jsem za tyhle chvíle s dětmi, které se 
ptají, jsou zvídavé a pozorné, vždycky moc 
rád. Pro některé je to poprvé, kdy přichá-
zejí na radnici, ale mezi dětmi jsou i „staří 
mazáci“, kteří již zažili svatby nebo vítání 
občanů, a prostředí radnice tak dobře zna-
jí. Veřejná správa obecně je stále u řady 
lidí vnímána jako něco zbytečného, nepo-
třebného, neúčelného, za což vděčíme pře-
devším neznalosti a mediálním zkratkám. 
Právě období školní docházky a častější 
vlastní zkušenost, mohou pomoci myšle-
ní budoucích generací založit na skutečné 
objektivní pravdě, poznání, významu, po-
třebnosti a účelnosti úředních záležitostí, 
jaké jsou tu „na vejboře“ pro občany zajiš-
ťovány. Jen dál a houšť, chtěl bych vzkázat 
našim pedagogům! Jakkoliv s rostoucím 
věkem dětí onen zápal pro téma chladne.

Když jsem již zahájil tématem vzdělá-
vání, zmíním krátce i první jednání škol-
ské rady v tomto školním roce, které se 
neslo v duchu velmi zajímavých témat. 
Krom úpravy školního řádu, která reaguje 
na praktické aplikační zkušenosti z přede-
šlého školního roku, kdy nám někteří žáci 
vnášeli do budovy školy věci, které do ško-
ly (a jejich rukou) rozhodně nepatří, a buď 
sami nebo prostřednictvím svých rodičů 
reagovali často tím, že tím nic neporušují. 
No zkrátka i tady je zatím doba, kdy bude-
me jaksi přirozeně schopni a ochotni plnit 
běžná (nepsaná) pravidla morálky a etiky, 
ještě hodně vzdálená. Naše svobodná spo-
lečnost je stále nevyzrálou společností, 
vyžadující psaná pravidla, mantinely, re-
gulace, zákazy, příkazy, ideálně duplicitně, 
aby to bylo sichr. Jakékoliv volnější nasta-
vení okamžitě slouží pro obcházení, zne-
užívání, někdy až trapné výmluvy. V mě-
síci, kdy si budeme připomínat „zvonění 
klíčema“, je tohle zjištění hodně tristní. Ale 
abych nebyl jen negativní, na jednání 
školské rady bylo otevřeno téma pořízení 
a zpracování rozvojové strategie naší ško-
ly! Tento dokument by měl být připraven 
komunitním způsobem, tedy se zapojením 
všech, kterých se vzdělávací proces do-
týká, rodiče a žáky nevyjímaje! Těším se 
na debatu nad tématy, jak by v budoucnu 
mohla škola fungovat, vypadat, působit! 

Věřím, že každý využije možnosti zapojit 
se do přípravy strategie, a že nezůstane 
pouze u pár aktivních jednotlivců!

Vzdělávání se týká i moje krátké ohléd-
nutí za derniérami představení Popelka 
a Sedmero krkavců. Budu se možná opa-
kovat, ale opět jsem u obou představení se-
děl jak přikovaný a v němém úžasu (a čas-
to v silném emočním opojení) sledoval 
výkony všech aktérů. Skvěle připravená 
představení, nadšení a radost, v části i pý-
cha rodiče! To vše nakonec znamenalo, že 
jsem na koncích představení měl v hlediš-
ti malou roli onoho „černocha“, o kterém 
vypráví ve filmu Kolja pan Louka (Zdeněk 
Svěrák) technické četě hřbitova (jen mi 
chyběly ty dlaně, co jsou zevnitř růžový). 
Děkuju, a hluboce smekám před všemi, 
kdo s přípravou představení pomáhali, ja-
kož i všem, kteří v představeních vystupo-
vali! Byl to krásný a niterný zážitek, a já si 
moc vážím toho, že ve městě máme takový 
klenot, jakým je naše ZUŠka!

V druhé polovině října hodně pokroči-
la realizace velkých infrastrukturních 
staveb. V ulici K vodojemu byl položen 
asfaltový koberec, a zbývá položit žulovou 
dlažbu v napojení na ulice Ke koupališti 
a Na Babí. Poněkud složitější situace je 
nyní v komunikačním uzlu ulice Na Sibiři 
a Smetanova, kde vlivem řady okolností 
(přeložky sítí společnosti CETIN, víceprá-
ce, souběhy prací) došlo k tomu, co jsme 
při plánování letošní investic nechtěli do-
pustit. Ano, Murphyho zákony zafungo-
valy naplno (Má-li se něco pokazit, pak se 
to určitě pokazí. Má-li  se pokazit více věcí 
najednou,  pak  se  pokazí  nejvíce  tak,  kte-
rá napáchá největší  škody). K situaci, kdy 
na vyjednané objízdné trase bez předcho-
zího oznámení zaparkuje autojeřáb, už 
vážně nebylo možné vymyslet ani v těch 
nejdivočejších fantaziích. Přesto se sta-
lo. Uznávám, že souběh provádění staveb 
v ulici Na Sibiři a v ulici Smetanova (kolem 
Domova důchodců) není ideálním zvlád-
nutí investiční činnosti města. Omlouvám 
se tímto všem obyvatelům, kterým jsme 
zkomplikovali na několik týdnů jejich běž-
ný život. A (s velkou pokorou) děkuji za tu 
nekonečnou trpělivost. V prvních dnech 
listopadu by měly být práce v obou úse-
cích dokončeny, a život by se měl vrátit 
do normálních kolejí.

Předposlední říjnový den nás na rad-
nici na mé pozvání navštívila náměstky-
ně hejtmana Královéhradeckého kra-
je, paní Martina Berdychová. Hlavním 
tématem byla činnost města v sociální 
oblasti, kde jsme společně s O. Landovou 
prezentovali model pečovatelské služby, 
neustále se rozšiřující o terénní službu, 
dále pak rekonstrukci výtahu v pečova-
telském domě, tak vize, s jakými chceme 

v rámci sociálních služeb jít do dalšího 
období. Současně jsme paní náměstkyni 
prezentovali projekt rekonstrukce prostor 
v pečovatelském domě, se kterým jsme 
se ucházeli o evropské dotace, nicméně 
díky převisu žádostí jsme zůstali pod ča-
rou úspěšnosti. Pokud vše dobře dopadne 
mohl by nám s částí financování pomoci 
Královéhradecký kraj. Následně jsme paní 
náměstkyni ukázali zdařilou rekonstrukci 
naší „dřevěnky“ a zavedli ji také do far-
ního kostela, který bude v nejbližší době 
vyžadovat výrazné finanční prostředky 
do opravy krovů a statického zajištění. 
V tomto směru jsme získali příslib paní 
náměstkyně, že se zasadí o zařazení kos-
tela do programu záchrany architektonic-
kého dědictví. Tento krok by zajistil šanci 
na základní financování nutných oprav, 
nicméně bude třeba, aby se v budoucnu 
k financování přihlásil opět kraj a zároveň 
i město.

V závěru svého článku se ještě krát-
ce zmíním o grantových programech 
města, které pro další období doznali 
některých změn. V detailu o těchto změ-
nách informuje samostatný článek, který 
najdete v tomto čísle měsíčníku. Nicméně 
já bych na tomto místě chtěl vyzvednout 
přístup členů grantové komise k celému 
projednávání a přípravě všech změn, kdy 
byla celá debata vedena věcně, kultivo-
vaně a se značným důrazem vyslechnutí 
a debatu nad všemi předloženými návrhy 
či náměty. Zvláště pak musím poděko-
vat předsedovi grantové komise Pepovi 
Havlíčkovi, že to celé velmi zdařile do-
kázal řídit a dovést do zdárného konce! 
Byl to velký kus práce, a bez jeho přístu-
pu bychom dnes nemohli vyhlásit (snad) 
spravedlivější grantové výzvy. Pakliže si 
nějak představuji spolupráci napříč spek-
trem stran a sdružení, pak byla ztělesněna 
právě v jednáních grantové komise! Ještě 
jednou velký dík!!!

Začíná listopad, budeme si jistě s Wabi 
Daňkem broukat „jeho píseň“, ale neměli 
bychom zapomenout na výročí Sametové 
revoluce. Nepodléhejme přesvědčení, že 
všechno je špatně, nenechme si vnutit jed-
noduché lži. Diskutujme věcně, říkejme si 
názory na dění kolem nás se zdůrazněním 
toho, že lež není názor! Přes všechny těž-
kosti, problémy, nejednoduchost a příkoří, 
jaké v posledních letech prožíváme, totiž 
žijeme v nejlepší době, jakou kdy naše 
republika zažila. Winston Churchill kdysi 
řekl: „Liberální demokracie je ten nejhorší 
způsob  vlády,  jaký  si  umím  představit.  Až 
na  to,  že  neexistuje  žádný  lepší“. Mějme 
tato jeho slova na paměti, až půjdeme  
17. listopadu zapálit svou svíčku, či položit 
květinu. 

V úctě
J. Škop, starosta

INForMaCE Z raDNICE
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INForMaCE Z raDNICE

Slovo MíStoStaroSty raDka Starého
Vážení a milí spoluobčané, 

babí léto, které panovalo také skoro celý 
měsíc říjen, je již minulostí a nastane čas 
podzimních plískanic a sychravého počasí. 
Rád bych Vás seznámil s důležitými akcemi 
a jednáními, které se odehrály na konci září 
až do uzávěrky tohoto čísla.

25. 9. jsem na základě stížností občanů 
týkajících se občasného zápachu šířícího se 
v okolí firmy bývalé Veby požádal o jednání 
zástupce firmy Hauk a APP. Se zástupcem 
firmy APP jsem absolvoval prohlídku, byl 
jsem seznámen s protokolem, na základě, 
kterého bylo zjištěno, že nebyly překroče-
ny emisní limity. Zápach se pravděpodob-
ně šíří z filtrace. Bylo přislíbeno provedení 
sond a doplnění materiálu do filtrace, aby 
se zvýšila její účinnost. Doufám, že tím do-
jde k vyřešení celého problému a situace se 
již nebude opakovat. Ve stejný den jsem měl 
také jednání se zástupci Osadního výboru 
Radešov nad Metují. Společně jsme se po-
koušeli najít řešení u reklamace na opravu 
cesty v Radešově. Při opravě došlo ke změ-
ně sklonu a nastal problém se špatným od-
tokem vody, bude vyřešeno s dodavatelem 
stavby a opraveno ke spokojenosti vlastní-
ků přilehlých nemovitostí.  Ing. Troutnarovi 
jsem také tlumočil prosbu občanů Radešova 
o umístění kontejneru na bioodpad. Jeho 
umístění pomůže k většímu třídění a ulože-
ní bioodpadu mimo směsný odpad. 

26. 9. se v Meziměstí konalo setkání 
starostů a místostarostů okresu Náchod. 
Probrali jsme společně problémy, které 
obce aktuálně trápí, vyměnili si zkušenos-
ti. Od pana starosty Náchoda Jana Birke 
jsme získali informace týkající se zahá-
jení příprav stavby obchvatu a přeložky. 
Zavzpomínali jsme také na Pavla Hečka, bý-
valého starostu Meziměstí, který byl nejen 
dobrý politikem, ale hlavně také člověkem. 

Poslední zářijovou sobotu jsem strávil 
v Hlavňově, byl jsem pozván na 25. ročník 
soutěže v hasičském sportu – Imitace, zá-
sahu při požáru. Soutěž v Hlavňově je spe-
cifická svými pravidly, přihlížející mohou 
shlédnout zásah při požáru již od samého 
začátku, tj. příjezdu hasičského družstva. 
Bylo mi ctí předat ocenění pro vítězné týmy. 
Poděkování patří všem účastníkům a hlav-
ně také organizátorům a sponzorům.

I během října se konají tradiční porady 
vedoucích odborů, technické porady a po-
rady dotační. Z dotací se snažíme vytěžit 
maximum finančních prostředků, a právě 
teď je období, kdy vrcholí zpracování žá-
dostí a podkladů k jednotlivým progra-
mům. Společně s referentkou dotací jsme 
např. kompletovali žádost o finanční podpo-
ru pro Hlavňov, kde zástupci TJ Sokol požá-
dali o pomoc se získáním financí od společ-
nosti ČEZ, která poskytuje dotace na opravu 
a rekonstrukci víceúčelových hřišť. Rada 
města také schválila nový grantový systém. 
O jeho podrobnostech najdete v tomto čísle 
samostatný článek, případně jsou veškeré 

informace uvedeny na webových stránkách 
města. Prosím případné žadatele o jejich 
důkladné prostudování. 

Ke konci se blíží také tři velké investiční 
akce. Pravidelně se účastním kontrolních 
dní a již jsem poznal, že práce na stavbě 
přináší často neočekávané problémy, které 
je nutné vyřešit. V době vydání tohoto čísla 
měsíčníku by již měla být průjezdná ulice 
K Vodojemu, tam byl díky opravě kanalizace 
posunut termín dokončení díla. Stejně tak 
díky několika vícepracím dojde k posunutí 
termínu dokončení opravy komunikace ul. 
Na Sibiři, i zde bylo nutné vyřešit problémy 
s kanalizací či předěláním obrub. Dle har-
monogramu pokračují také práce v nové 
lokalitě Větrná. Jsem si vědom, že všechny 
tyto opravy či investice komplikují život ob-
čanům daných lokalit. Patří jim velké podě-
kování za trpělivost a také omluva za kom-
plikace s dopravní obslužností. 

V době, kdy píšu tyto řádky, se již také 
dokončuje rekonstrukce výtahu v Bytovém 
domě pro seniory Javor. Věřím, že výtah 
bude klientům sloužit k jejich spokojenos-
ti. Od stavebního hluku si však nájemníci 
domu zatím neodpočinou. Na konci října 
budou zahájeny práce na rekonstrukci zá-
zemí pro pečovatelky, jejichž tým se rozros-
tl a stávající zázemí má již malou kapacitu. 

3. 10. jsme společně s panem starostou 
přijali pozvání na Den seniorů. Akce měs-
ta se konala v sále Pellyho domů. Hosté 
měli možnost shlédnout vystoupení žáků 
ZUŠ Police nad Metují, historickou mód-
ní přehlídku, vystoupení hudební skupiny 
KRVESAY, nebo se zúčastnit poznávací sou-
těže. Odměnou pro nás byly spokojené tvá-
ře všech návštěvníků. 

4. 10. se poprvé sešla pracovní skupi-
ny zabývající se revitalizace Bezděkových 
sadů, Pellyho parku a ulice Pod Havlatkou. 
Jednání se zúčastnila nejen Ing. Lenka 
Hladíková, která je členka projekčního 
týmu, ale také zástupci s Komise pro výstav-
bu a rozvoj, zástupci z rady města a zástup-
ci odboru IMŽP. Cílem jednání bylo sezná-
mit členy této skupiny se základními návrhy 
řešení jednotlivých lokalit, které budou 
podkladem projektových dokumentací pro 
vyjádření, stanoviska, a hlavně žádosti o do-
taci. Členové vznesli také několik připomí-
nek k předneseným návrhům. Připomínky 
budou předloženy na vědomí radě města, 
případně zapracovány do návrhu. Naší sna-
hou je účelná revitalizace daných lokalit 
a zisk dotačních prostředků, ze kterých by 
revitalizace byla hrazena. O dalších jedná-
ních Vás budeme informovat. Odpoledne 
jsem přijal pozvání na slavností předání cen 
sociálních služeb Královéhradeckého kraje 
2023. Tato akce má být poděkováním a oce-
něním nezastupitelnosti a obětavosti lidí, 
které v našem kraji poskytují sociální po-
moc. Na programu bylo nejen předání cen 
v jednotlivých kategoriích, ale také koncert 
Filharmonie Hradec Králové. 

6. 10. proběhla v divadle repríza úspěš-
ného vystoupení žáků tanečního oboru 
polické Zušky, ač jsem představení viděl 
podruhé, byl jsem výkony účinkujících opět 
ohromen. Účinkující byly zaslouženě odmě-
něni potleskem ve stoje. 

Proběhla také jednání se zástupcem 
firmy nabízející herní prvky na dětská hřiš-
tě, případně jsou schopni zajistit projekty 
a návrhy na celkovou rekonstrukci. V říjnu 
proběhlo jednání s vlastníky bytovek v ul. 
Na Sibiři. Komunikace, která kolem nich 
vede a je na jejich pozemcích, již má své 
dobré časy za sebou a v blízké budoucnos-
ti bude nutná její celková rekonstrukce. 
Vzhledem k tomu, že je využívána i jinými 
občany, jednáme o převodu pozemků pod 
ní do majetku města. Za sebe věřím, že se 
tento převod podaří v zastupitelstvu schvá-
lit a po jeho dokončení najdeme v rozpočtu 
města prostředky na opravu komunikace. 

Společně se zástupci technických slu-
žeb obcházím také dlužníky na nájemném. 
Jednání mnohdy nejsou příjemná, ale ale-
spoň část z nich se „chytí za nos“ a nájem-
né uhradí. Děkuji pracovníkům TS také 
za provedení opravy vstupu do klubov-
ny v Hlavňově. Věřím, že byla provedena 
ke spokojenosti jejích uživatelů. Zhodnotili 
jsme také sezónu na polickém koupališti. 
Je jasné, že provoz koupaliště je nutné čás-
tečně dotovat z rozpočtu města, ale letošní 
sezóny byla díky poměrně vysoké návštěv-
nosti ztrátová méně než v letech minulých. 

V den uzávěrky tohoto čísla jsem se 
společně s naší městskou policí zúčastnil 
semináře s tématem odstraňování auto-
vraků a ostatních vozidel. Byli jsme sezná-
meni s aktuální právní úpravou či příklady 
z praxe. 

Závěrem si Vás dovolím pozvat na ve-
řejné zasedání zastupitelstva města, které 
se koná 8. 11. 2023 od 17 hodin na sále 
Pellyho domů. 

S úctou
Radek Starý, místostarosta

PoZvÁNka
na 5. veřejné 

zasedání 
Zastupitelstva 

města 
Police nad Metují  

v roce 2023,
středa

8. listopadu 2023
v 17.00 hodin na sále  

Pellyho domů.
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SLOVO MÍSTOSTAROSTY JAROSLAVA SOUČKA
Vážení spoluobčané, milí Poličáci,

podzim je tady a s ním také mé pravi-
delné, tentokrát zářijově-říjnové měsíční 
hlášení. Ono je to tak, že  – nevím totiž, 
zda to víte - období, které v Polickém mě-
síčníku reflektujeme, je určeno termínem 
uzávěrky, takže je to vždy 20. den v mě-
síci, v tomto případě tedy od 20. září do  
20. října.

Toliko na vysvětlenou a pojďme rovnou 
k věci, tj. k záležitostem, které já považuji 
za důležité zmínit.

V pátek 22. září jsme společně s vedou-
cí sociálního odboru O. Landovou a zástup-
kyní senior klubu paní Lacinovou zavítali 
k našim sousedům do Polska, konkrétně 
do města Radków. Místem setkání zde byla 
městská knihovna a s polskými kolegy 
v čele s její ředitelkou jsme jednali o možné 
spolupráci našich seniorů. Schůzka to byla 
moc příjemná, zjistili jsme, že si rozumíme 
nejen jazykově (jednání probíhalo česko-
-polsky a nebylo třeba tlumočníka), ale 
především lidsky a myšlenkově. Dohodli 
jsme se na společných projektech, jejich re-
alizace proběhne co nejdříve.

Koncem září jsem odjel na dovolenou 
a po mém návratu jsme se spolu s vedením 
města oficiálně v prvním říjnovém týdnu 
rozloučili na radnici s odcházející vedoucí 
CKVS Janou Rutarovou, poděkovali za její 
dosavadní práci a popřáli jí hodně úspěchů 
v práci nové.

V tomto týdnu jsem také jako její před-
seda (a zástupce zřizovatele) svolal další 
jednání školské rady polické ZŠ v novém 
školním roce. Kromě toho, že jsme přivíta-
li a představili nového člena za zákonného 
zástupce žáků pana Luďka Frimla, řešili 
jsme Školní řád, především pak upřesňu-
jící textovou úpravu navrženou školní me-
todičkou prevence, kterou jsme po diskusi 
přijali. Další velké téma byl chybějící ovál, 
dráha na běh. V současnosti žáci běhají 
za školou, po asfaltu. Učitel musí přerušit 
dopravu na komunikaci, tedy stav ne zrov-
na ideální - upozorňují na to jak členové 
rady, tak i veřejnost. Spolu se starostou 
jsme si dali za úkol, že zjistíme možnosti 
případné projektové změny u sportoviště 
na sídlišti a případnou následnou realiza-
ci. Dále jsme byli informováni, že fotografie 
žáků z kláštera byly vystaveny v Pellyho do-
mech v rámci Dne seniorů a proběhlo první 
plavání v bazénu v Trutnově.

Velmi důležitou informací je chystaný 
výjezd pracovníků školy, jehož smyslem je 
zformulování dlouhodobé koncepce a vize 
školy, včetně strategického plánování, kte-
rou doporučovala i poslední inspekční 
zpráva a které se zúčastním i já, protože 
ji považuji za významnou a přínosnou pro 
další fungování naší školy.

Na závěr jsem radu informoval o pi-
lotním projektu Ministerstva kultury, 

podpořeného Národním plánem obnovy. 
Jedná se o projekt kreativního učení pod 
názvem „Umělec do škol“.  

Jde skutečně o to, že se umělec nebo 
pracovník kreativních kulturních oborů 
zapojí – společně s pedagogem - do výu-
ky školní třídy, kde kreativním způsobem 
představuje určité téma z výuky z jiné per-
spektivy, jiným pohledem a vede tak děti 
- kromě jiného - ke kreativnímu myšlení, 
vztahu k umění a nalézání svých neobjeve-
ných talentů. Jsem moc rád, že se do tohoto 
projektu v rámci Královéhradeckého kraje 
zapojila právě polická škola. 

Konkrétně se zapojily paní učitelky 
Kolářová a Šturmová se svými 4.třídami 
a umělec Ema Zámečníková. Ema je lektor-
ka, režisérka, autorka scénářů a odborných 
publikací, herečka, která vyučuje na DAMU 
a věnuje se mladému divadlu, divadlu pro 
děti, scénickému čtení, tvorbě scénářů 
a uměleckému přednesu. Je držitelkou 
Cenu ministra kultury za celoživotní přínos 
v oblasti uměleckého přednesu, neprofe-
sionálního divadla a dramatické výchovy 
dětí a mládeže. A právě scénickému čtení,  
tj. tvůrčí motivaci žáka ke čtenářství se 
ve třídách bude věnovat.

V pátek 13. října proběhly už první 
schůzky přímo ve třídách, kde se Ema se-
známila s dětmi a 2.listopadu pak bude 
navazovat další setkání. Celý projekt 
skončí v květnu příštího roku a já bych 
byl moc rád, kdyby se z pozice pilotu pře-
klopil do standardu a napevno se začlenil 
do vzdělávacího programu škol. Dávalo by 
mi to velký smysl.

Od prvního říjnového týdne jsem se 
také začal intezivně scházet se Šimonem 
Machem, novým vedoucím CKVS-Pellyho 
domy. Máme nastaveny pravidelné tý-
denní porady a to nejen se Šimonem, ale 
i s celým týmem CKVS. Před námi je totiž 

spousta důležitých úkolů. Jedním z nich je 
nepochybně sestavení rozpočtu na příští 
rok za všechny svěřené kapitoly (Pellyho 
domy, divadlo, kino, sport, informační cent-
rum). Další výzvou před námi je pak tvorba 
programové nabídky na příští rok.

Abychom ji připravili co nejlépe, chce-
me do toho zapojit i vás, polické občany. 
V nejbližší době zveřejníme a distribuuje-
me dotazníky a budeme vděční za každou 
vaší zpětnou vazbu. Ty budou hrát zásadní 
roli v přípravě kulturních a společenských 
událostí v Polici na další období. Musí to-
tiž jednoznačně vycházet z vašich přání 
a potřeb.

Aktuálně teď řešíme provozní a perso-
nální zajištění všech akcí konaných ve měs-
tě. Vyhlásili jsme výběrové řížení na uklí-
zečku a divadelního technika, v jehož 
rámci se již scházíme s jednotlivými zájem-
ci. Každopádně vás všechny vyzývám - má-
te-li sami zájem, nebo víte o někom vhod-
ném, budeme moc rádi, když se ozvete! 

Předposlední týden v říjnu jsem absol-
voval několik jednání a schůzek. Zmíním 
zde jednání správní rady Strategické rady 
regionu Broumovsko, kde se zamýšlíme 
nad dalším dlouhodobým rozvojem nejen 
broumovského, ale samozřejmě i polického 
regionu. Jako zásadní v tomto směru vidí-
me témata dopravní infrastruktury a vzdě-
lávání. A právě vzdělávání bylo obsahem 
dalšího jednání, které jsem v tomto týdnu 
absolvoval. Jednalo se o pracovní skupinu, 
která toto téma řeší koncepčně a za celý 
region. První úkol, na kterém chceme pra-
covat, je získání a přivedení mladých peda-
gogů k nám do regionu.

Moji milí, přeji vám vybarvený listopad 
a pokud budou plískanice, doporučuji za-
lézt si doma pod peřinu a číst knížky! Je pro 
to ideální čas. Váš Jarda Souček

Mgr. Jaroslav Souček, místostarosta

DAňOVé MiLOSTiVé LéTO
...příležitost zbavit se svých dluhů

V rámci akce Daňové milostivé léto se 
poplatníci místních poplatků, kteří včas 
neuhradili místní poplatky splatné před 
1. říjnem 2022, mohou zbavit části dluhů 
vzniklých navýšením základní sazby po-
platku a exekučních nákladů. Podmínkou 
mimořádného odpuštění je plná úhra-
da základní částky poplatku, a to buď 
jednorázově nebo pomocí splátkového 
kalendáře. Splátkový kalendář se uplatní 
pouze v případě jednotlivého nedoplatku 
převyšujícího částku 5 000 Kč. Současně 
dojde k automatickému zániku jednot-
livých drobných nedoplatků do 200 Kč, 
resp. 199 Kč, které však ve svém součtu ne-
přesáhnou 1 000 Kč u jednoho poplatníka.

Daňové nedoplatky lze odpouš-
tět pouze na základě žádosti dlužníka, 

kterou je nutné podat správci poplatku 
nejpozději do 30.11.2023.

Žádost je k dispozici u správce poplatku, 
v kanceláři pokladny úřadu, popř. ke sta-
žení na webových stránkách města, hned 
na titulní straně ve žlutém odkazu „Daňové 
Milostivé léto“ pod fotografií.

Bližší informace získáte na Městském 
úřadě Police nad Metují, odboru finančně 
správním:

Daniela  Adamová,  referent  místních 
poplatků, tel. č. 491 509 991, 
e-mail adamova@policenm.cz

Radka  Beranová,  DiS.,  referent  místních 
poplatků, tel. č. 498 100 916, 
e-mail beranova@policenm.cz
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Rozpis lékařů
stomatologické služby

listopad 2023
služba je zajištěna v době 

od 8.00 do 12.00 hodin
Datum  Lékař  Tel. č.
04. - 05. 11.
MUDr. Semerák – MUDr. Tereza Štrasová
Denisovo nábřeží 665, Náchod  491 424 921
MUDr. Alois Vejmola s.r.o., Palackého 20, Náchod 
  491 424 524
11. - 12. 11.
MUDr. Anna Klikarová, Náměstí ČSA 69, Hronov
  491 482 700
MUDr. Erika Uhlířová, Průmyslová 146, Jaroměř 
  491 815 475
17. 11.
MUDr. Marcel Pekárek (MDDr. Marcela Špačková)
Běloveská 123, Náchod 703 600 915
MUDr. Alena Zdražilová, Denisovo nábřeží 665, Náchod 
  491 427 548
18. - 19. 11.
SK – clinic s.r.o. (MDDr. Klára Peterková Malychina)
Manž. Burdychových 325, Č. Kostelec 739 963 202
MUDr. Jarmila Vokůrková (MUDr. Jarmila Podškubková)
Větrník 720, Č. Kostelec 491 462 331
25. - 26. 11.
MUDr. Blanka Grummichová, Palachova 1742, Náchod 
  724 013 123
MUDr. Tomáš Žďárský, Náchodská 240, Dolní Radechová
  491 424 322

ChODnÍK PODéL SiLniCe iii/30320 V BěLSKé ULiCi
Město Police nad Metují plánuje vybu-

dovat nový chodník v délce cca 450 m při 
průtahu silnice III/30320, ul. Bělská, v úse-
ku od křižovatky s místní komunikací u čp. 
263 po konec zástavby ve směru na Bělý. 
Projektovou dokumentaci vypracovala fir-
ma VIAPROJEKT s.r.o. z Hradce Králové. 

Územím prochází obousměrná dvou-
pruhová krajská silnice III/30320 šířky cca 
4,8 – 7,5 m, ze silnice III/30320 je realizo-
vána přímá dopravní obsluha přilehlých ne-
movitostí. Přes silnici II/30320 je navrženo 
místo pro přecházení, chodník je navržen 
na východní straně vozovky, tzn. na straně 
zástavby. Stávající vjezdy na jednotlivé po-
zemky zůstávají zachovány, předpokládá se 
jejich zpevnění v nové konstrukci. Výšková 
poloha komunikace se oproti stávajícímu 
stavu nemění, šířka chodníků je navržena 
min. 1,5 m. V rámci celého úseku je řešeno 

rozšíření stávající vozovky na min. 5,5 m. 
Výškový rozdíl chodníků a pojížděných 
ploch na přechodových místech je řešen 
silniční obrubou. Chodník je navržen i pro 
osoby s omezenou schopností pohybu 
a zrakovým postižením. Odvodnění stávající 
komunikace je navrženo do zatrubněného 
příkopu nebo stávající kanalizace, odvodně-
ní chodníku je řešeno do přilehlého terénu 
nebo přilehlé komunikace. 

Město bude v listopadu žádat o dotaci 
v rámci 1. výzvy MAS Stolové hory – IROP 
– Doprava – I, která je zaměřena na aktivitu 
Infrastruktura pro bezpečnou nemotorovou 
dopravu.

Ing. Pavel Scholz, vedoucí odboru IMŽP

PřÍJeM žáDOSTÍ DO gRAnTOVýCh 
PROgRAMů MěSTA POLiCe nAD MeTUJÍ 
Pro 1. PololEtí roku 2024

Oznamujeme, že u grantových pro-
gramů Akce pro veřejnost a Spolková 
činnost došlo v letních měsících k úpra-
vám. Zájemci budou moci od 01. 11. 2023 
do 30. 11. 2023 žádat o dotaci z rozpočtu 
města Police nad Metují v rámci dotačních 
programů Akce pro veřejnost, Spolková čin-
nost a Sociální oblast. Žádat lze podáním 
vyplněného formuláře žádosti o dotaci vč. 
povinných příloh buď osobně, v podatelně 
Městského úřadu Police nad Metují, pří-
padně jej zaslat poštou na adresu: Město 
Police nad Metují, Masarykovo náměstí 98, 
PSČ 549 54, Police nad Metují. Podat žá-
dost lze i elektronicky na adresu podatelny 
meu@policenm.cz a do datové schránky ID: 
3shbrwf

Jelikož byly grantové progra-
my vč. formulářů žádostí o dotaci 

aktualizovány, věnujte prosím přípravě 
projektové žádosti vč. povinných příloh 
pozornost. Veškeré změny jsou podrob-
ně popsány v jednotlivých v Grantových 
programech. Formuláře žádostí o dotaci, 
vzory povinných příloh a popis granto-
vých programů je ke stažení na webo-
vých stránkách města Police nad Metují 
ve složce „Rozvoj města“, následně 
ve složce „Dotační programy města“ - 
https://www.policenm.cz/rozvoj-mesta/
dotacni-programy-mesta/ 

Nenechávejte prosím přípravu žádosti 
o dotaci na poslední chvíli, v případě dota-
zů či nejasností prosím volejte na telefonní 
číslo +420 778 777 821, nebo mě neváhejte 
kontaktovat na e-mailu: kohlova@police-
nm.cz.

Tereza Kohlová, referent správy dotací

PRAViDeLná VýZVA K OřeZU 
Společnost ČEZ Distribuce, a.s. se 

(na základě zákona č. 458/2000 Sb., energe-
tický zákon) opět obrací na majitele a uži-
vatele pozemků, aby v termínu do 15. 
listopadu provedli ořez větví nebo po-
kácení dřevin, rostoucích v blízkosti elek-
trických rozvodných zařízení (v ochranném 
pásmu elektrického vedení). Důvodem je 
především zabezpečení provozu distribuč-
ní soustavy a dodávky elektrické energie.     
Ořez je potřebné provést tak, aby: 
•	 minimální vzdálenost větví od vodičů 

nízkého napětí (do 1 kV) byla 
- u stromů a jiných porostů, u nichž 

se předpokládá výstup osob 
do koruny: 
2 m od vedení bez izolace a 1,5 m 
od izolovaného nebo kabelového 
vedení 

- u stromů a jiných porostů, 

u nichž se výstup osob do korun 
nepředpokládá:
1,5 m od všech druhů vedení, 

- doporučená bezpečná vzdálenost 
pro přiblížení se k vodičům nn je 
min. 0,3 m; 

•	 minimální vzdálenost větví od vodičů 
vysokého napětí (od 1 do 35 kV), byla 
- 7 m od vedení bez izolace, 2 m 

od izolovaného vedení,
- doporučená bezpečná vzdálenost 

pro přiblížení se k vodičům vn je 
min. 1,5 m; 

•	 minimální vzdálenost větví od vodičů 
velmi vysokého napětí (od 35 do 110 
kV), byla
- 12 m od vedení bez izolace, 
- doporučená bezpečná vzdálenost 

pro přiblížení se k vodičům vvn je 
min. 2 m.

V ochranném pásmu nadzemního ve-
dení je zakázáno nechávat růst porosty nad 
výšku 3 m. 

Pokud ve shora uvedené lhůtě potřeb-
ný zásah neprovedete sami, je pracovník 
pověřený společností ČEZ Distribuce, a.s. 
oprávněn ke vstupu na dotčené pozem-
ky a k provedení zásahu. Vzniklý klest 
a zbytky po těžbě budou zlikvidovány a vy-
těžená dřevní hmota bude uložena v celých 
délkách do hromad na okrajích ochranného 
pásma nebo ve vzdálenosti 10 m od osy el. 
vedení. V zákonem vymezených případech 
je nutné před plánovaným kácením splnit 
oznamovací povinnost, popřípadě si vy-
žádat povolení k pokácení podle zákona 
č.114/1992 Sb, o ochraně přírody a krajiny. 

Ing. Jan Troutnar, MěÚ Police n. M.
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inFORMACe PRO PROVOZOVATeLe KOTLů nA PeVná PALiVA

Začíná topná sezóna a za současné 
situace se řada lidí vrací k pevným palivům. 
Proto je dobré si připomenout některé po-
vinnosti a také možnosti, jak včas řešit pří-
padné problémy s nevyhovujícími kotli.

Již v roce 2016 stanovil zákon  
č. 201/2012 Sb. o ochraně ovzduší (v §17 
odst.1 písm.h) provozovatelům spalo-
vacích stacionárních zdrojů na pevná 
paliva (KTSP) o celkovém jmenovitém 
tepelném příkonu od 10 do 300 kW včet-
ně, a které slouží jako zdroj tepla pro teplo-
vodní soustavu ústředního vytápění, povin-
nost provádět pravidelně nejméně jednou 
za tři roky prostřednictvím fyzické osoby, 
která byla proškolena výrobcem kotle a má 
od něho udělené oprávnění k jeho instalaci, 
provozu a údržbě, kontrolu technického 
stavu a provozu tohoto zdroje. Doklad 
o provedení kontroly, vystavený odborně 
způsobilou osobou, potvrzující, že staci-
onární zdroj je instalován, provozován 
a udržován v souladu s pokyny výrobce 
a zákonem, musíte předkládat na vyžá-
dání obecnímu úřadu obce s rozšířenou 
působností.

Z kontroly kotle pak vyplynou dopo-
ručení pro správný způsob jeho provozo-
vání, kam patří jak volba správného paliva, 
které splňuje požadavky stanovené výrob-
cem kotle, tak i správný způsob jeho ob-
sluhy a údržby. Uvedená doporučení vedou 
k dosažení významné úspory a prodloužení 
životnosti kotle. Naproti tomu nerespekto-
vání některých pokynů a povinností, může 

vést k poškození zdroje a významnému zvý-
šení emisí znečišťujících látek, které násled-
ně zatěžují široké okolí.

Databázi odborně způsobilých osob 
(OZO), tedy těch, kteří provádějí kontrolu, je 
možné najít na www stránkách Ministerstva 
životního prostředí ČR: https://ipo.mzp.
cz/.

Zvláštní pozornost je vhodné věnovat 
povinnosti, která stanovuje, že od 1. září 
2024 lze provozovat kotle na pevná pali-
va pouze 3. a vyšší třídy.

Na výměnu sta-
rého kotle je mož-
né čerpat podporu 
z dotačního progra-
mu Ministerstva 
životního prostředí 
- „kotlíková dotace“.

Žádat mohou 
fyzické osoby – majitelé rodinných domů 
s nejvýše 3 bytovými jednotkami, kteří splní 
následující podmínky:

 y Směrnici o Ekodesignu, - stanovuje 
minimální požadavky a limitní hodnoty 
z hlediska emisních limitů

 y Povinnou spolupráci s odborníkem -  
instalaci kotlů na biomasu, solárních sys-
témů a tepelných čerpadel mohou prová-
dět pouze kvalifikovaní topenáři s osvěd-
čením o získání profesní kvalifikace

 y Zpětné čerpání dotace, proplácení do-
tací žadatelům probíhá zpětně na zákla-
dě předložení dokumentace o provedení 
výměny kotle a dokladů o její úhradě

 y Peníze také na projekt a stavební práce 
mezi uznatelné náklady se mimo ceny 
kotle započítávají také související staveb-
ní práce a zpracování projektové doku-
mentace

 y Konkrétní podmínky si stanoví kraje 
dodatečné podmínky a pravidla pro vy-
plácení dotací si stanoví jednotlivé kraje

Další informace: 
 y žadatel musí být zapsán v katastru ne-

movitostí, jako majitel nebo spolumajitel 
a nemovitost musí být vedena jako objekt 
určený pro bydlení

 y výše kotlíkové dotace je 80 % z uznatel-
ných nákladů

 y maximální výše příspěvku činí 
120 000 Kč (+7 500 Kč za prioritní 
území) a stanovuje se pevně dle účelu 
využití.
Potřebné informace lze získat na strán-

kách www.kr-kralovéhradecky.cz/kotliky 
a na infolince 722 960 675 v pracovní době 
8-16 h. nebo na e- mailu: kotlikovedota-
ce@kr-kralovehradecky.cz. 

Je také důležité upozornit, že v přípa-
dě nedodržení povinností hrozí sankce 
ve výši do 20 000,- Kč (neprovedení kon-
troly) a do 50 000,- Kč v případě provozo-
vání kotle nesplňujícího emisní požadavky, 
nebo při spalování zakázaných paliv. Zákon 
také umožňuje uložit provedení opatření 
ke zjednání nápravy či následně rozhod-
nout o zastavení provozu kotle. 

Podle sdělení Odboru ochrany ovzduší 
Ministerstva životního prostředí bylo úze-
mí města Police nad Metují zařazeno do ob-
lasti, kde dochází, na základě dlouhodobých 
analýz, k trvalému překračování imisního li-
mitu pro karcinogenní benzo(a)pyren. Tato 
látka je do ovzduší vypouštěna především 
z lokálních topenišť, z nevyhovujících kotlů 
na pevná paliva. Z tohoto důvodu vypraco-
valo město programu zlepšování kvality 
ovzduší na území města. Jeho cílem je pro-
vedení opatření ke snížení překračovaného 
imisního limitu a měl by napomoci k účin-
nému a trvalému zlepšení kvality ovzduší 
ve zdejším regionu. Součástí programu je 
nejen kontrola největších lokálních znečiš-
ťovatelů, ale i řada užitečných informací pro 
provozovatele topenišť. Program je k na-
hlédnutí na městských webových stránkách. 

Ing. Jan Troutnar, MěÚ Police n. M.

koNtrola kvalIty voDy Z JulINky
V rámci pravidelné kontroly voda z artézského prameníku 

Jůlinka na polickém náměstí, bylo provedeno podzimní kontrolní 
kolo, se zkráceným  rozborem odebraných vzorků. Kontrolu za-
jišťuje a garantuje na základě smlouvy o dílo RNDr. Ivan Koroš, 
jednatel Hydrogeologické společnosti Praha. Odběr vzorků vody 
proběhl cca v polovině září, při vydatnosti přetoku cca 0,35 l/s. 
Odebrané vzorky analyzovala akreditované Ekologické labora-
toři PEAL s.r.o. Praha a výsledky jsou porovnávány s vyhláškou 
č. 252/2004 Sb., v platném znění, kterou se stanoví hygienické 
požadavky na pitnou vodu a četnost a rozsah její kontroly. 

Z výsledků vyplývá, že voda z Jůlinky je středně mineralizo-
vaná a po stránce chemické i bakteriologické i nadále vyhovuje 
limitům pro pitnou vodu bez úpravy. Z důvodu vyššího obsa-
hu dusičnanů (47 mg/l), není tato voda vhodná pro přípravu 
umělé výživy kojenců (limit pro přípravu kojenecké stravy je 15 
mg/l). Protokol o zkoušce č. 14010/2023 je k dispozici na polické 
radnici, odbor IMŽP. Následná kontrola bude provedena na jaře 
2024.  

Ing. Jan Troutnar, MěÚ Police n. M.
RNDr. Ivan Koroš, HG společnost, s.r.o.

ukazatel jednotka skutečnost limit

tvrdost (Ca+Mg) mmol/l 2,6 2,0 - 3,5
železo mg/l < 0,05 max. 0,20

mangan mg/l < 0,02 max. 0,05
dusičnany mg/l 47 max. 50
dusitany mg/l < 0,01 max. 0,50

amonné ionty mg/l < 0,15 max 0,50
TOC (celk. organic. 

uhlík) mg/l 0,5 max. 5

konduktivita mS/m 53,8 max. 125
zákal ZF(n) 0,38 max. 5

Escherichia coli KTJ/100 ml 0 max. 0
koliform. bakterie KTJ/100 ml 0 max. 0

Hodnoty vybraných ukazatelů letošního 
podzimního kontrolního kola:
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ReViTALiZACe BeZDěKOVýCh SADů, PeLLYhO PARKU 
a ulICE PoD havlatkou

Město Police n. M. již delší dobu plánuje obnovu městských parků - 
Bezděkových sadů a Pellyho parku a úpravu ulice Pod Havlatkou. V letoš-
ním roce bylo rozhodnuto o vypracování projektových dokumentace a po-
dání žádosti o dotaci z Integrovaného regionální operační program (IROP), 
programu Zelená infrastruktura, v rámci jeho aktuální výzvy Revitalizace a mo-
dernizace stávajících veřejných prostranství. Jeho cílem je posilování biologické 
rozmanitosti a rozšiřování zelené infrastruktury v sídelním prostředí. Žádost by 
měla být podána v lednu příštího roku. 

V Bezděkových sadech půjde o obnovu starých dožilých mlatových cest, re-
alizaci vhodného vodního prvku, výměnu  zastaralého mobiliáře (laviček, odpad-
kových košů, informačních vývěsek) a výměnu krátkověkých, neperspektivních 
a nevhodných dřevin za nové na základě dendrologického posouzení, a to vše 
na základě architektonického návrhu. 

V Pellyho parku se bude jednat o realizaci nového přístupového chodníku ke stávajícímu vstupu podél severní strany vozovky 
Radimovské ulice, obnovu oplocení, realizaci nového vstupu se schodištěm v severozápadním rohu parku a nové branky v jihozápadním 
rohu, náhradu již nevhodného dlážděného chodníků za mlatový, realizaci nového dětského hřiště, obnovu starého mobiliáře (laviček, 
odpadkových košů), přesun kamenné brány a realizaci nového chodníku ke hřišti, instalaci geokoutku Polická křídová pánev a výměnu 
starých a neperspektivních dřevin za nové (mimo jiné i po nutném kácení stromů v minulosti) na základě dendrologického posouzení, a to 
celé rovněž na základě architektonického návrhu.

VeřeJné PROJeDnánÍ PROJeKTU
ReViTALiZACe BeZDěKOVýCh 
SADů, PeLLYhO PARKU A ULiCe 

PoD havlatkou 
Zveme širokou veřejnost a všechny zá-

jmové skupiny města na veřejné projedná-
ní projektu revitalizace Bezděkových sadů, 
Pellyho parku a ulice Pod Havlatkou, kde se 
budete moci za účasti vedení města a řešite-
lů projektu seznámit s návrhem řešení úpra-
vy uvedených veřejných míst.

Všichni jste srdečně zváni 
20. listopadu v 16 hodin 
na sál Pellyho domů. 

S návrhem projektu revitalizace se může-
te seznámit v elektronické formě na webo-
vých stránkách města Police nad Metují 
na adrese www.policenm.cz/rozvoj-mesta/
revitalizace-bezdekovych-sadu-pellyho-par-
ku-ul-pod-havlatkou/

Vedení města Police nad Metují
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TENTOKRÁT V ONLINETENTOKRÁT V ONLINE
PROSTŘEDÍPROSTŘEDÍ

SENIOŘI,SENIOŘI,
NEDEJTE SE!NEDEJTE SE!
INTERAKTIVNÍ DIVADLO PRO
DŘÍVE NAROZENÉ
Policie ČR společně s Divadlem VeTři
představuje sérii krátkých scének
na aktuální téma - Jak se bránit
podvodníkům! 

Policie ČR společně s Divadlem VeTři
představuje sérii krátkých scének
na aktuální téma - Jak se bránit
podvodníkům! 

07.11.2023
od 10h

Pellyho domy
Police n. Metují

něco z Radešova 
PeRnÍKářKY

V pátek 6. října v radešovské truhlárně opět tvořil dám-
ský Drátklub. Tentokrát pod odborným dohledem lektorky 
Moniky Vaňkové z Bezděkova - nejlepší perníkářky z široké-
ho okolí jakou znám. Z profesionálně připraveného worksho-
pu jsme si odnesly nejen  vlastnoručně nazdobené perníčky, 
ale hlavně spoustu cenných rad, tipů a vychytávek k jejich 
pečení a následnému zdobení. Každé z 12 účastnic kurzu se 
Monika trpělivě věnovala a my jsme malovaly, zdobily a oli-
zovaly perníčky, které se nám zdály nepovedené. I když z nás 
nebudou takové perníkářky jako je Monika, tak společně 
jsme si večer opravdu užily.

Za Drátklub
Květoslava Vídeňová

Úpravu těchto parků 
navrhují i v minulosti již 
zpracované architektonic-
ké studie vybraných míst 
spol. City Upgrade s.r.o. 

V ul. Pod Havlatkou, 
pak půjde o zrušení 
nepotřebného stávajícího 
chodníku na jižní straně 

ulice, a v tomto místě budou vytvořena nová parkovací místa, mezi 
ně budou vložené plochy pokryvné zeleně a stromem upropstřed 
každé z nichy; dále bude vytvořeno nové sběrné místo tříděných 
odpadů, které nahradí stávajícího s nevhodným výškovým 
převýšením; touto úpravou by mělo dojít i k celkovému urbanis-
tickému zkvalitnění této ulice. 

Projektovou dokumentaci realizuje Ing. Adam Beneš, člen 
ČKAIT, který zatišťuje technickou část PD, ve spolupráci s autor-

izovanou architektkou 
Ing. Lenkou Hladíkovou, 
členkou ČKAIT, která 
navrhuje architektonická 
řešení a zjišťuje vege-
tační část PD. Dotačním 
manažerem je Bc. Jiří 
Černý, spol. GRANTIS con-
sulting s.r.o.

Ing. Jan Troutnar
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Mezinárodní den seniorů v Polici nad Metují
Dne 3.10.2023 jsme společně oslavili 

Mezinárodní den seniorů v Pellyho domech. 
Mám radost z toho, že se tato akce stala 
tradiční. Připojili jsme se k mnoha obcím 
v České republice i ve světě, které seniorům 
věnují pozornost a tímto způsobem jim 
projevují úctu a poděkování.  Senioři tvoří 
významnou část naší společnosti a jsou pro 
nás důležití. Kam bychom chodili pro rady, 
kdo má nejvíc zkušeností, kdo se dokáže po-
dívat na věci s nadhledem a říct?: „Klid, to 
už tady bylo, všechno se dá vyřešit“. 

Myslím si, že se letošní program vydařil. 
Viděla jsem nejméně 98 spokojených tváří 
a nechyběli ani hosté z polského Radkowa. 
Jejich návštěva byla první vlaštovkou spo-
lečné spolupráce. Plánujeme  požádat o do-
tace z Euroregionu Glacensis a uspořádat 
pro polické a radkowské seniory zajímavé 
akce. Jak všichni víme, každá akce něco sto-
jí.  Zkusíme tedy využít finanční podporu, 
kterou nabízí evropské fondy. Pevně věřím, 
že budeme s žádostmi o dotace úspěšní 
a v příštím roce si užijeme ještě něco navíc. 

Tradičně nás přišli potěšit žáci ze 
Základní umělecké školy v Polici nad Metují. 
Především malí sólisté, které bylo na je-
višti sotva vidět, si vysloužili velký potlesk 
za svůj výkon i za odvahu. Děti nám hrály, 
zpívaly a tančily a já bych všem účinkují-
cím ráda ještě jednou poděkovala. Dík patří 
i všem učitelům ZUŠ, kteří se na přípravě 
programu pro seniory podíleli. 

Věřím, že mi dáte za pravdu, že Sestry 
Chalupovy byla trefa do černého. Tato 

netradiční taneční formace složená z žen 
ve věku 65+ nás všechny okouzlila. Jsem 
ráda, že jsme mohli vidět tolik nadšených 
a krásných žen, které se ve volném čase 
stávají manekýnami, tanečnicemi a také 
švadlenami, a to proto, aby potěšily sebe 
a své publikum. Viděli jsme čtyři choreogra-
fie a doufám, že někdy v budoucnosti uvidí-
me i další. Bude soubor ze Skalice u Hradce 
Králové pro nás inspirací? Myslím, že Ivaně 
Richterové se v průběhu představení zrodil 
v hlavě nějaký plán. Tak uvidíme!

Kvíz, který připravila Pavlína Binková, 
měl jednoznačného vítěze. V poznávání zná-
mých i méně známých míst z našeho okolí 
byla nejlepší paní Kratěnová. Zaslouženě 
získala cenu pro vítěze. Nemáme všichni 
Policko prochozené křížem krážem, ale fo-
tografie byly krásné a kdo nesoutěžil, mohl 
se alespoň kochat. 

O závěr programu se nám postarala 
hudební skupina Krvesay. Muzikanti byli 
ze zdravotních důvodů v oslabení, ale uká-
zali nám, jak dva dokáží hrát za čtyři. Pod 
pódiem jsme nechali dost prostoru pro 
milovníky tance, ale letos taneční parket 
nikdo nevyužil. Myslím, že jsme byli všich-
ni po bohatém programu příjemně unavení 
a zůstala nám síla jen na to, abychom si s ka-
pelou zazpívali. 

Žáci základní školy pro nás připravili 
výstavu fotografií z polického kláštera. Při 
zkoumání a objevování budovy přes objek-
tiv fotoaparátu jim nešlo o zachycení prvno-
plánové krásy, ale o detaily, které zachycují 
a dokumentují historii. 

Ráda bych poděkovala všem, kteří při-
šli, všem, kteří účinkovali a také všem, kteří 
pomáhali s přípravou, organizací i obslu-
hou. Už teď se začínám těšit na příští rok. 
To nám naše oslava vyjde na 1. říjen, kdy 
Mezinárodní den seniorů slaví celý svět.

Mgr. Olga Landová
vedoucí sociálního odboru
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MěSTSKá ZeLeň
Po delší době plánování a příprav byly koncem letošního října, 

na vybraných místech ve městě, založeny dvě plochy kvetoucích 
lučních porostů/květnatých luk. Plochy byly nejprve chemicky 
ošetřeny, poté rozrušeny a zpracovány kultivátorem, následně byly 
ručně vyhrabány drny, kořeny a kameny, povrchy byly urovnány 
a nakonec byly plochy osety a uválcovány. První z těchto ploch je 
na jižní straně komunikace Pod Jasany, v ploše zeleně naproti spol. 
Pejskar, s.r.o., která byla oseta barevnou luční směsí Karneval, ob-
sahující 95 druhů rostlin. Druhou plochou je pás podél západní 
strany Ostašské ul., mezi prodejnou Ramax a stromořadím borovic, 
a ta byla oseta luční směsí Slunovrat, s 56 druhy rostlin. Květnaté 
pásy budou vyžadovat specifickou pěči, a pokud se podaří ji zajistit, 
měly by nás odměnit svým přírodním charakterem a směsicí pestře 
kvetoucích lučních společenstev. 

Založení květnatých pásů zrealizovala spol. Ekogreen s.r.o. 
Pardubice, vybraná v poptávkovém řízení. Součástí zakázky byla 

také regenerace trávníkových ploch 
na náměstí a v ul. Na Sibiři - od hřbito-
va po kostel NPM. Při této regeneraci 
byly trávníky prořezány, zapískovány, 
doplněny kondicionérem, pohnojeny 
a dosety travní směsí. 

V příštím roce plánujeme v rege-
neraci pokračovat, aby postupně byly 
zregenerovány všechna travnaté plo-
chy ve městě.

Ing. Jan Troutnar

UKOnČenÍ SeZÓnY MěSTSKé 
koMPoStÁrNy

Doplňujeme informaci k otvírací době 
městské kompostárny z minulého čísla PM. 
Kompostárna bude letos otevřena do so-
boty 19. listopadu, a zároveň od 1. lis-
topadu bude zavřená v pondělí 6. a 13. 
listopadu. Po dobu zimního uzavření pak 
bude možné malé množství bioodpadu 
odkládat ve sběrném dvoře, do kontejneru 
provozovatele kompostárny. Větší množství 
bioodpadu bude možné do kompostárny 
odložit pouze po domluvě s městem a pro-
vozovatelem kompostárny. Znovu otevře-
na bude od 1. dubna příštího roku.

TřÍDěnÍ A ReCYKLACe KOVů

Využívání kovových obalů, zvláště 
v potravinářství se v posledních letech 
velmi rozšířilo, a to především mezi vý-
robci nápojů. Výhodou používání obalů 

z kovů je to, že je možné je donekoneč-
na recyklovat (podobně jako je tomu 
u skla, papír má životní cyklus omezený 
pouze na 5 - 7 použití). O tom, že hliník lze 
recyklovat neustále dokola, hovoří i data 
z USA, kde jsou dodnes v oběhu ¾ hliníku, 
vyrobeného od roku 1888. Tak jako u ostat-
ních využitelných odpadů, i v případě 
zpracování kovového odpadu při výrobě 
nových produktů, šetříme nejen primární 
suroviny potřebné při výrobě, ale také ener-
gie a emise. S vyšším používáním kovových 
obalů je ale zároveň větší potřeba jejich tří-
dění a recyklace. A je velkou chybou, kon-
čí-li tyto obaly v popelnici a na skládce.  

V Polici n. M. je pro odkládání kovo-
vých obalů a drobných kovových odpadů 
aktuálně umístěno, na veřejných sběr-
ných místech, 24 šedých sběrných ná-
dob velikosti 240 l, které jsou pravidelně 
vyváženy.

Do šedých nádob na kovové obaly  
a drobné kovy lze odkládat:

 y uzávěry od nápojů a zavařovacích sklenic,
 y nápojové plechovky, konzervy, 
 y hliníková víčka od jogurtů (nikoliv z po-

koveného plastu!),
 y hliníkové obaly od potravin (ne kombino-

vané),
 y fólie od tavených sýrů či čokolád, 
 y prázdné kovové tuby od kosmetiky (pas-

ty a krémy),
 y kovové nádoby od aerosolů po kompletním 

vyprázdnění (spreje od laků na vlasy, šleha-
ček, antiperspirantů, deodorantů apod.),

 y menší celokovové předměty (trubky, 

kohouty, baterie, hrnce, klíče, hřebíky, 
šrouby, ešusy, příbory, součástky, kance-
lářské sponky) a další rozměrově vhodný 
kovový odpad. 

A naopak do nich nelze odkládat: 
 y obaly od barev, ředidel, lepidel, chemiká-

lií a dalších nebezpečných odpadů, 
 y odpady obsahující těžké či toxické kovy 

(olovo, rtuť), 
 y kovové součásti vozidel (ty patří 

na schválená vrakoviště),
 y větší kovový odpad.

Větší množství kovového odpadu je 
pak možné odkládat do odpadového 
sběrného dvora v ul. V domkách nebo 
do sběrny kovů v ul. Ke Koupališti.

Děkujeme, že neodkládáte kovy 
do popelnice.  

DOSLOUžiLé PneUMATiKY
Blíží se zima s ní povinnost přezout 

osobní automobily na zimní obutí. Pokud 
jsou pak přezuté pneumatiky již příliš sje-
té, je potřeba se jich zbavit. Na dosloužilé 
pneumatiky se vztahuje režim zpětné-
ho odběru, který zajišťuje možnost, od-
ložit je na místa k tomu určená. Tímto 
místem zpětného odběru je i polický 
sběrný dvůr, kde lze dosloužilé pne-
umatiky, v jeho otvírací době, předat. 
Toto místo zpětného odběru provozuje ko-
lektivní systém GREEN Logistics cz, s.r.o., 
se kterým má město Police n. M. uzavře-
nou smlouvu.

Ing. Jan Troutnar, MěÚ Police n. M.  

oDPaDové INForMaCE
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SPOLeČenSKá KROniKA

  Jubilea
V měsíci září slavili:
70 let  paní Hana Tyllová
 paní Marie Ryšavá
 paní Milena Čápová
 pan Bohumil Stiller
 pan Ladislav Hurdálek
 pan Oldřich Žůrek
75 let paní Marija Vajsarová
 paní Milada Kvapilová
 paní Eva Siváková
 paní Irena Krausová
 paní Jarmila Šlehobrová
 pan Jiří Štěpánek
80 let paní Růžena Pfeiferová
 pan Vladimír Vacek
 pan Václav Frydrych
 pan Antonín Vacek
 pan František Karpf

Dle dostupných údajů mělo ke dni 
uzavírky tohoto čísla měsíčníku,  
tj. k 20. 10. 2023 město Police nad Metují 
3 904 obyvatel.

  Statistika

Všem jubilantům přejeme pevné 
zdraví a mnoho krásných dní  

plných pohody v dalších letech.

Dagmar Hambálková, matrkikářka

SPOLEČENSKÁ KRONIKA

 ¾2.9. Tomáš Kujínek a Anna Novotná v polickém kostele
 ¾2.9. oddávalo se ještě u kaštanu na Petrovicích a v lese u Pánova kříže
 ¾5.9. veselá svatba u Soudní brány 
 ¾7.9. Petr Bartoš a Eva Zatočilová v kapli Panny Marie Růžencové
 ¾8.9. komorní svatba jen ve čtyřech v obřadní síni
 ¾9.9. Jakub Pokorný a Kateřina Hejzlarová u penzionu Majka

Dovolím si mimořádně zveřejnit zprávu od nevěsty, která nás moc potěšila. Vážíme 
si každé zpětné vazby od novomanželů. Přeci jen jsme jim průvodci před i během je-
jich významného dne. Snažíme se moc úřednicky neprudit a provést je co nejvíce lidsky 
a „na míru“. A jsme rádi, když jsou spokojení.

Krásný den Vám přeji,  paní Hambálková,  v  příloze  zasílám  fotografie  z naší  nádherné 
svatby, ze dne 7.9.2023. Chtěli bychom touto cestou znovu poděkovat za možnost uspořádat 
svatební obřad v Ticháčkově kapli. Náš velký den byl díky tomu kouzelný a krásný, a to nejen 
k vůli nádherným barvám, které se odrážely z vitráží kaple, a kvůli klidné a příjemné atmosfé-
ře, která uvnitř kaple prostě je, ale hlavně díky krásnému a velmi přirozenému proslovu pana 
starosty. Myslím, že fotografie mluví za vše! Moc jsem si čas strávený v kapli a kolem ní užili 
a vše vyšlo, tak jsme si přáli. Za to Vám patří velké dík! A paní Hambálková, Vám osobně patří 
ještě větší dík za Vaši komunikaci, rady a vstřícnost. Vše jsme domlouvali na dálku a vše bylo 
perfektní. Děkujeme a přejeme mnoho dalších svateb a mnoho štěstí všem.

S pozdravem Eva a Petr Bartošovi.

  Svatby v září

Prosíme jubilanty, kteří budou teprve 
slavit své výročí a nepřejí si být jmenová-
ni v této rubrice, nebo si nepřejí návštěvu 

komise pro obřady a slavnosti, aby toto 
sdělili předem na matriku MěÚ Police 
nad Metují, hambalkova@policenm.cz, 

491 509 990

Eva a Petr Bartošovi.

 
 

MĚSTO POLICE NAD METUJÍ A KOMISE PRO OBŘADY A SLAVNOSTI 
 

Vás srdečně zvou na 
 
 

         VZPOMÍNKU  
         N A   Z E S N U L É 

 
KTERÁ SE BUDE KONAT V URNOVÉM HÁJI NA POLICKÉM HŘBITOVĚ 

 
ve čtvrtek 2. listopadu 2023 v 16 hodin 

 
 
 

K účasti na pietním aktu a uctění památky zesnulých  
zveme širokou veřejnost.  
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kNIhovNa 

Polická univerzita volného 
času v listopadu

Cyklus tří přednášek na téma: 
Krkonošský národní park slaví 60. výro-
čí založení zakončíme v listopadu:

Úterý 14. 11. 2023 od 15 hodin
MOJE KRAJINy –  

KRKONOŠE A BROuMOVSKO
své fotografie představí  

Miloš Kleiner z Velkých Petrovic
Přednáška bude na sále Pellyho domů. 

Cena přednášky: 80,- Kč se bude platit jed-
notlivě před každou přednáškou. 

Těšíme se na vás – pracovníci Knihovny 
města a Centra kultury a vzdělávání Pellyho 
domy.

Bylo hůř a lidi nechválili
„Kerejpak zennik nekouří a nepije? 

Takovýho sem eště za celej svuj předlouhej 
život neviďal. To by snad ani nebyl zennik! 
Starej Pucek, taky zennik, kouřil a čudil, 
jako dyž baráčnik peče chleba, a nepil, jen 
dyž jed a spal. Jeho žena byla shánčlivá, 
šeterná a vopaterná vosoba. A těhle pro-
čuděnejch a herlem prolitejch peněz ji bylo 
náramně líto. Vona ty vyhozený penize pře-
váděla na něco šikounějšího, z čeho mohla 
miť užitek celá rodina a né jen jeji starej! 
Poudá mu jennou: „Vidíš ty, táto, a dybys 
nekouřil, mohs miť pěkný třevice! A dybys 
nepil, mohs miť pěkný nový šactvo!“

Na to Pucek: „Jo - a dybych nežral, eště 
sem moh miť sverchniček!!“

Kdopak může být autorem této rozšaf-
né, milé „poudačky“ z Podkrkonoší? Ti, kte-
ří přišli na milé posezení s Marií Prušovou 
a Blankou Severýnovou v rámci Polické 
univezity volného času, moc dobře vědí. 
Během přednášky jménem „Bylo hůř a lidi 
nechválili“ jsme se prostřednictvím jejich 

vzpomínek a vyprávění mohli 
seznámit s výjimečnou osobnos-
tí jejich dědečka - Jana Buchara. 
Před námi tak nevyvstal pouze 
spisovatel poudaček, ale vše-

stranný učitel, Sokol, statečný muž a vzác-
ný člověk. Vzpomínky a vyprávění, veselé 
i smutné, bylo završeno promítáním foto-
grafií z rodinného archivu. 

(Použitá ukázka je z knihy Jana Buchara 
„Co se kdy u nás šustlo“, Kruh, 1975, s ilu-
stracemi Zdeny Táborské)

Sigismund Bouška a jeho 
sběratelská a znalecká 

činnost v oblasti japonského 
dřevořezu

Zveme na přednášku pana Petra 
Bergmanna, který se již řadu let zabývá 

životem a dílem Sigismunda Boušky.
Čtvrtek 9. listopadu 2023  

v 18 hodin.
 Vstupné dobrovolné.

Aby tělo nebolelo, aneb trochu 
teorie i praxe nejen pro starší

Možná se k vám už doneslo, že v tom 
našem „pečovatelském domě“ dámy cvičí 
jógu. Cvičitelkou je úžasná, optimistická 
a vitální paní Alenka Vítková. 

V knihovně jsme rádi, že vyslyšela a při-
jala naši nabídku předvést cvičení i dalším 
zájemcům. Půjde o trochu netypické cvi-
čení založené na stimulaci všech možných 
svalů, co jich v těle máme, a k tomu trochu 
teorie o životním stylu a , proč protahovat či 
uvolňovat ten který sval. A nebojte, nejsme 
tělocvična, ale knihovna, tak nám k cvičení 
postačí posezení na židlích.

Předpokládáme, že začneme na konci 
listopadu. Přesný termín včas zveřejníme 
na našich webových stránkách, na faceboo-
ku a hlavně v knihovně a na stojanu před 
knihovnou.

A přijďte, protože už Jan Werich napsal 
a Jaroslav Ježek zhudebnil: …“ zhluboka dý-
chat, vypnout prsa, břicho zastrčit. Zhluboka 
dýchat. Raz, dva,  tři! Vykročit  rázně. Levou, 
pravou, paži připažit. …“

Automatizovaný knihovní 
systém TRiTiUS

Již od července v knihovně využívá-
me nový knihovnický program Tritius. 
Základní provoz jsme už zvládli, ale stále 
se učíme novinky, které rozšiřují možnosti 
nabízených služeb. Také pro vás, čtenáře 
nabízí online katalog některé nové služby, 
které by vám měli zpříjemnit online návště-
vu knihovny.

Nový katalog Vám umožní hledané tituly 
rezervovat (pokud není zrovna k dispozici) 
a nově také odložit (v případě, že kniha je 
fyzicky volná) pomocí tlačítka „Získat“. 

V případě, že Vás kniha zaujala, ale ne-
máte čas si ji momentálně přečíst, můžete 
si ji pomocí tlačítka „Vybrat“ označit jako 
„oblíbená kniha“ a někdy v budoucnu se 
k ní vrátit. Takto si můžete na svém kontě 
vytvářet seznam oblíbených knih, ze kte-
rých můžete čerpat inspiraci pro výpůjčky. 

Katalog Vám také přímo u dokumentu 
zobrazí informaci, jestliže jste ho měl ně-
kdy vypůjčen. 

Pamatujte však, že rezervování, odlože-
ní knihy, půjčení e-knihy a zobrazení, zdali 
byl dokument již vypůjčen, je možné pouze, 
pokud jste přihlášeni ve svém čtenář-
ském kontě.

A jak vypadá váš Uživatelský účet?
V pravé horní části stránky se dostanete 

k uživatelskému účtu. Po jeho rozkliknutí si 
můžete vybrat ze široké škály pomůcek pro 
co nejsnadnější správu Vašeho konta. 

Mimo data platnosti registrace, na-
stavení konta, osobních údajů a hesla zde 
naleznete například Vaše nynější i minulé 
výpůjčky, knihy, které jste si objednali, pří-
padně i oblíbené knihy. 

V „Nastavení“ si můžete upravit kata-
log dle libosti: jazyk, barva, velikost písma, 
preferované zobrazení výsledků hledání. 
Zkrátka vše pro vytvoření, co nejpříjemněj-
šího prostředí pro Vaše toulky katalogem. 
Níže pak máte možnost nastavit, jakým 
způsobem a co vše Vám budeme posílat 
za informace. 

Změna hesla k Vašemu kontu je možná, 
stejně jako například změna Vašeho e-mai-
lu či telefonního čísla. Slouží k tomu tlačítka 
„Změna hesla“ a „Osobní údaje“.

Tyto informace a celý návod k online 
katalogu najdete na našich webových strán-
kách www.knihovna-police.cz.  A samozřej-
mě vám rádi poradíme i při vaší návštěvě 
knihovny.

Vaše knihovna
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nabídka knih:
 ¾ Dušek, Libor: Krkonošští rodáci vzpo-

mínají.
Páté pokračování příběhů rodáků 
z Krkonoš či blízkého Podkrkonoší. 
Kniha opět nabídne pestrou mozaiku 
životních osudů a vzpomínek místních 
pamětníků na období druhé světové 
války i dobu poválečnou.

 ¾ Dlouhý, Michal: Případy z četnických 
zápisníků.
Výběr kriminálních případů ze zápisní-
ků četníků z let 1919-1939, které mu-
seli řešit  v různých částech tehdejšího 
Československa.

 ¾ Mach, Jiří: Kriminální případy z Orlic-
kých hor 2.
Šestnáctiletá zkušenost bývalého 
šéfa rychnovské kriminálky Zdeňka 
Hlaváčka poskytla dostatek podkla-
dů pro vydání druhé knížky s touto 

tematikou. Některé případy jsou mimo-
řádně závažné, jde například o trojná-
sobnou vraždu, kterou spáchal pacha-
tele z Lípy nad Orlicí, brutální vraždu 
starostky obce Liberk, či velmi kompli-
kovaný případ sebevraždy v Kostelci 
nad Orlicí.

 ¾ Fieldingová, Joy: Hospodyně.
Román oblíbené kanadské autorky vy-
práví napínavý příběh plný překvapení, 
zrady, ale i lásky k našim nejbližším.

 ¾ Lavalová, Marie: Bezpečný přístav-v 
životě je třeba umět číst mezi řádky.
Romanticky laděný příběh ze skotských 
ostrovů.

 ¾ Lenga, Harry: Hodináři.
Dramatické osudy tří polských hodiná-
řů židovského původu, kterým se poda-
řilo přežít peklo nacistických koncent-
račních táborů během druhé světové 

války.
 ¾ Goffa, Martin: Mezi dvěma ohni.

Krimithriller dnes již osvědčeného au-
tora českých detektivek.

 ¾ Janoušek, Artur: Sochař.
Mezi paneláky na periferii města se jed-
né noci zjeví socha ženy. Ukáže se, že 
jde o zavražděnou profesorku umění, 
kterou vrah stylizoval do podoby umě-
leckého díla…

 ¾ Hacala, Luboš: Máma má alzheimera.
Deníková próza, zachycující smutnou 
zkušenost s těžkou chorobou autorovy 
matky.

 ¾ Chalupová, Lenka: Svatojánské ořechy.
Román Lenky Chalupové volně navazu-
je na úspěšné tituly Kyselé třešně a Páté 
jablko a završuje tak trilogii z pováleč-
ného Přerovska.

Dáša Ducháčová

Sběratelská a znalecká činnost benediktinského mnicha 
Sigismunda Boušky v oblasti japonského dřevořezu
Klášter benediktinů, Police nad Metují, 11. a 12. 11. 2023

Sběratelská a znalecká činnost benediktinského mnicha 
Sigismunda Boušky v oblasti japonského dřevořezu

Zveme vás na vernisáž výstavy 
v pátek 10. 11. 2023 od 17 h 
Klášter benediktinů 
Police nad Metují
Kontakt: Petr Bergmann, 
tel: 777 159 352, 
e-mail: petr.bergmann@volny.czInstitut regionální 

paměti

DIvaDElNí SPolEk kolÁr hlÁSí
DS Kolár Police na Metují se zúčast-

nil Národní přehlídky venkovských 
divadelních souborů ve Vysokém nad 
Jizerou, kam byl přímo nominován 

z krajské přehlídky v Miletíně.
V neděli 8. íjna zde odehrál představení Mrzáka 

Inishmaanského. 
A odvezl si cenu od odborné poroty! Čestné uznání za he-

recký výkon v roli Máti pro Ivanu Richterovou.

Ivanko, gratulujeme!
A protože „Mrzáka“ hrajeme už 

hodně dlouho, je načase se s ním 
rozloučit – 18. listopadu v 19. hod. 
v Kolárově divadle proběhne DERNIÉRA.

Přijďte se i vy rozloučit s touto oceňovanou polickou in-
scenací, která na třech divadelních přehlídkách posbírala 
celkem 14 cen a čestných uznání.

Jaroslav Souček

kNIhovNa / kultura
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kultura

PELLYHO DOMY 
KURZ SPOLEČENSKÉHO 
TANCE PRO MLÁDEŽ 
Sobota 4. 11. od 10:00 
Sobota 11. 11. od 18:00 - II. prodloužená 
Sobota 18. 11. od 18:00 - latinská 
Sobota 25. 11. od 18:00 
Sobota 2. 12. od 10:00 
Sobota 9. 12. od 19:00 - věneček 
Vstupné: 60 Kč  
jednotlivá lekce, 80 Kč 
prodloužená 100 Kč věneček včetně mís-
tenky 
 
Hledáme chlapce na doplnění počtu 
účastníků. Více informací získáte na 
info@pellyhodomy.cz nebo tel. č. 602 
645 332. 
 
V příštím roce bude kurz společenského 
tance probíhat také. Více informací se 
dozvíte na webových stránkách Pellyho 
domů nebo v Informačním centru.  

MARTINSKÝ TRH 
Sobota 4. 11. 2023 
na Masarykově náměstí 

POLICKÁ UNIVERZITA  
VOLNÉHO ČASU 
14. 11. 2023 od 15:00 / Společenský sál 
Poslední z podzimního cyklu tří přednášek 
na téma: Krkonošský národní park slaví 60. 
výročí založení.  

KOLÁROVO DIVADLO 
DÁMSKÝ KREJČÍ 
ZRUŠENO 
Sobota 4. 11. 2023 od 19:00 hod. 
Představení je bohužel zrušeno, bez ná-
hrady. 
Vstupenky je možné vrátit v místě zakou-
pení nejpozději do 3. 11. 2023. 

ADVENTNÍ KONCERT ZUŠ  
POLICE NAD METUJÍ 
Středa 29. 11. 2023 od 18:00 v Kolárově 
divadle 

KINO 
ESA Z PRALESA 2:  
SVĚTOVÉ DOBRODRUŽSTVÍ 
Úterý 7. 11. 2023 od 18:00 
Koho voláme na pomoc, když nám teče 
do bot? Přece Esa z pralesa! 
S.O.S.! Tajemný superpadouch pokryl 
džungli toxickou růžovou pěnou, která vy-
bouchne při kontaktu s vodou! A do období 
dešťů zbývá méně než měsíc…  
Na pomoc jsou přivoláni ti nejlepší z nej-
lepších. Esa z pralesa! Naši hrdinové, 

ke kterým se přidávají noví spojenci, musí 
najít protilátku. Od ledových zemí na se-
veru, přes Evropu, Asii a Střední východ 
se vydávají na své největší dobrodružství. 
Tentokrát proti nim stojí protivník 
chytřejší a ďábelštější než kdy předtím.  
Pro Maurice a jeho přátele začíná neú-
prosný závod s časem v boji za záchranu je-
jich domova! 
Po úspěchu prvního celovečerního ani-
máku Esa z pralesa v roce 2017 přichází 
nové dobrodružství slavné neohrožené 
bandy. Zábavná rodinná komedie nás 
vezme na velkolepé putování napříč konti-
nenty, kde naši hrdinové čelí novým vý-
zvám, podlým nepřátelům i nečekaným 
láskám. 
Animovaný / dobrodružný / rodinný. 
Francie, 2023 
88 min. 
Cena: 80 Kč 

ÚSVIT 
Čtvrtek 9. 11. 2023 od 19:00 
 

 
 
Výpravné detektivní drama z roku 1937. 
Do městečka Svit pod Tatrami přijíždí ředi-
tel velké továrny, aby zde po baťovském 
vzoru postavil moderní průmyslové město. 
Jejich plán ale naruší znepokojující nález 
v areálu továrny. Jediný, kdo chce záhadu 
vyřešit a nalézt odpovědi, je těhotná man-
želka ředitele.  
Thriller. Česká republika, 2023. Nevhodné 
pro osoby mladší 12 let. 
117 min 
Cena: 120 Kč 

MAVKA: STRÁŽKYNĚ LESA 
Úterý 14. 11. 2023 od 18:00 
 

 
 
Hluboké lesy skrývají od nepaměti nespo-
čet tajemství a nevyzpytatelných záhad. 
Jsou domovem podivuhodných mýtických 
tvorů, kteří žijí mezi prastarými stromy  
a věrně střeží svou posvátnou lesní říši.  
A právě víla Mavka je nově zvoleným stráž-
cem a duší lesa. Jejím hlavním posláním je 
chránit proti jakémukoli zlu i před světem 
lidí posvátné Srdce lesa, zdroj samotného 
života. Mnoho obyvatel lesa má ale pochyb-
nosti, zda milá a jemná víla Mavka zvládne 
své nové povinnosti. Ve vesnici nedaleko 
lesa žije Lucas, vesnický kluk, který nade 

vše miluje hudbu a především hru na 
flétnu. Sní o tom, že celý svůj život zasvětí 
této vášni. A právě jeho hudba vyvolá něco 
opravdu pozoruhodného, Mavka uslyší 
jeho okouzlující píseň a její srdce se naplní 
dosud neznámým citem. Láska mezi člově-
kem a lesní vílou už od začátku ale čelí 
mnoha potížím. Do cesty jim navíc vstoupí 
další a větší překážky, do vesnice přijíždí 
bezcitná a lakotná Kilina, která tvrdí, že je 
dědičkou staré pily na kraji lesa a slibuje 
všem lidem, že s jejich podporou vyrve ze 
země veškeré bohatství a přinese všem 
průmyslový pokrok. To vše ji ale slouží jen 
jako lest k zakrytí jejího skutečného cíle. 
Tím je totiž ovládnutí Srdce lesa, pomocí 
něhož by získala věčné mládí a krásu.  
Animovaný / fantasy / rodinný. Ukrajina, 
2023  
99 min 
Cena: 80 Kč 

JEJÍ TĚLO 
Čtvrtek 16. 11. 2023 od 19:00 
Film podle skutečného a neuvěřitelného ži-
votního příběhu Andrey Absolonové. 
Úspěšná sportovkyně, reprezentantka  
a členka olympijského družstva se po zra-
nění obratle a vynuceném konci sportovní 
kariéry stala úspěšnou a známou pornohe-
rečkou. 
Drama. Česká republika, 2023.  
Přístupné od 18 let 
107 min 
Cena: 140 Kč 

PŘIPRAVUJEME 
VÁNOČNÍ KONCERT  
ORCHESTRU VÁCLAVA 
MARKA 
Pondělí 11. 12. 2023 od 19:00 
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Vánoční koncert 2023 přináší vedle do-
mácích šlágrů a celosvětově známých  
i osvědčených evergreenů také oblíbené 
vánoční písně a skladby včetně nejkrás-
nějších klasických českých koled. Hlav-
ním hostem bude herečka, zpěvačka  
a moderátorka Sabina LAURINOVÁ. 
Vstupné: 490 Kč v předprodeji / 550 Kč 
na místě 

Ples lyžařů 
Sobota 2. 12. 2023 od 20:00; 
sál Pellyho domů 
K tanci hraje hudební skupina MEDIUM. 
Hlad a žízeň zažene tým Martina Exnera. 
Předprodej místenek začíná 10.11 v 10 ho-
din v infocentru.  
Vstupné: 200 Kč 

První adventní neděle  
Neděle 3. 12. 2023 na Masarykově ná-
městí 

Novoroční koncert  
Magdalény Malé  
Sobota 13. 1. 2024 v Kolárově divadle 

INFORMAČNÍ CENTRUM 
My v infocentru se po krásném a vydaře-
ném podzimu pomalu, ale jistě připravu-
jeme na nadcházející adventní čas a záleži-
tosti s ním spojené. Někteří turisté ještě na 
poslední chvíli vyrazili do přírody, a tudíž 
také k nám, za což jsme samozřejmě rádi. 
Naskladnili jsme zboží, které jsme v prů-
běhu léta prodali, takže jsme připraveni na 
zákazníky. Stále máme v nabídce stolní ka-
lendář Policka na rok 2024, tak se pro něj 
nezapomeňte zastavit.  

VÁNOČNÍ VÝSTAVA 
21. 11. - 22. 12. 2023 - informační cen-
trum v Pellyho domech 
Zveme vás na Vánoční prodejní výstavu 
do prostor informačního centra  
v Pellyho domech. Těšit se můžete na vý-
robky vystavovatelů, které jistě znáte již 
z minulých let, ale čeká na vás také pár 
novinek. Zakoupit si budete moci per-
níčky, vánoční svícny, věnce, dekorace, 
keramické ozdoby, kosmetické výrobky 
z medu, ozdoby na stromeček, svíčky, 
dřevěné misky, výrobky z levandule  
a spoustu dalších krásných věcí pro po-
těšení vaše, ale i vašich blízkých. Výstava 
bude přístupná v otevírací době infocen-
tra (Po - Pá 8:30 - 11:30, 12:00 - 16:00, 
so 8:30 - 11:30). Těšíme se na vaši ná-
vštěvu. 

OTEVÍRACÍ DOBA  
INFOCENTRA V LISTOPADU 
Po-Pá 8:30-11:30, 12:00-16:00 hod. 
So - 8:30-11:30 hod. 
Svátek 17. 11. – 8:30 – 11:30 

 

KOSTÝMY DO ZUŠ 
I nadále můžete během otevírací doby 
infocentra přinášet divadelní kostýmy. 

SBĚR DIVADELNÍCH  
KOSTÝMŮ  
Pro rozšíření našeho „divadelního fun-
dusu“ v ZUŠ bychom chtěli zkusit jednu 
prosbu. Police nad Metují i okolní města 
jsou plná ochotnického divadla. Mohlo by 
se stát, že kdekdo na půdě nebo ve skříni 
najde divadelní kostýmy, které už nepotře-
buje. Dále např. rukavičky, šátky, klobouky 
apod. A co s nimi? Darujte je pro polickou 
ZUŠ, doneste je do informačního centra  
v Pellyho domech, prosím. 
Sbíráme různá saka, šaty, sukně, fraky  
a další kusy, které by mohly vyprávět ně-
jaký příběh. Velikosti oblečení nehrají roli. 
Dále doplňky - např. rukavičky, čepice, 
šátky apod. 
Využijeme je při výuce literárně dramatic-
kého oboru. Sice je důležité vše zvládnout  
i bez nich, ale s nimi je vždycky legrace.  
Děkujeme. 

ZUŠ Police n. M. a Pellyho domy 
 

 

TÝDEN TURISTICKÝCH  
INFORMAČNÍCH CENTER 
V týdnu od 23. do 27. října 2023 se polické 
infocentrum zúčastnilo celorepublikové 
akce „Týden turistických informačních 

center“. Navštívily nás skupinky dětí ze zá-
kladních škol, ale i spousta jednotlivců, 
které jsme seznámili s chodem infocentra, 
naší nabídkou zboží a služeb. Vyluštili si 
kvíz, kterým jsme prověřili jejich znalost 
Police, vyrobili pohlednici, zkusili jsme je-
jich orientaci v mapě, vymalovali si omalo-
vánku, a čekaly je i další zajímavé úkoly. Na 
závěr si všichni odnesli drobnou odměnu. 

V PRODEJI 
Nová turistická vizitka Muzea stavebnice 
Merkur za prodejní cenu 12 Kč. 
 

Šperky s anděly, klíčenky a dárkové 
karty s pozdravem z Police n. M. od paní 
Šardové v různých barevných variacích  
a za různé prodejní ceny. 
 

Džemy od paní Hany Horákové v růz-
ných příchutích, např. meruňkový s le-
vandulí, višňový s hořkou čokoládou 
nebo blumy s pomerančem a vlašskými 
ořechy. Prodejní cena 70 Kč. 
 

 
 

OSTATNÍ AKCE 

DEN VÁLEČNÝCH VETERÁNŮ 
Sobota 11. 11. 2023 v 11:11 na hřbitově 
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MUZeUM PAPÍROVýCh MODeLů A MUZeUM STAVeBniCe MeRKUR
Ani v předposledním měsíci roku mu-

zea v Polici nezahálejí. Vzhledem k tomu, 
že se pomalu blíží adventní čas, tak vše se 
připravuje na Vánoční svátky. 

Obě muzea připravila pro skupiny 
od listopadu populární a tradiční Adventní 
tvoření. I letos nabízíme možnost výroby 
vlastní skleněné ozdoby. Anebo si můžete 
vyrobit a odnést ozdobu ze slámy. Výběr 
je čistě na Vás a na Vašich preferencích. 
Obě možnosti nabízí Muzeum papírových 
modelů.

Muzeum stavebnice Merkur v rámci 
Adventního tvoření nabízí možnost vyrobit 
si tematickou postavičku. I v letošním roce 
to je čtveřice, která se objevuje na začátku 
prosince na našich ulicích a chodnících: 
čert, čertice, anděl a Mikuláš. A jednoho 
z nich si z Muzea odnesete.

Po celou dobu tvoření se Vám budou vě-
novat naše lektorky.

Cena za tvoření je: skleněná koule:  
70,- Kč; postavička z merkuru: 70,- Kč a slá-
mová ozdoba: 50,- Kč.

Na program je nutné se předem 
objednat!

Adventní tvoření realizuje Merkur 
Police o.p.s. s finanční podporou 
Královéhradeckého kraje.

A na prosinec nabízíme tyto dílny i pro 
veřejnost. Přesné termíny najdete na na-
šich sociálních sítích.

Obě expozice se pomalu halí do Vánoční 
nálady. Ale stále nabízí to, na co jsou ná-
vštěvníci zvyklí a co očekávají. Tedy na jed-
né straně svět z papíru a na straně druhé 
okouzlení děrovanými plíšky jménem 

Merkur. A Advent je jistě čas, kdy se sejde 
celá rodina a může si setkání zpestřit ná-
vštěvou právě obou unikátních expozic.

Ještě se vrátíme k předešlému měsíci. 
Na začátku října jsme se zúčastnili dvou 
velkých akcí. Tou první byl Designblok, nej-
větší designérský festival v Čechách. Náš 
stánek byl v Uměleckoprůmyslovém muzeu 
a vévodil mu úžasný, 180 centimetrů vyso-
ký model Petřínské rozhledny. A samozřej-
mě nezůstalo jen u ní – kolem se vznášela 
letadla a vzducholoď a pro festival jsme 
měli připravenou speciální novinku: model 
pavoučí slečny Julie.

Druhou akcí byla naše účast na Dni ote-
vřených dveří Dopravního podniku města 

Hradce Králové. 
Během jednoho 
dne prošlo bránou 
Dopravního podniku 
8.000 návštěvníků a mnoho z nich si zkusilo 
práci s merkurem a papírem v naší interak-
tivní dílně.

Ani na jedné akci jsme se neztratili. Jsme 
rádi za všechny pozitivní reakce a stejně tak 
jsme hrdi na to, že můžeme po republice 
propagovat nejen značku Merkur, ale i jmé-
no Police nad Metují. Protože – ruku na srd-
ce – je tady u nás skutečně krásně. A máme 
co nabídnout nejen návštěvníkům, ale také 
místním obyvatelům.

Pavel Frydrych

Městys Velké Poříčí 
pořádá

11. ročník 
country - folkového fesťáčku

POŘÍČSKÝ 
PODZIM

Sobota 18. listopadu 2023 v 17.00 hodin 
vstupné 200 Kč 

Sál Obecního domu Velké Poříčí 
Vstupenky v předprodeji na podatelně Úřadu 

Dostavník (Jaroměř)

Chvíle (Hronov) 

Petr Vašina/
/Míša Mádlová (Příbram)

Báry (Děčín)
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MUZEUM NÁCHODSKA  
POLICE NAD METUJÍ - listopad 2023

Objekty muzea:
Klášter v Polici nad Metují a Stará škola Dřevěnka jsou od listo-

padu pro veřejnost mimo pořádané akce uzavřeny. Organizované 
skupiny si však mohou prohlídku objednat na e-mailu vecerova@
muzeumnachodska.cz nebo na tel. čísle +420 775 393 608.

I přes zimu mohou školní skupiny navštívit některý z edu-
kačních programů, které jsme pro ně připravili. Jejich seznam 
naleznete na webových stránkách Muzea Náchodska (www.
muzeumnachodska.cz/edukacni-cinnost-muzea). V Případě zá-
jmu o některý z programů prosím kontaktujte naši edukátorku 
Mgr. Kateřinu Šichanovou na e-mailu sichanova@muzeumnachod-
ska.cz nebo tel. čísle +420 606 843 259.

Výstavy a akce pro veřejnost:
POJďTe S náMi DO BeTLéMA
Kdy:  8. prosince 2023 až 7. ledna 2024
Kde:  Stará škola Dřevěnka
 Vernisáž proběhne 7. prosince 2023 od 16 hodin

Zveme vás na výstavu betlémů ze sbírek Muzea Náchodska 
do Staré školy Dřevěnky v Polici nad Metují. Vernisáž proběhne 
ve čtvrtek 7. prosince od 16 hodin, výstava bude následně k vidění 
až do 7. ledna 2024. Podrobnosti o otevírací době a provozu v ob-
dobí vánočních svátků budou uveřejněny v prosincovém vydání 
zpravodaje, na plakátech a webových stránkách muzea.

Z muzejního depozitáře: Mlýnek na kávu Leinbrockideal
Uvařit si dobrou kávu nebylo vždy tak jednoduché jako dnes. 

Kdo měl chuť na klasického „turka“, musel si nejdřív kávu semlít. 
Jeden velmi zachovalý mlýnek na kávu se k nám do muzea dostal 
z pozůstalosti po Vlastě Rezkové ze Studnice. V roce 1991 byl za-
spán pod přírůstkovým číslem 76 a zařazen do sbírky technického 
charakteru, konkrétně do fondu úpravy potravin. A odkud vůbec 
káva pochází?

Většina historiků se shoduje, že káva pochází z Etiopie. V Etiopii 
a Jemenu se pěstování kávovníku plně rozvinulo až v 15. století. 
Tyto dvě země jsou jediné, kde roste káva divoce. Kdy se přesně 
káva začala pěstovat organizovaně nelze s jistotou říci. Arabové si 
tuto vzácnou surovinu velmi chránili a vývoz nepřevařených bobulí 
byl velmi tvrdě trestán. Kvůli místním kočovným kmenům či drob-
ným obchodníkům se postupem času káva rozšířila po celém světě. 
Největší podíl na rozmachu kávy v Evropě mají Holanďané, ale také 
francouzští a italští kupci, kteří se snažili pěstovat kávu ve svých 
koloniích.  

Mlýnek na kávu, který je zapsán v naší sbírce, pochází z Německa 
a je velmi zachovalý. Je tvořen z kovové části mlecího mechanismu 
s mosaznou násypkou a dřevěného opláštění krychlovitého tvaru. 
Ručně namletá káva padala do dřevěného šuplíku, který tvořil sou-
část opláštění. Povrch mlýnkového pláště je opatřen světle zeleným 
lakem. Nad šuplíkem je ve žlutém poli s červeným okrajem nápis 
LeinbrockIdeal.

Tuto německou firmu založil v roce 1868 Ernst Oscar Leinbrock. 
Hlavní závod sídlil v saském městě Bad-Gottleuba. V průběhu ná-
sledujících desetiletí získala firma několik patentů na své produkty. 
Výroba se soustředila především na mlýnky na kávu, mák, koření či 
kráječe na chleba. V roce 1910 zakoupila továrnu na výrobu ocelo-
vých lan ChemnitzerundFalk v Sobědruhách u Teplic a přestavěla ji 
na podnik vyrábějící přístroje pro domácnost, zejména do kuchyně.

Po smrti Oskara Leinbrocka převzal podnik, který byl nadá-
le vedený pod starým názvem, jeho zeť Oskar Lohse. V závodě 
v Sobědruhách pracovalo průměrně osmdesát zaměstnanců. V se-
zóně, tedy v čase okolo Vánoc, se jejich počet i zdvojnásobil. V roce 
1936 Oskar Lohse zemřel a vedení firmy převzali jeho dva synové, 

Fritz a Willy. Společně vedli podnik následujících téměř deset let, 
po roce 1945 byla na podnik uvalena národní správa a majitelé 
vyhnáni. Podnik v saské Gottleubě byl v provozu až do roku 1985. 
Po znárodnění se továrna v Sobědruhách stala součástí n. p. Spojené 
smaltovny a závody na kovové zboží. 

Muzeum Náchodska má ve své sbírce několik mlýnků na kávu 
této německé značky, některé jsou stojací, jiné k upevnění na zeď. 
Cílem muzea je zprostředkovávat tyto hmotné předměty z minu-
losti, starat se o ně, vystavovat je a zachovávat jejich historickou 
hodnotu pro další generace. 

Mgr. Eliška Borůvková

V případě zájmu o některý edukační program kontaktujte Mgr. Kateřinu Šichanovou: 
sichanova@muzeumnachodska.cz | +420 606 843 259

Nabídka edukačních programů
(pro školní a zájmové skupiny)

Tajemství klášterního pokladu
(MŠ, 1. a 2. třída ZŠ)

Lidové zvyky v ročním cyklu
(MŠ, 1. stupeň ZŠ)

Škapulíř
(3. až 6. třída ZŠ)

Život v chalupě
(MŠ, 1. a 2. třída ZŠ)

Učení mučení
(3. až 6. třída ZŠ)

Duch-dech-v zdech
(7. až 9. třída ZŠ, SŠ)

Více informací naleznete na www.muzeumnachodska.cz/edukacni-cinnost-muzea
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Tisková zpráva – Webrovkafest na Klučance 2023

Blíží se dvacátý druhý ročník charitativního festivalu, jehož cí-
lem je podpora dětí z dětských domovů. Webrovkafest na Klučance 
se uskuteční v sobotu 18. listopadu 2023 od 14:30 hodin v objektu 
Klučanky v Dědově u Teplic nad Metují. 

Tento rok jsme opět připravili pestrý hudební program, který 
vás určitě potěší. Naše nabídka zahrnuje zábavný a kouzelný kul-
turní projekt Pohádkový kabaret Terezie Palkové propojující umění 
a pohádkovou magii, energické hudebníky z kapely Dunaj a dojem-
ně vtipné duo violoncellistek z Tara Fuki s multižánrovým reper-
toárem. Nebude chybět ani sólový projekt Zhilee violistky a zpě-
vačky Julie Goetzové či alternativní rock od Prasečí farmy z České 
Skalice. Pod hudební pokličkou máme i trash metalisty Spite Inc. 
z Náchoda, metal – punkovou kapelu To nechceš!? ze Žacléře a tem-
peramentní Leniwiec z Polska. Součástí programu budou i charis-
matický Pepa Lábus a spol., úžasně vtipný písničkář Tom Grohregin 
a rapperka se svou slam poetry show DJ Nadja. Moderátoři Lukáš 
Augustin a Ojtyla uvedou všechny tyto vynikající interprety.  

Během festivalu znovu proběhne dobročinná aukce obrazů a fo-
tografií od různých autorů. Výtěžek z této aukce bude přidán k fi-
nanční podpoře Institutu zážitkové pedagogiky na krytí zážitkových 

pobytů dětí z dětských domovů 
na Klučance. 

Tento ročník má podtitul 
„Dobrým srdcím“, což symbolizuje 
vděčnost, že chceme, že můžeme, 
že pomáháme.

Co se týče občerstvení, bude 
servírováno v ekologických bio-
plastových kelímcích.       Na  dopra-
vu na festival lze využít vlakových 
spojů uvedených na našem webu. 
Zastávka Dědov bude též opět v provozu (na znamení).  Po skonče-
ní programu bude k dispozici autobus směřující do Trutnova.

Rádi bychom na závěr poděkovali všem partnerům a sponzo-
rům, bez nichž by tato akce nemohla být uspořádána. Těšíme se 
na vaši účast!

Další informace najdete na našem webu:
www.webrovkafest.com nebo na FaceBooku - Webrovkafest na Klu-
čance 2023

Trutnovská alternativní scéna z. s.
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11. listopadu – svátek sv. Martina
O významu tohoto světce svědčí počet „jeho“ 

patronátů. Jejich výčet by byl velmi dlouhý, uvádím 
proto alespoň některé. Byl patronem jezdců, vojá-
ků, koní a podkovářů, krejčích, koželuhů, mlynářů, 
vinařů, hostinských, ale i chudáků a žebráků a mno-
ha dalších. Sv. Martin se narodil jako syn římského 
důstojníka v Samarii v Panonii (dnes Szombathely 
v Maďarsku). Otec ho jako patnáctiletého poslal 

do armády v Galii a Martin se stal brzy důstojníkem. V té době se 
přihodila událost, která je mezi legendami o Martinovi neslavnější.
Když se vracel jednoho zimního večera Martin do vojenského tábo-
ra v Amiensu, potkal ho polooděný žebrák, který prosil o almužnu. 
Důstojník neměl u sebe ani peníze, ani jídlo, vzal tedy svůj velký 
důstojnický plášť a rozsekl ho napůl. Polovinu daroval žebrákovi. 
Příští noc viděl Martin ve snu Ježíše oděného do poloviny jeho pláš-
tě. Poté se nechal pokřtít, opustil povolání vojáka a po různých ži-
votních peripetiích se stal biskupem v Tours.

Z hlediska pranostik je tento den nejvýznamnějším dnem listo-
padu (kolem třiceti pranostik). Nejznámější jsou ta rčení, která ho-
voří o prvním sněhu:

 y Svatý Martin přijíždí na bílém koni.
 y Na svatého Martina bývá dobrá peřina.
 y Na svatého Martina kouřívá se z komína.
 y Nepřijde-li sníh na Vše svaté v noci, přijde o svatém Martině se 

vší mocí.
K svátku sv. Martina patřila i martinská husí pečínka. I podle 

ní se určovalo příští počasí a současně měla symbolický význam. 
Po martinském obědě dostával vždy nejmladší pomocník hospodá-
ře husí křídlo, aby při práci lítal, starší pomocník stehno a hospo-
dář si ponechával sanici a kobylku, což byla část hrudní kosti, podle 
které se prorokovala zima: Na svatého Martina nejlepší je husina; 
pohleď na hruď i na kosti, poznáš, jaká zima se přihostí. Je-li kobyl-
ka martinské husy hnědá, bude málo sněhu a naholo mrznout; je-li 
však bílá, bude hodně sněhu. Kdysi se prý v tento den konávaly trhy, 
na nichž se najímali sluhové, čeledíni, děvečky a služky.

25. listopadu – svátek sv. Kateřiny 
- sličné alexandrijské křesťanky

Svatá Kateřina žila v Alexandrii (Egypt) 
v době pronásledování křesťanů, v druhé po-
lovině 3. a na začátku 4. století. Legenda říká, 
že neměla strach předstoupit před císaře, aby 
mu něžnými slovy domlouvala pro jeho kru-
tost. Byla velmi moudrá, a proto se učenci, 
kteří ji měli přesvědčit, aby se vzdala své víry, 
sami obrátili na křesťanskou víru. 50 mudrců 
proto skončilo na hranici. Sama Kateřina byla 

zajata a uvržena do žaláře. Tam ji bičovali, přivázali na kolo pobité 
ostrými hřeby a ponechali týdny bez potravy. Jako to již u svatých 
bývá, Kateřina se vždy zázračně vyléčila, a tak ji nakonec císař 
nechal stít. Ostatky sv. Kateřiny jsou na hoře Sinaj v klášteře sv. 
Kateřiny. Atributem této světice je kolo, na kterém byla mučena, 
a proto je také patronkou všech povolání, které mají co dělat s ko-
lem. Pro svou legendární moudrost je i patronkou učitelů, studen-
tů a žáků, teologů a filozofů, knihoven a univerzit a také řečníků. 
K tomu ještě přidejme patronát nad dívkami, pannami a manžel-
kami a s výčtem Kateřininých patronátů jsme téměř hotovi.

Ke svaté Kateřině se váže množství pranostik:
 y Na svatou Kateřinu schováme se pod peřinu.
 y Svatá Kateřina přichází bíle oděna.
 y Sníh na svatou Kateřinu věští vysoké obilí.
 y Je-li Kačenka ucouraná, je Baruška naškrobená.
 y Kateřina na blátě – Vánoce na ledě.
 y Kateřina má pěkné jméno, ale studené věno.
 y Jaké počasí na svatou Kateřinu, takové jest v příštím lednu.

Uctívání Kateřiny našlo svůj výraz především v selském pro-
středí. O Kateřinině slavnosti končila pastva, na dvorech začína-
li se stříží ovcí. Děvečky a čeledíni dostávali mzdu a mohli měnit 
dvůr. Kateřinské zábavy byly posledními před příchodem adventu, 
na Slovensku se k tomu zachovalo rčení „Katarína muziku zatvára“.

Připravil František Janeček

21. listopadu 1938 – rozhodnutí 
o stanovení územních hranic

Zápis  Stanislava  Šrůtka  do  polické 
kroniky

„Dne 21. listopadu došla na velitelství 
SOS velmi smutná zpráva jak rozhodnuto 
v Berlíně o stanovení hranic v našem pohra-
ničí. Dle této zprávy měla být zabrána pro 
německé území celá obec Slavný a půl ves-
nice Suchého Dolu a celé lesy Hvězdecké. 
V našem území mělo být ponecháno kousek 
území u obce Honů (Hutberg). Zabrána hora 
Ostaš bez části lesů a obec Česká Metuj. 22. 
listopadu 1938 došla opravená telefonická 
zpráva, že obec Slavný a část obce Suchého 
Dolu zůstane v našem území. Z České 
Metuje, která byla zabrána pro Němce, stě-
hoval továrník p. Adolf Knoll veškeré stroje 
a celkové zařízení pro továrnu za pomoci 
vojenských automobilů a civilních vozidel.

Polický okres byl stanovením hranic 
ochuzen o celé Polické Stěny s Hvězdou 
a obcí Řeřišné a na druhém konci polických 
Stěn o vrch Špičák a Hutberg. Oddíly ozbro-
jených ordnerů spolu s pohraniční němec-
kou stráží obsazovaly horu Ostaš a Hvězdu, 
kde ihned zmizely české nápisy a vyvěšeny 
prapory s hákovým křížem. Zabráním uve-
dených míst, hor a lesů přišel polický vel-
kostatek o 1.433 ha lesů a zůstalo mu pou-
ze 205 ha a to les Kluček, malá část Ostaše 
(Kočičí hrad) a revír bezděkovský. Město 

Police snažilo se zachrániti ze zabraného 
území co nejvíce bude možno a činilo pře-
možné kroky u příslušných úřadů v Praze, 
za spolupráce místního odboru KČT. Byla 
vyslána deputace k ministerstvu zahraničí 
do Prahy s prosbou o pomoc. Bohužel, že 
naše úřady byly úplně bezmocné. Jednalo se 
Hlavně o Ostaš a Hvězdu. Místní odbor KČT 
jednal se svým ústředím v Praze, které slí-
bilo všemožnou pomoc, ale námaha veškerá 
byla marná. V posledních chvílích rozhodlo 
se město Police obrátiti se svou prosbou 
na italské vyslanectví v Praze a společně 
s odborem KČT poslalo prosebný přípis 
na jmenované vyslanectví do Prahy.

7. prosince 1938 byly znovu vymezo-
vány hranice a zabírány části lesů selských, 
sousedících s lesy panskými při prvním 
záboru již od našeho území odtržených. 
Jednalo se o lesy, které byly kdysi odkoupe-
ny od selských statků velkostatkem polic-
kým a při prvním záboru ponechány na na-
šem území. Hlavní nátlak pro zabrání těchto 
lesů byl činěn klášterem broumovským 
a tamním lesmistrem, který byl německým 
nacionalistou.“

Z  publikace  Miroslava  Pichla  Listování 
v  polických  kronikách  (vydalo město  Police 
nad Metují 2015).

Vybral František Janeček

Pochodňový průvod na hvězdu
24. listopadu 1938 oslavili broumovští 
Němci připojení k Říši pochodňovým prů-
vodem na Hvězdu.
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POČáTKY ČeSKOSLOVenSKéhO TRAMPingU nA POLiCKU
Trampská osada URAgán 1936 – 2023 Bělý – 87 let (část osmá)

Přichází rok 1944 a jak se říká s „že-
náči“ se doslova roztrhl pytel. A tak se 
na osadě kamarádi loučí nejprve 11. 
března 1944 s Maximem a dne 8. dubna 
s Barmanem, neboť oba nešťastníci byli la-
peni do „chomoutu“. 

Na osadu bylo dopraveno množství pro-
viantu a dobrého pití. Loučení s oběma ka-
marády pod taktovkou dirigenta Bagdouše 
bylo plné vzpomínek, veselých historek, 
zpěvu a dobré nálady. Na prvním snímku 
Bagdouš s kamarády. Na druhém slavnost-
ní přípitek. Na třetím Souček s Banjem 
a Bagdoušem. Na čtvrtém Bagdouš, Barman, 

Anesorg a Lažola. Na pátém snímku kama-
rádi odjíždějí z osady domů. 

Příště: Čas vánoční v roce 1944
Fotoarchiv a text: Vladimír Linhart
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kalendárium - listopad 2023
Významná kulturní a historická výročí

6. listopadu 1893
zemřel v Petrohradě na choleru vynika-

jící hudební skladatel Petr Iljič Čajkovskij 
– 130. výročí. 
Jeho hudba se 
stala oslavou krás 
života a nesmír-
ného bohatství 
c h a ra k te r i s t i c -
kých ruských 
typů. Čajkovskij 
je tvůrcem něko-
lika oper, mezi 
nejznámější opat-
ří Evžen Oněgin 

a Piková dáma. Slávu nehynoucí mu při-
nesly balety Labutí jezero a Louskáček. 
Komponoval i symfonické básně a klavírní 
koncerty. Nejhranější z nich je Koncert b 
moll. Navzdory obrovské popularitě byl 
Čajkovskij introvert a vyhledával samotu.
10. listopadu 1888

se narodil sovětský letecký konstruktér 
Andrej Nikolajevič Tupolev – 135. výro-
čí. Ještě jako student Vyšší technické školy 

v Moskvě zkon-
struoval první 
ruský větrný 
tunel. Byl spo-
luzakladatelem 
Ú s t ř e d n í h o 
a e r o h y d r o -
dynamického 

institutu v roce 1918, který později sloužil 
jako jeho konstruktérské studio. Ve své ka-
riéře (v letech 138-43 upadl do Stalinovy 
nemilosti) zkonstruoval více než 100 typů 
vojenských a civilních letadel. Z jeho dílny 
vyšly slavné bombardéry 2. světové války 
TU-2 a TU-4. V roce 1955 zkonstruoval prv-
ní civilní proudové letadlo TU-104. Provozu 
svého supersonického letadla TU-144 se již 
nedožil (zemřel v roce 1972). Letadlo TU-
144 však sloužilo pasažérům jen od roku 
1977 do roku 1978. Z důvodů nepřekona-
telných technických těžkostí musel být jeho 
provoz zastaven.

18. listopadu 1883
bylo otevřeno po požáru v roce 1981 

opět představením Smetanovy Libuše ob-
novené Národní divadlo. Požár byl po-
chopen jako „celonárodní katastrofa“ a vy-
volal obrovské odhodlání pro nové sbírky. 

Budovu po požáru dokončil prof. Arch. Josef 
Schulz. Otevření českého Národního diva-
dla v roce 1883 působilo na český národ 
takovým dojmem, že to snad dnes ani nikdo 
nepochopí. Ředitel ND F.A. Šubert dal tehdy 
podnět k tomu, aby dráhy koncem listopa-
du a začátkem prosince vypravily do Prahy 
zvláštní vlaky a ke každému lístku byla za-
bezpečena vstupenka na představení v den 
jízdy vlaku. Myšlenka divadelních vlaků se 
setkala s takovým ohlasem, že ředitelství 
divadla mělo co dělat, aby zajistilo rov-
noměrnou distribuci jízdenek na pražské 
a venkovské diváky. Divadelní vlaky se staly 
doslova národními poutěmi ke zlaté kaplič-
ce a hromadné návštěvy divadla a Prahy se 
pak konaly ještě dlouhá léta.
27. listopadu 1918 

zemřel v Praze před-
časně ve věku 34 let čes-
ký malíř a teoretik umění 
Bohumil Kubišta – 105.
výročí. Jeho exaktní ma-
tematické myšlení se 
promítlo i do jeho bohaté 
tvorby. Kubištovu ranou 
tvorbu inspiroval impre-
sionismus (roky 1909 
a 1910 strávil v Paříži), 
ale ovlivnil ho i Munchův 

expresionismus. Brzy ho zaujaly princi-
py kubismu a stal se průkopníkem tohoto 
malířského směru v Čechách. Existenční 
problémy ho však donutily, aby si zvolil vo-
jenskou kariéru. Byl důstojníkem dělostře-
lectva a zemřel na následky epidemie špa-
nělské chřipky, rozšířené po válce. Ačkoliv 
jeho malířská kariéra v podstatě teprve 
začínala, i tak stihlo jeho dílo ovlivnit další 
generace českých malířů.
29. listopadu 1378

zemřel na Pražském hradě český 
a německý král a římský císař Karel IV. 
Lucemburský, považovaný za nejvý-
znamnějšího českého panovníka středo-
věku – 645. výročí. Narodil se 14. května 
1316 v Praze tehdy čtyřiadvacetileté Elišce 
Přemyslovně

Po matce byla 
čeština jeho ma-
teřským jazykem 
a také křestní jmé-
no dostal typické 
pro přemyslovský 
rod – Václav.

M l a d é h o 
Václava poslal otec 
Jan Lucemburský 
na výchovu do 
Francie, kde při 
biřmování do-
stal jméno Karel 

po svém kmotru, francouzském králi. Karel 
IV. se velmi zasloužil o povznesení Českého 
království, za což se mu dostalo pojmenová-
ní Otec vlasti. Založením pražského arcibis-
kupství vymanil českou církev z německého 
područí a pozdvihl Prahu na město evrop-
ského významu. Jím založená univerzita, 
jež si v krátké době získala vysoké uzná-
ní, umožnila českým studentům studovat 
doma a nejezdit za vzděláním do ciziny. 
Z doby Karla IV. se zachovaly vzácné sta-
vitelské památky (Karlštejn, Karlův most 
a další). Ostatky Karla IV. jsou uloženy 
v hrobce v Chrámu sv. Víta.

Připravil František Janeček

Setkání osmdesátníků
31. května 1960 byly slavnostně zahájeny 

první (a současně poslední) maturity v polické 
jedenáctiletce. 8. září se sešel v Polici zbytek 
studentů – maturantů této školy, aby si připo-
mněli jednak svoje léta na polické jedenáctiletce, 
jednak aby si připomněli svoje životní jubileum 
– osmdesátku. Mnoho studentů je již bohužel 
po smrti, část jich má zdravotní nebo jiné potíže. 
Se svým učitelem p. Janečkem a jeho manželkou 
strávilo pěkné odpoledne a zavzpomínalo jen  
7 studentů.

Jedenáctiletá střední škola v Polici nad Metují 
byla v roce 1960 zrušena a studenti nižších roč-
níků byli převedeni do 11leté školy v Broumově.

František Janeček
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exkurze 4. tříd do hlavního města
Návštěva Prahy doplňuje učivo vlas-

tivědy ve 4. ročníku. 19. 10. 2023 jsme 
vyrazili na celodenní exkurzi. Děti mají 
spoustu nových zážitků. Praha se jim 
líbila.

Mgr. T. Šturmová, Mgr. A. Kolářová, 
E. Řeháková

Co napsali žáci hned druhý den? 
(kráceno)

U školy jsme měli být v 6:30. Pak jsme 
jeli  3  hodiny.  Cesta  byla  dlouhá,  proto-
že  jsme mohli  pařit  na mobilu  až  cestou 
zpátky.            Klára Škopová, 4.B

Šli  jsme na prohlídku Pražského hra-
du a katedrály sv. Víta. Zlatou uličku jsme 
prošli  rychle,  ale  to  neva.  Však  je  to  jen 

ulička nebo ne?             Lucie Koutská, 4.B
Dokonce jsme šli do McDonald´s. Měli 

jsme k obědu řízky a byla to mňamka. 
       Klára Pavlínková, 4.B
Šli jsme do Valdštejnské zahrady. Tam 

byli  pávi  a  ryby.  Přešli  jsme  přes  Karlův 
most. Viděli jsme Václavské náměstí. 

            Matyáš  Novák, 4.B
Včera  jsem  byl  v  Praze,  v  největším 

městě v Česku. Bylo to fakt hezký. Jenom je 
škoda, že jsem si nemohl koupit hokejový 
dres, protože jsme spěchali na orloj. Když 
jsme nastupovali do autobusu, tak jsme se 
s Prahou loučili a jeli jsme domů, do naše-
ho rodného města. 

                Matyáš Šefc, 4.B

Program k třídění odpadů
V pátek 6. 10. 2023 proběhl ve 2.- 9. tří-

dách, tj. téměř pro 400 žáků, program Tonda 
Obal na cestách společnosti EKO-KOM zaměře-
ný na třídění a recyklaci obalových odpadů. Pro 
všechny bylo užitečné si teoreticky a prakticky 
zopakovat, co patří a co nepatří do kontejnerů 
na tříděný odpad. Prohlédli jsme si krátká videa 
věnovaná skládkám a spalovnám, kde končí ne-
vytříděný odpad. Zamysleli jsme se nad otázkou, 
jak každý z nás může omezit produkci domovní-
ho odpadu.

Mgr. Kateřina Nekvindová, 
školní metodička prevence rizikového chování 

PolICkÁ ZÁklaDNí Škola INForMuJE

Klání žáků deváťáků
Dvě dvojice našich žáků z 9. ročníků se 17. 10. 2023 účast-

nily 14. ročníku soutěže Klání žáků deváťáků na Střední prů-
myslové škole stavební Obchodní akademii arch. Jana Letzela 
V Náchodě. Dvojice plnily úkoly z fyziky, na počítači zařizovaly 
pokoj a z papíru sestavovaly model šestistěnu. 
Jakub Stuchlík, 9.C:

V úterý 17. října  jsme se spolu se třemi dalšími spolužáky 
vydali  na  soutěž  „Klání  žáků  deváťáků“  konanou  na    Střední 
průmyslové škole v Náchodě. Po příchodu jsme byli spolu s dal-
šími žáky z jiných škol rozděleni do třech skupin a každá z těch-
to  skupin  šla do nějaké učebny. My  jsme  šli  do učebny  fyziky, 
kde nás, jak už tušíte, čekala fyzikální část soutěže. Po dodělání 
sedmi úkolů jsme se přesunuli do jiné třídy, kde jsme dostali ob-
čerstvení. Následně jsme měli za úkol vyrobit z papíru hranol 
s  podstavou  pravidelného  šestiúhelníku.  A  posledním  úkolem 
bylo  na  počítačích  vybavit  dvě  předem  vytvořené  místnosti 
nábytkem.  A  potom přišlo  vyhlášení.  Náš  tým  ve  složení  Petr 

Mitterwald a Anastazie 
Denygerová  se  umístil 
na  krásném  2.  místě, 
a  celou  soutěž  vyhrál 
náš  další  tým  ve  slo-
žení  Jakub  Stuchlík 
a Veronika Karpfová.

Žáci měli mož-
nost získat nové zku-
šenosti. K výsledkům 
GRATULUJEME!  

Mgr. Petra Harčová, 
výchovná poradkyně

Z polické mateřinky…
Podzim je tu v plné parádě, však ho také celá školka pod svým krás-

ným javorem přivítala písničkami, které se děti již stihly naučit. Děti na-
vštívily podzimní výstavu v Pellyho domech, na které se MŠ prezentovala 
fotografiemi ze společné spolupráce s Polickými zahrádkáři.

S podzimem máme na zahradě plno práce s hrabáním, se zazimo-
váním našich záhonků a jako tradičně každý rok s chystáním výstavky 
Krakonošova zahrádka. I letos donesly rodiče spolu s dětmi krásné vý-
robky z podzimních plodů, za což všem moc děkujeme. Krakonošovu za-
hrádku navštívily také školky z blízkého okolí a členky ZO ČSZ z Police 
nad Metují, které jsme při té příležitosti pozvali i na malou dílničku. 
Setkání bylo moc příjemné, získali jsme do zahrady nové rostlinky, které 
jsme s dětmi zasadili. A dámy si domů odnesly vlastnoručně nazdobenou 
dýničku.

Podzim vnímáme nejen očima, ale i čichem. Krásně nám to tu  vonělo, 
když děti si nastrouhaly jablíčka na povidla a pekly se koláče, muffiny, 
krájela se zelenina a pečená zelenina všem moc chutnala. Děti moc baví 
zapojit se do činností, které dělají dospělí (strouhání, krájení, pečení, hra-
bání listí…), proto se nebojte i doma dětem dát nějakou „práci“, ony vám 

moc rády pomohou, 
získají nové dovednosti 
a není nad společný čas 
strávený se svými dět-
mi. Užívejte si krásný 
podzim a my se už po-
malu budeme chystat 
na adventní čas a vá-
noční besídky….

Krásný podzim přejí 
zaměstnanci MŠ

na sídlišti
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ZáKLADnÍ UMěLeCKá ŠKOLA informuje 
Loučení, loučení, což je to těžká věc… - sborové ohlédnutí

Minulou neděli jsme naposledy uved-
li hudební pohádku - muzikál z dílny A. 
Kubečkové „Sedmero krkavců“. Derniéra 
se uváděla po půlroční přestávce. Na jednu 
stranu těžký úkol. Na stranu druhou – opa-
kování usazeného a uzrálého díla. Po peč-
livých přípravách, opakování a vzpomíná-
ní jsme se v neděli večer znovu postavili 
na scénu Kolárova divadla … ne úplně bez 
trémy, ale přece s radostí všech účinkujících.

Úžasnou atmosféru podpory, spolupat-
řičnosti a sdíleného potěšení ze společného 
zpívání, hraní i tančení jsme si plně uvědo-
movali my zúčastnění, v zákulisí. Tohle vše 
se nedalo utajit ani uzamknout jen za opo-
nu, to museli jistě cítit a vnímat i naši vážení 
posluchači a diváci v jednom.

Děkujeme, že jste zase na nás přišli!
Děkujeme za milé a povzbuzující ohlasy, 

uznání, poděkování. 

Dobře si je schováme a zapamatujeme 
si, že se tahle hezká dřina vyplatí a že do bu-
doucna budeme mít zase pro koho nacvičo-
vat další kusy.

Pro některé z nás to byla opravdová 
derniéra – opravdu naposledy…naposledy 
si s námi zazpívali naši kolegové sboris-
té z minulých dob, kteří už studují střední 
školy, maturují nebo je máme už na školách 
vysokých.

Rádi jsme mezi sebou měli všechny 
malé i velké zpěváky; malé, větší i velké 
role, které bez sebe navzájem nejsou ničím 
a proto jsme se tak potřebovali…

Všem velmi děkujeme a studentům – 
zpěvákům přejeme úspěšné střední i vysoké 
studium spolu s maturitními zkouškami!!!

Za pěvecké oddělení 
Miriam Blažek

Celostátní soutěž komorní 
hry vidnava 2023

Ve čtvrtek 19. října se konala celostátní 
soutěž v komorní hře. Naší ZUŠku tentokrát 
reprezentovaly dva soubory, které v rámci 
velké konkurence předvedly výborné výko-
ny s těmito výsledky:
Kategorie 1a: SMALL BRASS:
Tomáš Zákravský – Baskřídlovka
 Julie Pášmová       - Baskřídlovka .......2. cena

Kategorie 2a: JuNIOR BRASS:
Patrik Ducháč  - Trubka
Václav Troutnar – lesní roh
Ondřej Ducháč -   baskřídlovka ….......3. cena

MOC BLAHOPŘEJEME !
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Zájezd naší ZUŠ do Bratislavy a Vídně
Ve dnech 11. – 12. 10. 2023 jsme se 

vydali na jednu z našich „Cest za uměním“, 
která měla za cíl umožnit žákům vidět zná-
má díla světového umění, architekturu, za-
jímavá místa a zároveň se seznámit s jejich 
historií a kulturou. Letos padla volba na dvě 
města, Bratislavu a Vídeň. Důvodem byly 
zejména tři výstavy. Jednak Bienále ilustra-
ce v Bratislavě, kde se scházejí vynikající 
ilustrace z celého světa, výstava ve vídeňské 
Albertině Od Moneta k Picassovi a výstava 
Michelangelo a jeho následovníci na témže 
místě. Témata úzce souvisela i s látkou, 
kterou jsme probírali v našich hodinách 
ve výtvarce. Celé výpravy se zúčastnilo 
padesát žáků a čtyři pedagogové. Po dobu 
zájezdu nám byl k dispozici příjemný a eru-
dovaný výklad naší průvodkyně paní Evy 
Dvořákové.

Cesta začala v pět hodin ráno odjezdem 
od budovy naší školy. Nikdo nezaspal, tak 
jsme vyrazili včas. Přes mírné dopravní 
komplikace jsme přijeli k Brnu, kde přistou-
pila naše průvodkyně. To už jsme se sezná-
mili s bližším obsahem výtvarného progra-
mu a pravidly pohybu ve frekventovaných 
lokalitách měst, a tak mohla začít rovnou 
s průvodním slovem, které si pro nás při-
pravila. Vzhledem k už zmíněné situaci 
na cestě jsme dorazili k budo-
vě Bibiany, kde byla výstava 
soutěžních ilustrací, zhruba 
o hodinu později. Přesto jsme 
se setkali s milým přijetím 
a zajímavým programem, 
který si pro nás pracovníci 
galerie přichystali. Novinkou 
letošního ročníku bylo roz-
místění jednotlivých výstav 
po centru Bratislavy a rovněž 
přiřazení knihy, ve které ilu-
strace vyšly ke každému pa-
nelu s vystavenými originály. 
Skvěle to zapadlo do naší 
koncepce „Cest za uměním“, 
ve kterých jsme chtěli na-
šim žákům umožnit kontakt 
s uměleckým dílem, které 
doposud mohli znát pouze 
z reprodukcí. Poštěstilo se 
nám tedy vidět jak originál 
ilustrace, tak následnou prá-
ci grafika a tvorbu designu 
knihy. V každé knize byly 
vloženy rovněž informace 
o technice ilustrací a auto-
rovi. S průvodním slovem 
paní Martiny Pavlíkové jsme 
ještě navštívili výstavu jed-
noho ze zakladatelů Bienále 
ilustrace Miroslava Cipára, 
výstavu držitelky ceny Grand 
Prix BIB 2021 Suzy Lee a vý-
stavu držitelky ceny Hanse 
Christina Andersenem 2022 
Marie Aude Murail. Po zhru-
ba hodinové přestávce na ob-
čerstvení jsme se vydali 

na prohlídku historického centra Bratislavy. 
Prošli jsme korunovační cestou ke Katedrále  
sv. Martina. Na tomto místě byla koruno-
vána uherskou královnou i Marie Terezie. 
Naše další cesta vedla na Bratislavský 
hrad, kde jsme si vychutnali krásný pohled 
na město a zapadající slunce. Zde nás také 
naložil autobus a přemístili jsme se na okraj 
Vídně do hotelu Am Sachsengang, kde jsme 
přenocovali.

Po snídani jsme pokračovali do cen-
tra Vídně. Naši první zastávkou byl 
Hundertwasserhaus. Je to pozoruhodná 
stavba, která je odrazem jeho celoživot-
ních myšlenek a tvrzení. Neobsahuje rovné 
nebo dokonce nějakým způsobem pravi-
delné linie. Na fasádě je množství barev 
a dům je jak uvnitř, tak zvenčí porostlý 
zelení. Byl postaven jako dům se sociální-
mi byty a jednou z podmínek autora bylo, 
aby tomuto účelu sloužil navždy. Opravdu 
tomu tak je dodnes. Dále nás autobus pře-
vezl do centra Vídně, kde jsme si prohlédli 
známé stavby. Novogotickou budovu rad-
nice Wiener Rathaus, Parlament, dvorní 
divadlo Bugtheater, zimní rezidence císařů 
Hofburg, Státní operu Wiener Staatsoper 
a mnoho dalších míst. Potom nás čekala ga-
lerie Albertina se svými bohatými sbírkami 

umění. Tato galerie je muzeem mezinárod-
ního umění významu. V prvním patře je 
možné vidět soubor kreseb slavných mis-
trů renesance Michelangela, Leonarda da 
Vinci, Raffaela, ale také Dürera, Rubense, 
Rembranda, Schieleho a mnohých dalších. 
V druhém patře na nás čekala sbírka ob-
razů, která mapuje zrod a vývoje moderní 
malby s názvem Od Moneta k Picassovi. 
Zde jsou krásná díla známých malířů toho-
to období, a tak jsme mohli podrobně sle-
dovat vývoj umění a jeho proměny. Došlo 
i na kresbu některých studentů přímo 
v prostorách Albertiny. Cestou k autobusu 
jsme ještě mohli navštívit Stephansdom 
a Minoritský kostel, jehož základy položil již 
Přemysl Otakar II. Potom jsme se vypravili 
zpět k univerzitní budově, kde na nás čekal 
autobus. Byl to opravdu bohatý program, 
který jsme si společně užili. Můžeme všem 
doporučit si vše na vlastní oči prohlédnout 
a zažít.

I v dnešní době internetu a informací, 
kde můžeme mnoho věcí vyhledat on-line 
nás dokáže pozorovaná skutečnost překva-
povat a dávat další přesah, netušené souvis-
losti a zážitky.

 Za výtvarné oddělení
Jaroslav Soumar
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www.spsow.cz

Hronov 
Elektrotechnika a strojírenství 
Hostovského 910 – hl. budova 

Vrchlického 538 – odb. dílny

Velké Poříčí 
Design, polygra e, oděvní tvorba 
Náchodská 241 – ateliéry, dílny, 
salon, polygra cké centrum,
domov mládeže 

pátek 10. listopadu 2023   14:00–17:00 
sobota 11. listopadu 2023   9:00–12:00

DNY OTEVŘENÝCH 
DVEŘÍ

Střední průmyslová škola Otty Wichterleho

ADVENTNÍ 
KONCERT

žáků 
Základní umělecké školy v Polici nad Metují

středa 
       listopadu 2023

ZUŠ a SRPŠ při ZUŠ v Polici nad Metují pořádá

29. 
Kolárovo divadlo 
od 18:00 hodin

Vstupné 120 Kč v předprodeji / 150 Kč na místě
Vstupenky je možno zakoupit v předprodeji v Infocentru Pellyho domy od 1. 11. 2023
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Co nového na broumovském gymnáziu?
hostem Aleš Jaluška, nejen znalec 
klínového písma

Aleš Jaluška, farář, kaplan valdické věznice, překladatel 
z hebrejštiny, znalec klínového písma, horolezec (slezl obávanou 
severní stěnu Eigeru, má za sebou čtyři himálajské expedice), ale 
hlavně skvělý člověk, zavítal do septimy, aby studentům oživil stará 
mezopotámská a egyptská vyprávění…jak je u Aleše zvykem, došlo 
na filozofii, humor, vztahy, hory, vězně, literaturu obecně…

Ano, vtiskl se nám a my děkujeme.
Šárka Rambousková

Studenti gymnázia Broumov objevovali 
krásy kraje piva, fotbalu a aut.

Ve středu 27.9. jsme v pozd-
ních hodinách vyrazili autobu-
sem směr Bavorsko. Cesta byla 
náročná, ale krásné probuzení 
před okouzlujícím norimber-
ským hradem nám nedosta-
tek spánku vynahradilo. Poté 
jsme si prohlédli Norimberk 
a přesunuli se do Řezna, jenž 
je na seznamu UNESCO. Večer 
jsme přijeli do Rohru, kde jsme 
se seznámili s žáky místního 
gymnázia. Následující den jsme 
měli projektový den, kde jsme 
se seznámili s bavorskou kul-

turou a poznali se více s Němci. Páteční odpoledne jsme strávili 
v Kelheimu a navštívili památník vítězství z dob napoleonských vá-
lek. V sobotu byl nabitý program, jelikož jsme poznávali nádherný 
Mnichov, kde jsme postupně navštívili slavný Oktoberfest, historic-
ké centrum a nakonec BMW Welt. Večer nám žáci rohrského gym-
názia nachystali pohoštění a diskotéku. Poslední den v Německu 
jsme strávili na cestě k Chiemsee a navštívili zde ostrov, na kterém 
je novobarokní zámek ve stylu Versailles. Nakonec výletu jsme po-
znávali krásy rakouského Salzburgu a poté vyrazili směr Broumov.

Chtěl bych za všechny poděkovat učitelskému sboru, který 
s námi byl, za super organizaci a obohacující zážitek

Filip Pancner, oktáva
P.S. Autor textu na fotografii Jonáše Kohla.

Studují na gymnáziu: Šimon Kurečka, 
student s nevšedním zájmem o literaturu

Ve 3.A najdeme dalšího zajímavého studenta, jeho hlavními zá-
jmy jsou literatura a hudba.

„K psaní povídek jsem se vlast-
ně dostal náhodou. Během období 
mého dospívání jsem rád četl básně 
od Jiřího Ortena či Jiřího Wolkera, 
a dokonce jsem i nějaké tvořil. Ovšem 
spokojenost z výsledků se nikdy ne-
dostavila. Básně mi přišly stále su-
ché, trpké a občas nic neříkající. To 
se změnilo v momentě, kdy mi můj 
starší bratr doporučil sbírku povídek 
′Dubliňané′ od autora Jamese Joyce. 
Zkusil jsem tedy nedávno a zcela výji-
mečně přepsat jednu z nepovedených 
básní na kratší povídku. Posléze jsem 
dal povídku přečíst lidem ve svém 

okolí, a vzhledem k nečekaně dobrým ohlasům se z výjimky stala 
vášeň. Proto jsem 20.9. měl možnost s jinými autory přečíst své tex-
ty na akci ′Noc literatury′ pořádané Petrou Kultovou.

Mezi mou největší literární inspiraci bych zařadil: Franze Kafku, 
Jamese Joyce nebo Johna Steinbecka.

Mimo literaturu se již několik let aktivně věnuji hudbě. Hraji 
na kytaru v začínající metalcorové kapele ′All that’s left to burn′ 
„Tolik Šimon, ukázku z jeho tvorby přinášíme zde:
Moucha 

Už je to několik minut, co pozoruji mouchu poletující v naší tří-
dě. Každý ze spolužáků na ni nadává, jak ho tento blanokřídlý hmyz 
obtěžuje. I mně se ze začátku hnusila, ale čím déle ji pozoruji, tím víc 
jí  rozumím. Létá tak volně,  tak vesele. Cítím tu  její zvědavost a po-
pravdě  jí uvnitř své duše závidím. Není  to ten chamtivý typ závisti, 
nýbrž touha cítit volnost, na místo toho, abych tu seděl v lavici a řešil 
poněkud nezáživné, mně nic neříkající rovnice.

Milan Kulhánek 

sobota 02.12.2023    9:00 – 12:00

Během Dne otevřených dveří můžete nejen 
získat informace o studiu, ale také se 
pobavit již tradičními experimenty, 
ukázkami a programy, kterými Vás 
provedou žáci gymnázia.

Bližší informace:
www.gybroumov.cz
info@gybroumov.cz
731 159 961
491 521 276

DEN 
OTEVŘENÝCH 
DVEŘÍ 
GYMNÁZIA 
BROUMOV

Společným úsilím k vlastním snům



26 Polický měsíčník  LISTOPAD 2023

Ze SPOLKů A SPOLeČnOSTÍ

hodnocení činnosti destinační společnosti Kladské pomezí
V  prvním  pololetí 

letošního roku proběh-
lo dotazníkové  šetření 
mezi  členy,  partnery 
a jinak spolupracující-

mi subjekty s organizací Kladské pomezí.
Jednou z podmínek pro získání oficiál-

ní národní certifikace v rámci Kategorizace 
organizací destinačního managementu, kte-
rá je pro Kladské pomezí již 5 let povinná, 
je i souhrnná analýza zpětné vazby k naší 
činnosti. Ta se zjišťuje formou dotazníkové-
ho šetření zasílaného nejméně jednomu stu 
kontaktů.

Téměř 80 % respondentů se shoduje 
na tom, že cestovní ruch v našem regionu 
přispívá k oživení kulturního a společen-
ského života. Za druhý pozitivní přínos 

považují iniciaci ke spolupráci a více příle-
žitostí ke koordinaci aktivit. Naopak za nej-
větší nedostatek, který brání většímu využi-
tí potenciálu cestovního ruchu, téměř 60 % 
respondentů považuje nedostatek finanč-
ních prostředků na podporu destinačního 
managementu. Z dalších faktorů, které ne-
gativně působí na rozvoj cestovního ruchu, 
byl zmíněn nedostatek ubytovacích a stra-
vovacích zařízení, ale také nedostatečná do-
pravní infrastruktura jako jsou příjezdové 
cesty, parkoviště, cyklostezky a pěší stezky 
nebo nedostatek spojů veřejné dopravy. 

U samotné kvality činnosti destinační-
ho managementu byla nejlépe hodnocena 
spolehlivost a dodržování termínů, infor-
mační servis pro partnery, komunikace 
s partnery, marketingová komunikace a PR 
či flexibilita. 

Ještě jednou děkujeme všem, kteří se 
výzkumu zúčastnili, za skvělou spolupráci 
a vzájemnou důvěru. Bez vás bychom tak 
skvělých výsledků nedosáhli. Kompletní 
výsledky analýzy najdete na našem webu 
www.kladskepomezi.cz. 

Bc. Markéta Tomanová 
manažer pro styk s veřejností

Učíme se na náchodsku
Projekt „Učíme se na Náchodsku“ (MAP 3) Místní 

akční skupina Stolové hory působí na území obcí 
Náchodska, Policka, Hronovska, Červenokostelecka, 
Českoskalicka.

V době, kdy bylo léto v plném proudu a přípravný týden ještě ani 
nezačal, se nadšené učitelky prvního stupně sešly na ZŠ Babí Náchod, 
aby se vzájemně inspirovaly a mohly tak obohatit výuku a tím své žáky 
více motivovaly a vtáhly do tématu. 

Expertky pro čtenářskou a matematickou gramotnost Jana 
Tollarová a Jitka Grohmannová sdílely spolu s dalšími třemi desítkami 
pedagogů svou dobrou praxi a zkušenosti ze čtenářských dílen, dílen 
psaní a inovativních metod v oblasti matematiky. Díky dobrému poča-
sí a krásné zahradě se mohlo mnoho aktivit odehrávat i mimo budovu 
školy a všichni přítomní si vyzkoušeli na vlastní kůži výhody tzv. učení 
venku. 

Knihovnice a členky pracovních skupin Kristina 
Ungrová a Petra Strnadová s pedagogy sdílely infor-
mace a doporučení k nejnovějším knihám pro malé 
čtenáře. V rámci setkání nebyly opomenuty nové technologie, a tak spo-
lu s učitelkou Klárou Dundrovou sdíleli zkušenosti s používáním robotů 
ve výuce napříč předměty. Přizváni byli také hosté z větší dálky - autor-
ka dětských knih Zuzana Pospíšilová a tvůrkyně metodických materiálů 

Věra Kořistková.
Z reakcí vyplývá, že si setkání všichni uži-

li, načerpali nejen inspiraci, ale i sílu do no-
vého školního roku a za to jsme my, organi-
zátoři, velmi rádi! Více na našem webu www.
map2school.cz

reg. č. projektu CZ.02.3.68/0.0/0.0/20_08
2/0022999

Lada Nevečeřalová a Klára Dundrová

POVINNÁ VAKCINACE PSŮ 
PROTI VZTEKLINĚ 

Dle zákona je majitel povinen nechat očkovat svého psa proti 
vzteklině od 6 měsíců stáří a pak ho pravidelně přeočkovávat dle 
vakcinačního schématu, který udává výrobce vakcíny, což je 2-3 
roky. Vakcinuji vakcínou Biocan R, která drží až 2 roky. Přesto je 
doporučitelné s ohledem na závažnost této nemoci nechat psy 
přeočkovat každoročně. Toto hromadné očkování se netýká psů, 
kteří jsou individuálně očkováni během roku v ordinacích svých 
veterinářů. 

Během této hromadné akce bude možno nechat psy přeočkovat 
i šes�kombinační vakcínou včetně vztekliny Biocan DHPPiLR (600,-
Kč) a zakoupit základní an�parazi�ka.  

Psi by měli být doprovázeni osobami staršími patnácti let. Psi 
by měli být na vodítku a kousaví jedinci by měli mít náhubek. 

Termín hromadné vakcinace bude 
v pátek 17.11.2023 

Hlavňov: velké parkoviště 08.20  - 08.25 hod. 
u bývalé prodejny 08.25 - 08.30 hod. 

Hony: u požární nádrže 08.35 - 08.40 hod. 
Pěkov: u prodejny 08.45 - 08.50 hod. 
Bukovice: u požární zbrojnice 08.55 - 09.10 hod. 
Police: u autoopravny na Sibiři  09.10 - 09.15 hod.

u kotelny na sídlišti 09.15 - 09.20 hod. 
náměstí u radnice 09,20 - 09.25 hod. 
parkoviště u střediska 09.25 - 09.30 hod. 

Radešov: u truhlárny 09.30 - 09.40 hod. 
Česká Metuje: u hospody 09.45 - 10.00 hod. 
Žďár n. Met.: u hospody 10.05 - 10.10 hod. 
Suchý Důl: na Pohoři u tabule 10.15 - 10.20 hod. 

před hospodou 10.20 - 10.25 hod. 
Slavný: u hřiště 10.30 - 10.35 hod. 

 

Cena vakcinace proti vzteklině bude v tento den a v průběhu 
listopadu a prosince i v ambulanci v Suchém Dole 250,- Kč. 

Ordinační hodiny:  Po - Čt:   17.00 - 18.00 hod. 
Pá: 15.00 - 16.00 hod. 

Veterinární ambulance Suchý Důl 
MVDr. Kulich Miroslav 

tel:  602 628 885, 774 628 885 
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Po pětadvaceti letech, poprvé…
Ano, je to tak. Sbor dobrovolných hasičů v Hlavňově uspořádal 

30. září 2023 již 25. ročník soutěže “Imitace zásahu při požáru”. 
S těmi roky a ročníky je to však diskutabilní. Konal se tzv. nultý roč-
ník v roce 1997. V roce 2020 jsme soutěž vynechali kvůli pandemii 
Covid-19. Avšak to, že je to “poprvé” je pravda. A o co vlastně jde? 
Pojďme si krátce shrnout poslední záříjovou sobotu v Hlavňově.

Počasí nám naštěstí přálo, a ve 13 hod. odpoledne se začaly sjíž-
dět okolní sbory k nám do Hlavňova na fotbalové hřiště. Hlavňováci 
letos poskládali pouze jedno družstvo. Na nástupu nakonec losova-
lo jen šest družstev a tak jsme se domluvili, že za tak hezkého poča-
sí a nízkého počtu družstev bude soutěž probíhat dvoukolově, s tím 
že lepší čas se počítá. Všechna družstva předvedla opravdu kva-
litní výkony. Jak při běhu, jízdě automobilem, práci s materiálem 
nebo na průlezovém oknu. Nám se u prvního pokusu zasekly dveře 
u spolujezdce a ztratili jsme tak pár vteřin. U druhého pokusu jsme 
udělali chybu v komunikaci a náš “béčkař” dostal půlspojkou do ob-
ličeje - naštěstí nic závažného. Takže ani jeden útok nebyl na 100%, 
ale naštěstí nám první výkon vystačil na vítězné první místo.
Výsledné pořadí tedy bylo následovné.

Pro nás to bylo již po třetí v řadě, kdy jsme získali první místo.  
To znamená, že putovní pohár SDH Hlavňov si už můžeme nechat! 
Ale zároveň musíme do příštího roku sehnat nový, že? Po pět-
advaceti letech jsme konečně dohonili našeho největší rivala - 
Bezděkováky. Ti u nás vyhráli celkem 11x a putovní poháry si už 
od nás odvezli. My jsme ještě nikdy na domácí půdě 3x po sobě 
nevyhráli a proto je to letos poprvé. Měli jsme z toho ohromnou 
radost a slavili tak úspěch do rána (až na některé členy, kteří se mu-
seli kvůli chybě v komunikaci pohádat a odejít domu).

V letošním roce jsme zároveň v červnu oslavili 140 let od za-
ložení našeho sboru. S příchazejícím koncem roku hodnotím tedy 
tento rok za velmi úspěšný i pestrý. Tímto příspěvkem mi dovolte 
poděkovat za finanční podporu od Královéhradeckého Kraj s pro-
gramem „Regionální rozvoj“, konkrétně „Podpora Sdružení hasičů 
Čech, Moravy a Slezska v Královéhradeckém kraji“. Díky finanční 
podpoře jsme v letošním roce uspořádali již zmíněné oslavy výro-
čí, zakoupili dvě profesionální radiostanice, džberovku a zásahové 
helmy. Zároveň bych rád jménem našeho sboru poděkoval za pra-
videlnou podporu od Města Police nad Metují. V neposlední řadě 
patří poděkování všem účastníkům, kteří se jakkoliv podíleli na or-
ganizování letošního ročníku soutěže. Myslím, že akce se opravdu 
vydařila a už nyní se těšíme na další ročník soutěže o nový putovní 
pohár.

Za SDH Hlavňov, Aleš Berger

Ohlédnutí za soutěžní sezonou 2023, družstva SDh Velká Ledhuje
Sezonu v dubnu otvírá již tradičné klá-

ní v Radešově, nazvané Radešovská osma. 
Toho jsme se, bohužel, pro nízký počet sou-
těžní základny, nezúčastnili. Pevně doufám, 
že účast v Radešově příštím rokem opět za-
jistíme a zabojujeme na organizačně vždy 
povedené soutěži.

Pak už jsme se vrhli do boje o trofeje, 
nebo alespoň uspokojivé umístění. Skladba 
družstva se v letošním roce nijak zvlášť 
neměnila, jen občas jsme museli sáhnout 
do rezerv. Neměnila se ani náplň. Vesměs 
se jedná o požární útok, dle pravidel po-
žárního sportu. Jde tady hlavně o úspěšné 
sání a nejrychleji nastříkaný terč. Co se děje 
mezi těmito dvěma okamžiky kolikrát při-
hlížející přivede k úžasu, no a naopak sou-
těžící mnohdy ke skřípění zubů… Na rozdíl 
od ostatních sportovních disciplín, , tady se 
vše odehraje už ve 30 vteřinách od povelu 

„Vpřed“. Jsou ale útoky, kdy se ani po minutě 
nedaří dostat vodu na útočné proudy. 

Na startovní čáru jsme se letos, v jed-
notném, červeném trikotu, postavili: 
v Bezděkově, na Pavlišově, ve Žďárkách, 
v Ochozi, v Pěkově, v Suchém Dole 
a Hlavňově.

Krátce k soutěži, kterou již 29 let pořádá 
náš sbor ve Velké Ledhuji. 

Rád bych i touto cestou poděkoval 
všem zúčastněným členům, kteří se přímo 
podíleli na přípravách i samotném průbě-
hu soutěže. Hlavnímu rozhodčímu a jeho 
pomocníkům za přípravu trati, obsluze 
ve stáncích s občerstvením, výboru SDH VL, 
Idě a Petrovi Jenkovým, kteří už léta patří 
k našim fandům a v neposlední řadě panu 
starostovi města Police, který soutěž zahá-
jil a na konci předal pohár nejrychlejšímu 
družstvu. Upřímný dík však patří i všem 

příchozím, kteří svou návštěvou soutěži dá-
vají smyls.

Jako v jiných sborech ani my bychom se 
bez sponzorů neobešli. Za sbor si dovolím 
poděkovat dlouholetým partnerům a spon-
zorům soutěže: 

Městu Police nad Metují, společnos-
ti Pejskar a spol s.r.o. a Zlatnictví Helena 
Vávrová Police n. Met. Díky nim jsme mohli  
všem zúčastněným družstvům nadělit 
hodnotnou a chutnou odměnu.

Samostatnou kapitolu tvořila ukáz-
ka našich mladých hasičů, Plameňáků. 
Za hlasitého fandění a povzbuzení všech 
přihlížejících naši Plameňáci předvedli po-
žární útok, v podmínkách dospěláckých 
družstev, a nezalekli se ani menšího karam-
bolu na rozdělovači. Vodu dovedli úspěš-
ně do proudnic a to bylo to nejdůležitější, 
prostě to nevzdat. 

Závěrem ještě upřímné poděkování 
do našich řad: výboru SDH za materiál-
ní podporu soutěžního družstva, členům 
družstva, jmenovitě: na okrese nejstaršímu 
soutěžícímu strojníkovi Jardovi Kollertovi 
st., bratrům Kollertovým (M+L), bratrům 
Hubkovým (J+J), P.Čermákovi, E.Tomčiakovi 
a M. Pišimu, že si našli čas a chuť sbor 
na výše uvedených soutěžích reprezento-
vat. Přiložené, povedené fotografie si do-
voluji zveřejnit s dovolením p. Jaroslava 
Ročně.

Za SDH VL sepsal Aleš Trojtl

1. Hlavňov - 1:17,88
2. Bezděkov n. M. - 1:20,29
3. Česká Metuje - 1:38,63

4. Suchý Důl - 1:39,12
5. Velké Petrovice - 1:58,48
6. Velká Ledhuje - 2:02,13
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Hledáte smysluplnou práci ve stabilní organizaci? 
• Jste zdravotní sestra s odbornou způsobilostí dle Zákona č. 96/2004 

k výkonu povolání bez odborného dohledu? Máte pracovní 
zkušenost ve zdravotnictví? 

• Nebojíte se těžkých témat lidského života, jako je nemoc, bolest, 
umírání? 

• Jste týmový hráč a zároveň se umíte samostatně rozhodovat? 
• Bezúhonnost, takt, samostatnost, empatie a dobré komunikační 

schopnosti jsou vaší přirozenou součástí? 
• Ovládáte PC a jste aktivní řidič/řidička? 

V tom případě vás zveme k účasti ve výběrovém řízení na pozici: 

VŠEOBECNÁ SESTRA DOMÁCÍHO HOSPICE 
Nabízíme: 
• Zajímavou a smysluplnou práci, která rozhodně není jednotvárná 

(jde o 8 hodinové služby + noční pohotovost z domova) 
• Vstřícný kolektiv a podporující tým 
• Možné zaměstnání na celý i zkrácený pracovní úvazek, případně 

dohodu o provedení práce 
• Dobré finanční ohodnocení za vaši práci, příplatek za ztížené 

pracovní podmínky, odpovědnostní příplatek, směnový příplatek, 
terénní příplatek a příplatek za práci ve svátcích a o víkendech 

• 5 týdnů dovolené (v případě HPP), obědy za symbolickou cenu a 
další firemní benefity na dovolenou, masáž, sport, kulturu a 
vzdělávání až do výše 15.000 Kč 

• Přístup ke špičkovému vzdělávání v oboru paliativní medicína 
a příbuzných oborech 

V případě zájmu o uvedenou pozici zašlete svůj strukturovaný životopis a 
motivační dopis na personální oddělení: mastikova@hospic.cz 

Bližší informace o pracovní pozici podá staniční sestra 
Veronika Svobodová:     svobodova@hospic.cz, tel. 491 610 482 

Oblastní charita Červený Kostelec oceněna jako společnost přátelská 
k zaměstnávání osob 55+

V úterý 3.10. proběhlo v nádherných prostorách královéhradec-
kého Nového Adalbertina slavnostní vyhlášení soutěže Společnost 
přátelská k zaměstnávání osob 55+, kterou pořádal již podru-
hé Královéhradecký kraj. Celkem bylo přihlášeno do 3 kategorií  
19 zaměstnavatelů z KH kraje, přičemž v kategorii velká firma zví-
tězila naše charita. Porotu jsme přesvědčili nejen vysokým počtem 
zaměstnanců 55+, velkým množstvím práce na zkrácené úvazky, 
ale i velkou vstřícností vůči individuálním požadavkům našich 
zaměstnanců. 

„Naším dlouhodobým záměrem je pracovat s našimi zaměstnanci 
tak, aby měli motivaci setrvat ve svých pracovních rolích a využít své 
dlouhodobé zkušenosti k neustálému zdokonalování služeb, které na-
bízíme našim klientům. Také si velmi ceníme toho, že služebně star-
ší kolegové mohou předat  své bohaté pracovní zkušenosti mladším 
kolegům, což považujeme za velmi důležité.“ Uvedl ředitel Oblastní 
charity Červený Kostelec Miroslav Wajsar.

Starosta Červeného Kostelce Tomáš Prouza k tomu dodává: 
„Město Červený Kostelec si velmi považuje Oblastní charity Červený 
Kostelec jako spolehlivého a významného zaměstnavatele. Jsme rádi, 
že ve službách poskytovaných červenokosteleckou charitou našlo své 
pracovní uplatnění množství našich občanů. Velice si vážíme práce, 
kterou zaměstnanci charity pro všechny potřebné odvádí, a činnost 
charity dlouhodobě podporujeme. Rozhodli jsme se u příležitosti to-
hoto  významného  ocenění  podpořit  provoz  služeb  charity  částkou 
20.000 Kč, jako odměnu za dobré jméno, které nejen Oblastní charitě 
ale i Červenému Kostelci svojí prací, zaměstnanci charity vytváří.“ 

Oblastní charita Červený Kostelec poskytuje sociálně-zdravot-
ní služby, provozuje lůžkový hospic, mobilní hospic a zařízení pro 
komplexní péči lidem s roztroušenou sklerózou v pokročilém stá-
diu nemoci, dále nabízí pečovatelské a ošetřovatelské služby, od-
borné sociální poradenství a řadu další aktivit.

Dagmar Flosová,
personalistka Domova sv. Josefa
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Mateřské centrum Ma Mi Na
Během října se nám již naplno otevře-

ly všechny dopolední i odpolední programy 
v mateřském centru. Prostory se nám v některé 

dny naplnily nad naše očekávání, avšak zkušené lektorky si dokáza-
ly poradit i s větším počtem dětí. Moc děkujeme za Váš zájem, jsme 
za něho moc rády. 

O angličtinu pro nejmenší a předškolkové děti je velký zájem, 
proto jsme otevřely ještě jednu čtvrteční dopolední a středeční 
odpolední skupinu. V tuto chvíli je kapacita naplněna stejně jako 
na programu Zvídálek. Pro volná místa volejte na uvedená čísla 
lektorek. 

Program Spokojená máma bude probíhat formou dvouhodi-
nových workshopů. Ve čtvrtek už pro tento program nebyl prostor, 
ale určitě najdeme jiný vhodný čas:) Otestujeme různé časy/dny 
a uvidíme, kam to sedne.

V říjnu proběhla také Drakiáda Na nebíčku. Milovníci draků, 
dráčků a všeho, co lítá ve větru vytvořili úžasnou atmosféru. Počasí 
nám přálo, a tak si rodiče s dětmi mohli naplno užít odpoledne 
s hudbou a občerstvením. Všechny děti si odnesly malý dárek a di-
plom o účasti. Děkujeme za Vaši účast.

Dopoledne MC nabízí programy maminkám a jejich dětem 
vždy od 9:00 – 11:00 hod. 
Pondělí –  pro těhotné a maminky s dětmi do 1 roku s programem 
 (Michaela Šefcová, tel. 725 954 848, Petra Knittelová,   
 tel. 606 766 700)
Úterý –  pro chodící děti cca od 1 do 2 let s doprovodem 
 (Gabriela Tomášová, tel. 608 845 036)
Středa –  Zvídálek – program pro rozvíjení návyků a samo  
 statnosti předškolkových dětí cca od 2,5 let (podle   
 zralosti dítěte a uvážení rodičů) – v malé skupince, bez  
 doprovodu (Michaela Šefcová tel. 725 954 848, Lucie   
 Kutheilová, tel. 777 138 063)                          
Čtvrtek   9:15 – 10:00 Angličtina pro nejmenší. 
 První seznámení s angličtinou. Věk dětí neomezen.
 10:15 – 11:00 Angličtina pro nejmenší. 
 Vede psycholožka a terapeutka Mgr. Petra Peničová 
 (tel. 733 192 557)
Pátek –  výlety po okolí – 1x / 2x do měsíce (Veronika Ansorge,   
 tel. 721 543 805)

Cena: volná herna 30/50Kč (cena pro členy/nečleny), Zvídálek 
70/90Kč.  Na program se předem přihlaste lektorkám, aby pro Vás 
nachystaly vše potřebné. 

ODPOLeDnÍ PROgRAMY 
Pondělí 15:00 – 17:00 Hlídání dětí od 1 roku do 6 let 
 certifikovanou chůvou Martinou Macounovou.   
 Rezervace nutná do neděle 20 hod. Cena 90 Kč / hod. 
 17:00 – 17:45 Tanečky                                               
 V případě zájmu volejte M. Macounovou, tel: 723 731 987
 Úterý       18:15 – 20:15 Keramika pro dospělé                                                                      
 Cena 120 Kč / hod. včetně materiálu. Zájem hlaste   
 Kateřině Čermákové, tel: 737 580 510
Středa      13:00 – 17:00 Angličtina pro děti 2–12 let
 Cena 70 Kč za lekci. Vede Andrea Michálková, kontakt:   
 andrea.michalkova@post.cz
Čtvrtek     17:00 – 19:00 Pokec pro maminky    
 Odpoledne bude věnováno hlavně maminkám a jejich   
 odpočinku. Vede Michaela Šefcová, tel: 725 954 848.

DáLe ChYSTáMe: 
Spokojená máma
3. 11.  od 16:30 do 18:30
24. 11. od 9:00 do 11:00

Čas a pozornost věnovaná maminkám s cílem podpořit jejich 
spokojenost. Můžete očekávat vedené relaxace, kruh sdílení, 
léčivý pohyb a automasáže, terapeutické malování či psaní a další 
prožitkové techniky. Vede psycholožka a terapeutka Mgr. Petra 
Peničová (tel. 733 192 557). Nutná rezervace. 
Výlet za cihelnu
10. 11. od 9:00 do 11:00

Sejdeme se na náměstí a vydáme se ulicí Tomkova, Radimovská 
a dále V domkách. Za cihelnou se otočíme zpět. Výlet pro všechny. 
Výlet se nekoná za nepříznivého počasí. 
Workshop výroby věnců
24. 11. od 17 hodin

Přijďte si k nám vyrobit svůj přírodní adventní věnec, který 
skvěle ozdobí vaše dveře či domácnost. Pomůžeme Vám s výrobou 
a získáte rady a tipy, jak věnec dozdobit. K dispozici budete mít veš-
kerý potřebný materiál (šípky, šišky, sušené trávy), proutěný kor-
pus, floristický materiál a zapůjčeni pracovního nářadí. Vytvořený 
věnec si odnesete s sebou domů. Počet míst je omezen.

Nad hrnkem voňavého svařáku, čaje či dobré kávy se naladíte 
na slavnostní atmosféru adventu, klid a vánoční pohodu.

Nutná rezervace: Veronika Ansorge, mcmamina@centrum.cz,  
tel. 721 543 805 

Za finanční podporu WORKSHOP VÝROBy VĚNCŮ děkujeme 
městu Police nad Metují. 

Bližší informace na FB nebo po telefonické domluvě. Těšíme se 
na Vás

Za MC MaMiNa Veronika Ansorge
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Astronomický klub  Po l i ce  nad  Metuj í

ZáKRYT VenUŠe MěSÍCeM
Ve čtvrtek 9. listopadu dojde k velmi zajímavému astrono-

mickému úkazu. Měsíc, který bude pozorovatelný jako úzký sr-
pek 4 dny před novem, zakryje planetu Venuši.

V listopadu uvidíme Venuši jako jasnou jitřenku na ranní ob-
loze. Protože zákryt Venuše proběhne ve dne, bude pozorování 
poněkud náročnější.

Pozorování začneme vyhledáním Měsíce, který bude přesně 
nad jihozápadem. Je vhodné začít pozorovat alespoň 20 minut 
před zákrytem.

K pozorování postačí běžný turistický triedr nebo malý ast-
ronomický dalekohled na stojanu. 

Níže uvedené časové údaje jsou převzaté z Hvězdářské ro-
čenky 2023 a jsou přepočítané pro zeměpisnou polohu Police 
nad Metují.

Začátek zákrytu 10 hodin 57 minut:  Venuše začne po-
stupně „mizet“ za okrajem Měsíce

Konec zákrytu 12 hodin 13 minut:  Venuše se začne 
za okrajem Měsíce postupně „objevovat“

Poslední zákryt Venuše, který jsme úspěšně pozorovali na-
stal 18. června 2007 v 16 hodin 25 minut.

Meteorický roj Leonidy
V noci ze 17. na 18. listopadu nastane maximum meteoric-

kého roj Leonidy. Pojmenování roje je odvozené z latinského 

názvu souhvězdí Lva (Leo, Leonis).
Meteory patřící k roji Leonid vylétají zdánlivě ze souhvězdí 

Lva.
Předpověď pro letošní Leonidy je velmi dobrá. Měsíc bude 

v době maxima roje 3 dny před první čtvrtí a pozorování mete-
orů tedy rušit nebude.

Pohledy do vesmíru
SLUNCE vstupuje dne 22. listopadu v 15 hodin 2 minuty SEČ  
 do znamení Střelce,
 den se zkrátí o 1 hodinu a 21 minut,
MĚSÍC 5. v poslední čtvrti, 13. v novu, 20. v první čtvrti, 
 27. v úplňku,
MERKUR není pozorovatelný,
VENUŠE ráno vysoko nad jihovýchodním obzorem,
 MARS není pozorovatelný,
JUPITER po celou noc v souhvězdí Berana,
SATURN v první polovině noci v souhvězdí Vodnáře,
URAN po celou noc v souhvězdí Berana,
NEPTUN v první polovině noci v souhvězdí Ryb

Na projekty údržby astronomické pozorovatelny na Havlatce 
byla poskytnuta dotace z dotačního programu města Police nad 
Metují.

Karel VACEK, Astronomický klub Police

Uvedena je hrubá mzda včetně benefitů po plném zapracování, 
pracoviště Červený Kostelec / Velké Poříčí. 

www.sgc.cz, personalni@sgc.cz, tel. 491 467 443

operátor/ka gumárenské výroby, 
mzda 36 000 Kč až 38 000 Kč měsíčně.

Saar Gummi Czech, evropský leader ve výrobě 
vytlačovaných pryžových těsnění pro automobily, 
hledá zaměstnance na pozice:

specialista gumárenské výroby - seřizovač, 
mzda 40 000 Kč až 55 000 Kč měsíčně,

25 dní dovolené + 12 dní bonusového volna ročně navíc.

Fo
to

: F
re

ep
ik

.c
om

Více na facebooku MAS Stolové hory nebo na www.mas-stolovehory.cz

Vracíme do krajiny pod stolové hory staré odrůdy ovocných 
stromů. Přijďte nám s tím, prosím, pomoci. 
I letos budeme pokračovat ve výsadbě ovocné aleje pod Ostašem. 

V sobotu 11. listopadu od 10:00
Místo výsadby se nachází v polích pod Ostašem mezi Žďárem nad Metují a Českou 
Metují, po cestě ze Žďáru před viaduktem doprava po panelové cestě 

Přesné místo 
si můžete načíst 
prostřednictvím 
QR kódu: 

•	 Vystoupení dětí ze ZŠ a MŠ Žďár nad Metují  
•	 Na místě bude připraveno občerstvení včetně hovězího a kančího guláše ze ZD Ostaš  

Máte-li lopatu, nůžky na silnější drát nebo 
pracovní rukavice, vezměte je prosím s sebou.

Výsadba aleje

Ostašinka II.

Ždár nad Metují Česká Metuje
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na tom pražským mostě…
Tramvajová linka číslo 17 z Modřan 

do Kobylis. Měří 15 kilometrů a tramvaj 
ji projede za 39 minut (aspoň tak to tvrdí 
jízdní řád). A já vlastně můžu s čistým svě-
domím napsat, že tuhle trať mám skuteč-
ně rád. Minimálně tu její část, která vede 
z Modřan vltavským údolím až daleko 
za Národní divadlo. Po cestě v ní sedíc mí-
jím architektonické perly Prahy. Podolskou 
vodárnu, Vyšehrad s jedinečnou kubistic-
kou zástavbou u Vltavy anebo Tančící dům 
dohlížející na českého klasika všech klasiků 
– sedícího Aloise Jiráska.

A taky dvojici nezapomenutelných mos-
tů. Tím prvním, jakousi branou do Prahy, 
je most Inteligence (oficiálně se snad stále 
jmenuje Branický most). Bláznivý příběh 
mostu se začal psát rok po Vítězném úno-
ru, kdy náhle bylo vzdělání přítěží, a tak se 
lékaři, právníci, notáři nebo profesoři pře-
řadili do dělnických profesí a začali šalovat 
bednění a betonovat most. A o tom všem 
rozhodovali ti nad nimi, sice bez vzdělání, 
ale s nadšením budovatelů zářných zítřků, 
kde zítra již bude znamenat včera. A slovy 
klasika: mysleli to jistě dobře, ale dopadlo 
to jako vždycky.

Most Inteligence je krásný. Při pohledu 
shůry je vidět, že je nad údolím a řekou dva-
krát lehce zalomen, takže evokuje písmeno 
„S“ a ač je to robustní betonová stavba, při 
tomhle pohledu připomíná lehkost křídel 
letícího racka.

Most byl dostavěn bez fanfár v roce, kdy 
byla na Letné dokončena Fronta na maso 
(Stalinův pomník, pokud by někdo tápal nad 
lidovou tvořivostí). Byl to první dokončený 
most po válce a se svými více jak 900 met-
ry by byl nejdelším dvoukolejným mostem 
v Evropě, kdyby… kdyby odněkud někam 
vedl. Ale roku 1955 nebyl na žádnou trať 

napojen, stejně jako o pět let později, stejně 
jako o osm let později. Napojení na železnič-
ní trať se dočkal až v roce 1964 a zároveň 
(opět bez fanfár) byl jako jediný železniční 
most v Praze pojmenován – snad proto, aby 
se zamezilo šíření lidového názvu. A pro-
tože vápence nad Malou Chuchlí na břehu 
Vltavy se ukázaly jako nevhodné pro zvole-
nou ražbu tunelu, tak zůstala jen jedna trať. 
V době, kdy byl nejdražší a nejmohutnější 
pěší lávkou na světě, sloužil občas ke static-
kým zkouškám lokomotiv.

Dneska zůstala architektonická krása 
a elegance mostu. Jinak je to stárnoucí pro-
tivný dědek, který ze sebe sem tam odloup-
ne kus betonu a odhodí ho dolů. Na silnici, 
tramvajovou linku, do hladiny Vltavy nebo 
jen tak mezi keře.

Tím druhým mostem, který má s mos-
tem Inteligence společné to, že v době svého 
vzniku byl beze jména, je Železniční most 
pod Vyšehradem. Vlastně nemá jméno do 
dnes a v mapách uváděný název Železniční 
most je taková z nouze ctnost. Jeho histo-
rie sahá do druhé poloviny devatenáctého 
století a nejzajímavější okamžiky zažil roku 
1901, kdy byl z jednokolejné trati rozší-
řen na dvojkolejnou. Vedle stojícího mostu 
vznikla provizorní lávka, na které se snýto-
valy tři ohromné nosníky. Stávající most byl 
po bednění a kulových ložiskách přesunut 
o sedm a půl metru vedle a stejně tak byla 
na pilíře usazena nová konstrukce. Ocelové 
koule, po kterých se mosty přesouvaly, měly 
v průměru 25 cm. Naprosto neuvěřitelná je 
skutečnost, že celá akce – tedy odsunutí stá-
vající konstrukce, nasunutí nové, dokončení 
pilířů a zatěžkávací zkouška – přerušila že-
lezniční dopravu na 61 hodin! Tehdejší no-
viny o tom napsaly: „Přesunutí spojovacího 
mostu mezi Král. Vyšehradem a Smíchovem 

stalo se dnes a díti se bude ve dnech nejblí-
že příštích. Od 7. hodiny ranní až do odpo-
ledne, kdy na místo shromáždili se ministr 
železnic Wittek, místodržitel král. českého 
hr. Coudenhove, zástupci súčastněných 
měst a j., konáno přesunutí, v němž se bude 
pokračovati; včera konalo se vysunutí sta-
rých a sesouvnutí nových konstrukcí; dne-
šek věnován uložení nového mostu, vyzdě-
ní prsních zdí nábřežních pilířů a doplnění 
i srovnání vrchní stavby; třetí den bude ko-
nečně obtěžkávací zkouška nového mostu.“ 
Když listuji ve starých novinách, vždycky 
mě okouzlí krása tehdejší češtiny.

Když jsem u modelu Železničního mos-
tu v Muzeu stavebnice Merkur tohle vypra-
voval současnému starostovi Police nad 
Metují, zeptal se mě, v jakémže to bylo stá-
tě? Uklidnil jsem ho, že to bylo v Rakousko-
Uhersku. A dodal jsem: „Vzhledem k tomu, 
že by se měl Železniční most rozšířit o třetí 
kolej, dá se předpokládat, že provoz bude 
tentokrát zastaven na podstatně delší dobu. 
Ale nemám strach, že bychom Mocnářství 
nedokázali trumfnout. Věřím, že kromě 
mostu zvládneme udělat i dva nebo tři 
tunely…“

Obdivuji mosty a venkovní schodiště. 
Možná pro důkaz, že si člověk dokáže po-
radit, možná kvůli schopnosti překonávat 
překážky.

A občas na mě vyskočí pár drobnos-
tí, které mosty jaksi polidští. Třeba, že 
v hloubce cca 20 metrů pod dnem Vltavy 
našli kopáči mamutí kel. Nebo že v jednom 
pilíři mostu Inteligence je zabetonovaná 
sklenice se vzkazem: „Tento pilíř stavěla 
česká inteligence.“

Až někdy nasednete do tramvaje č. 17, 
prohlédněte si ty dva mosty. Vážně stojí za to.

Pavel Frydrych

vedy
Vedy říkají, že Pán je přirozeně plně 

mocný, což znamená, že Jeho svrchované 
energie jsou vždy úplné a totožné s Ním. 
Duchovní i hmotná nebesa a vše, co k nim 
přísluší, jsou emanace vnitřních a vněj-
ších energií Pána. Vnější energie je v po-
rovnání nižší, zatímco vnitřní síla je vyšší. 
Vyšší energie je živá síla, a proto je doko-
nale totožná, ale vnější, netečná energie 
je totožná pouze do určité míry. Ani jed-
na energie se však nevyrovná Pánu a ani 
není větší nežli Pán. Všechny energie tvo-
ří Pán a jsou nepřetržitě pod Jeho vládou, 
stejně jako elektrickou energii, jakkoliv 
silnou, má nepřetržitě pod kontrolou pří-
slušný technik.

Člověk a všechny ostatní živé bytos-
ti jsou stvořeni Jeho vnitřními silami. 
V tomto smyslu je živá bytost rovněž to-
tožná s Pánem. Nikdy však nemůže být 
na stejné úrovni nebo dokonce výše než 
Osobnost Božství. Pán i živé bytosti jsou 
individuální osoby. S pomocí hmotných 
energií živé bytosti rovněž tvoří různé 

věci, žádné jejich stvoření se však nevy-
rovná a nepředčí stvoření Pána. Člověk je 
schopen vyrobit malou družici a vypustit 
tuto hračku do vesmíru, ale nikdy nebu-
de schopen stvořit planetu jako je Země 
nebo Měsíc a nechat je vznášet ve vzdu-
chu tak, jak to dělá Pán. Lidé s chabým po-
znáním prohlašují, že jsou na stejné úrov-
ni jako Pán. To však není možné, protože 
Pánovi se nikdo nevyrovná. Lidská bytost 
může poté, co dosáhla úplné dokonalosti, 
obdržet velké procento vlastností Pána 
(až po sedmdesát procent); nikdy však 
Pána nepředčí a ani se Mu nevyrovná. 
Pouze v chorobném stavu se pošetilá by-
tost prohlašuje za Pána, a tak je svedena 
iluzorní energií. Je proto nutné, aby po-
matené živé bytosti přijaly svrchovanost 
Pána a začaly Mu s láskou a oddaností 
sloužit, neboť za tímto účelem byly stvo-
řeny. Jinak v tomto světě nemůže být spo-
kojenost a mír.       

Ze Šrímad Bhágavatam vybrala
M. Jandová

Zábavná matematika
listopad 2023
Řešte tyto tři úlohy:

1. úloha
Jestliže vynásobíme a sečteme dvě přiro-

zená čísla, dostaneme dvě další čísla, které 
tvoří stejné číslice v opačném pořadí. Např. 
vynásobíme-li a sečteme čísla 2a 47, dostane-
me čísla 94 a 49. Pokuste se nalézt aspoň tři 
další dvojice takových čísel.

2. úloha
Ze všech deseti číslic 0, 1, 2, 3, …..7, 8, 9 se-

stavte tři rovnosti tak, že ve výrazech použije-
te tři ze čtyřech základních početních operací 
a každou číslici jen jednou. Např. 3 + 4 = 7; 
9 – 8 = 1;  30 : 6 = 5 není řešením úlohy, neboť 
3 se vyskytuje dvakrát a 2 ani jednou.

3. úloha
Určete hodnotu součtu všech lichých trojci-
ferných přirozených čísel.
Řešení úloh najdete na str. 33.

Vybral František Janeček
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Citáty z kalendáře - iii. část
 ¾ „Kdo mluví pravdu, hlavu si rozbíjí“ – Jan Hus
 ¾ „Deset polibků se zapomene snadněji než jeden.“ – Jean Paul
 ¾ „Pivo, nápoj tento jest velice zdravý a velmi výživný, ducha na-

šeho upevňuje a mysl utužuje a rozveseluje.“ – Tadeáš Hájek 
z Hájku

 ¾ „Přítel v tísni pomáhá, v chudobě léčí, v boji na smrt sám svůj 
život za tebe položí.“ – Suchan-Saba Orbeliani

 ¾ „Nepřítomní nemají nikdy pravdu.“ – Giacomo Casanova
 ¾ „Mládí je krásná věc. Ne protože dovoluje dělat hlouposti, ale 

protože dává čas je napravit.“ – Tristan Bernard
 ¾ „Osud drtí, osud povznáší, jak nešťastného, tak i šťastného, 

a co má přijít, nikdo netuší.“ – Sofokles
 ¾ „Nech nás přijmout pravdu, i když nás překvapí a změní naše 

názory.“ – Georgie Sandová
 ¾ „Nevěř tomu, čemu nerozumíš, ale nezavrhuj, cos neprozkou-

mal.“ – Karel Čapek
 ¾ „Největší chyba, kterou v životě můžete udělat, je mít pořád 

strach, že nějakou uděláte.“ – Elbert Green Hubbard
 ¾ „Mír mezi národy je závislý na míru v lidech samých.“ – Josef 
Čapek

 ¾ „Dobrodružství je šampaňským vínem v našem životě.“ – 
Wilhelm von Humboldt

 ¾ „Architektura je zkamenělá hudba.“ – Johann Wolfgang  von 
Goethe

Vybral František Janeček

MěSTSKá POLiCie
V uplynulém čase jsme prováděli kontroly na místech, jako 

jsou dětská hřiště, parky, ale i například prostranství „U Cikánky“, 
kde dochází k vandalským útokům na mobiliář, znečišťování pro-
stranství a podobně. 

Podařilo se identifikovat několik osob, které odkládají odpa-
dy mimo kontejnery a třeba i takové osoby, které páčí kontejnery 
s elektroodpadem, v domnění, že se tam najdou poklady, které 
zpeněží…

Řešili jsme několik stížností na rušení nočního klidu a poru-
šování pravidel občanského soužití. Při podobných záležitostech 
Vám všem radíme pořídit si případné důkazy za pomocí telefonu 
a nebát se zavolat policii.

Odchytili jsme za pomoci občanů německého ovčáka, který 
se po jedné noci strávené v našich záchytných kotcích, vrátil zase 
domů. Zajišťovali jsme úklid sražené zvěře u komunikací.

Při opravě veřejného osvětlení v Pěkově, jsme usměrňovali 
dopravu, zrovna tak při drobných kolizích.

Při nočních službách jsme dohlíželi na pořádek ve městě, dis-
kotéku na Žděřině, rozjezd návštěvníků po koncertě a byli jsme 
se podívat i na průběh tanečních…

Stále hezký podzim, klid a pohodu…
Petr Zima, ved. strážník MP

Mám ráda Polici -
rodné město, na které jsem vzpomínala v broumovské nemocnici, 

kam jsem na jeden měsíc složila své nemocné „oudy“.  Když jsem se 
vrátila domů, byla to tato slova, která jsem na zkoušku paměti napsala, 
mimo jiné, při kontrole u paní MUDr.  Čelkové, slova, která mě dopro-
vází kamkoliv přicházím. Už i moji pražští kolegové považovali Polici 
za nejpěknější město broumovského výběžku a navštěvovali ho.

Jsem ráda, že jsem doma. Broumovská nemocnice je příjemným 
útulkem a domovem nemocných a nikdo se nemusí obávat pobytu 
v něm. Odborná péče je dle mého názoru na vysoké úrovni. Obslužný 
personál pomáhá, sestřičky konají svou práci svědomitě, jsou milé 
i přes starosti, které jistě doma mají, ale které nepřenáší na paci-
enty. Můj přechodný domov mě přesvědčil o úrovni naší medicíny. 
Samozřejmě jsou i těžké choroby, které se nedají srovnat s mým mo-
mentálním selháním, ale lékařské vědě důvěřuji, když si porovnám 
celkové výsledky srovnatelné s výsledky nejtěžších chorob, které se 
vyskytly i v naší rodině. 

Ale již dost o chorobách, je samozřejmé, že v 87 letech nemohu 
dovádět jako kdysi. Raduji se z každého dne, kdy se probudím a nic mě 
nebolí a holt to myšlení je krapet pomalé a zapomínání je na denním 
pořádku. Mám stále radost z toho, že jsme se vymanili z područí země, 
která si osobovala práva na naše svobodné bytí. Obávám se však dal-
šího extrému, zbožňování majetku, peněz a postavení ve společnosti. 
Řiďme se masarykovským heslem. Nebát se a nekrást!

Jarca Seidelová

NavŠtIvtE PravIDElNÁ
SBěRATeLSKá SeTKánÍ

 v hostinci U Lidmanů v Machovské Lhotě.
Vstup zdarma, stůl zdarma.

Přijďte vyměnit či prodat své sběratelské 
poklady. Pohlednice, starožitnosti, filatelie, 
mince, obrazy, filumenie no prostě vše…

Termíny do konce roku 2023:
19. listopad od 9.00 hod.
30. prosinec od 9.00 hod.

Online předprodej:
BROUMOVSKEDISKUSE.CZ

BROUMOVSKÉ 
DISKUSE

Broumovské
diskuse

10.
Klášter Broumov
8.–11. listopadu 2023

Téma: Demokracie a dialog
Přijďte diskutovat s inspirativními hosty:  

Tomášem Halíkem, Petrou Guasti,  
Václavem Němcem, Jiřím Havelkou,  
Igorem Blaževičem, Constantinem Kinským, 
Olgou Richterovou, Josefem Suchárem  
a mnoha dalšími…



33Polický měsíčník LISTOPAD 2023

Z Církví / SPort

Závěr liturgického roku
Zvládl listopad a s ním krásně vybar-

vený podzim. Ve společnosti prožíváme 
nejistotu z budoucího vývoje a s napě-
tím sledujeme hořící válečné konflikty 
ve světě. Lid Ukrajiny se stále hrdinně 
brání agresi sousedního státu a statečně 
nese všechny projevy bezpráví a primi-
tivního zla, které se na něho snáší a usi-
luje ho vymazat z mapy světa. Kéž zvítězí 
dobro a zavládne mír. Bohu díky za to, že 
můžeme naše obavy vložit do jeho rukou. 
V církvi je před námi poslední měsíc li-
turgického roku. Na jeho počátku proži-
jeme Slavnost Všech svatých, která nás 
může povzbudit velkým společenstvím 
světců - našich patronů a přímluvců, kteří 
za nás „orodují“, povzbuzují nás a inspi-
rují. Poté, v křesťanské naději, vzpome-
neme na naše zesnulé, kterým tak může-
me prokázat službu modlitby a přímluvy, 
na cestě do Boží náruče. Tato zastavení 
jsou pro nás důležitá jednak proto, aby-
chom si uvědomili, že nejsme pány nad ži-
votem ani smrtí, ale také proto, abychom 
i v těchto situacích objevili Boží blízkost 
a milosrdenství. V průběhu listopadu si 
také připomeneme Den Bible a několik 
dalších památek a svátků. V závěru měsí-
ce prožijeme Slavnost Ježíše Krista Krále, 
kterou tak jako každoročně ukončíme li-
turgický rok. Je to dobrá a logická volba, 
a zároveň emotivní i prozřetelná, neboť 
při Velikonoční vigilii vyznáváme, že Ježíš 
Kristus je začátek i konec, alfa i omega, 
je Pánem všech věků a vládne dějinám … 
V neděli 3. prosince pak vstoupíme 1. ad-
ventní nedělí do doby adventní, a do no-
vého liturgického roku.

Liturgický kalendář:
1. listopadu -  Slavnost VŠECH SVATÝCH
2. listopadu -  VZPOMÍNKA NA VŠECHNY  
 VĚRNÉ ZEMŘELÉ 
4. listopadu -  Památka sv. Karla 
 Boromejského, biskupa, 
 pečovatele o nemocné
5. listopadu -  31. neděle v mezidobí
 (cyklus A)
11. listopadu - Památka sv. Martina, biskupa
12. listopadu - 32. neděle v mezidobí 
13. listopadu - Památka sv. Anežky České,  
 panny
17. listopadu - Den studenstva, státní svátek,
19. listopadu - 33. neděle v mezidobí, 
 Den Bible
23. listopadu - v královéhradecké diecézi  
 SLAVNOST SV. KLEMENTA I.,  
 papeže a mučedníka, 
 hlavního patrona 
26. listopadu - Slavnost JEŽÍŠE KRISTA  
 KRÁLE (končí cyklus A)
30. listopadu - Svátek sv. Ondřeje, apoštola
3. prosince - 1. neděle adventní (cyklus B)

Bohoslužby v listopadu:
 y v úterý a v pátek mše sv. od 18.00 hod.     
 y ve čtvrtek mše sv. od 8.00 hod.
 y v sobotu mše sv. s nedělní platností 

od 18.00 hod. 
 y v neděli mše sv. od 9.30 hod. 
 y ve středu 1. listopadu - Slavnost VŠECH 

SVATÝCH - mše sv. od 18.00 hod.    
 y ve čtvrtek 2. listopadu - VZPOMÍN-

KA NA VŠECHNY VĚRNÉ ZEMŘELÉ 
- mše sv. od 17.00 hod., poté zastavení 
ve hřbitovní kapli a průvod s modlitba-
mi na hřbitově 

Úřední hodiny: 
V úterý, ve čtvrtek a v pátek 

po bohoslužbě; případně podle potřeby 
po domluvě s knězem.

Kontakt na kněze a další informace ze 
života farnosti naleznete také na webových 
stránkách farnosti - www.farnostpolice.cz. 

Den bible
V neděli 19. listopadu si připomeneme 

celosvětový Den Bible. Bible, kniha knih, 
psané Boží slovo, je významným inspirativ-
ním a životodárným textem, který má svůj 
pravidelný významný Den vždy v neděli 
před Slavností Ježíše Krista Krále. Jeho cí-
lem je alespoň jednou za rok společně ve-
řejně připomenout její význam a podpořit 
její rozšíření a nabídnutí i těm, kdo ještě 
neměli možnost ji vit do ruky a číst. 

Bible je ve své podstatě celou knihov-
nou různých spisů inspirovaných Bohem, 
z nichž nejstarším je kolem tří tisíc let 
a za nejmladším udělal autor tečku o tisíc 
let později, někdy okolo roku sto po Kristu. 
Pokud sáhnete po Bibli a začnete číst, pak 
čtěte pomalu a pozorně, konfrontujte ob-
sah se svým osobním životem a naleznete 
v Bibli opravdový poklad. Bibli je možné 
najít také na internetu, třeba na stránkách 
www.biblenet.cz.

za ŘK farnost Police n. M. 
Lubomír Pilka a Jan Troutnar

římskokatolická farnost v Polici nad Metují informuje

ZÁbavNÁ MatEMatIka
- řešení úloh ze strany 31 
1. úloha
9 . 9 = 81   a   9 + 9 = 18;
3 . 24 = 72   a   3 + 24 = 27
497 2 = 994   a   497 + 2 = 499

2. úloha
7 + 1 = 8;  9 – 6 = 3;  4 . 5 = 20

3. úloha
Uvedená trojciferná čísla 101 
+ 103 + … + 999 uspořádáme 
do 450 závorek takto:
(101+999), (103+997), ..., 
(999+101)
V každé závorce máme součet 
1 100. Požadovaný součet je 
tedy 450 . 550 = 2475 00

F. Janeček

Pěkovskou křeč vyhráli Kudrnáč s Bóbou
V sobotu 15. července uspořádal SK Pěkov 

na hřišti pod Obšárem nový model legendárního 
turnaje „Pěkovská křeč.

Novinkou byl večerní až noční čas turnaje. 
Dále byl změněn systém. Hráli se dvojice a každý 
hráč si svého spoluhráče vy-
losoval na začátku turnaje.

Celkem se sešlo 26 hrá-
čů, čili 13 týmů spolu ode-
hrálo turnaj každý s každým.

Žádný tým neprošel 
turnajem bez prohry a k ne-
libosti některých hráčů 
po mnohonásobné kont-
role výsledků nakonec zví-
tězili o jeden vyhraný set 
tým Kudrnáč a Bóba -(Jiří 
Hoffmann a Radek Kozár). 
Až na druhém místě skon-
čili největší favorité po roz-
losování turnaje Lukáš 

Teichmann a Miroslav Biško.
Všem hráčům děkuji za hojnou účast a Městu 

Police nad Metují děkujeme za finanční podporu 
turnaje.

Předseda SK Pěkov Jan Pataki  
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Krajské přebory v čase podzimním 
V neděli 24.září, hned druhý den 

po podzimní rovnodennosti, zavítalo naše 
“áčko” na hřiště nováčka soutěže k okresní-
mu derby do České Skalice. Náš tým nedal 
soupeři příliš šancí na úspěch, často se hrá-
lo na jednu bránu, tu skalickou, a po polo-
čase 2:0 zněl konečný výsledek 5:1 pro nás. 
Naše 3 góly vstřelil Damani Camara, další 
přidal Ivan Lehkobyt z penalty a pátou mi-
nutu před koncem Tomáš Gregar. 

V předvečer svátku svatého Václava se 
odehrál dlouho očekávaný pohárový zápas 
s Náchodem. V prvním poločase jsme byli 
výrazně lepším týmem než Náchod, využí-
vali jsme rychlosti a individuálních schop-
ností našich hráčů k vytváření gólových 
situací. Z několika jsme proměnili pouze 
dvě (Ivan Lehkobyt a Damani Camara), což 
mohlo býti pro úspěšný výsledek osudným. 
Soupeř se totiž po přestávce výrazně zlep-
šil, snížil na 1:2 a dramatický zápas pokra-
čoval až do konce. Výhru jsme již uhájili 
a postupujeme tak do čtvrtfinále “Poháru 
hejtmana královéhradeckého kraje”. Poprvé 
v historii polické kopané jsme překonali 
v soutěžním utkání tým Náchoda. Ona dříve 
ani nebyla možnost, Náchod hrál totiž vždy 
vyšší soutěže.  

Poznámka k Damanimu Camarovi: 
v šesti utkáních krajského přeboru, ve kte-
rých nastoupil, vstřelil 10 branek a ve dvou 
pohárových zápasech další čtyři. Z pohle-
du fanouška si přejme, aby v Polici vydržel 
alespoň do konce tohoto soutěžního roč-
níku, než nám zmizí do vyšší soutěže nebo 
do zahraničí.   

Následující neděli do Police přijelo 
Týniště nad Orlicí. S tímto mužstvem to 
obvykle bývají zajímavé zápasy, napínavé 
až do konce. Nejinak tomu bylo i tentokrát. 
Soupeř důsledně a důrazně bránil, přičemž 
jeho hráči byli dostatečně rychlí na to, 
aby podnikali nebezpečné protiútoky. Již  
v 7.minutě se po trestném kopu ujali vede-
ní. Našim hráčům se příliš nedařilo a pokud 
vystřelili na bránu, střely byly neumístěné 
a nedůrazné a v žádném případě nemohli 
ohrozit Radima Ottmara, bývalého prvo-
ligového brankáře Hradce Králové. A tak 
se diváci těšili na příchod Jakuba Matějky, 
který v posledních zápasech nastupuje jako 
žolík a vždy naši hru oživí. Nezklamal ani 
tentokrát, ve druhém poločase naše šance 

přibývaly. Vyrovnali jsme po trestném kopu 
Damaniho, jehož střelu tečoval Patrik Gilian 
a vstřelil tak svůj první gól za Spartak. 
Vedení jsme se ujali po úniku Kuby naším 
ostrostřelcem Damanim. Vše se zdálo býti 
jasné, ale cca 10 vteřin před koncem jsme 
zahrávali trestný kop od naší branky. Míč 
se dostal na polovinu souoeře, kde jsme 
o něho přišli, soupeř se rozběhl k naší bran-
ce, ze zoufalství vystřelil z dálky nepříliš po-
vedenou střelu. Ta však po odrazu nabrala 
výšku a našeho brankáře, nešikovně reagu-
jícího, přeskočila. Konec, 2:2. Šok pro hráče 
i diváky. Vzpomenemi – li na podobné dra-
ma o pouti, můžeme směle konstatovat, že 
se divák na fotbale v Polici opravdu nenudí.

O čelní místa v krajském přeboru je 
docela zájem a každá ztráta bodů zname-
ná ztrátu umístění. My jsme po této remíze 
spadli z druhého místa na třetí, což na dru-
hou stranu není žádná velká nepříjemnost, 
která by se v příštích kolech nedala napra-
vit. No uvidíme. Příště nás čeká Jaroměř, 
potom Libčany, v dohledu žádný snadný 
soupeř.  

V Jaroměři jsme začali dobře, v 26.mi-
nutě jsme se ujali vedení brankou z penalty 
za faul na Jakuba Matějku, kterou proměnil 
Damani. Soupeř bohužel v posledních vte-
řinách prvního poločasu vyrovnal. Po roho-
vém kopu vstřelil náš druhý gól hlavou opět 
Damani a když soupeř z rychlého protiúto-
ku v 82.minutě vyrovnal, zdálo se, že utká-
ní skončí remízou. V 88.minutě po našem 
rohu však prudkou střelou s pomocí bran-
káře vsítil náš vítězný gól Serhii Makarenko. 
Škoda, že výborné střetnutí mohlo na závěr 
oslavit společně s hráči pouze šest polic-
kých fanoušků.  

První poločas utkání s Libčanami se nesl 
ve znamení našich neproměněných šancí. 
Přestřelení branky z malého vápna v podá-
ní Damaniho, břevno po hlavičce, výborný 
zákrok brankáře po gólové střele Damaniho 
a několik dalších. Výsledkem bylo poločaso-
vé vedení hostí po střele do “šibenice”.

Na začátku poločasu druhého nastoupil 
Kuba Matějka a Serhii Makarenko. Začali 
jsme hrát rychleji a účelněji a po faulu 
na Serhiiho vyrovnal Damani střelou z pe-
nalty. Po úniku výborně hrajícího Pavla 
France vstřelil, kdo jiný než Damani, 
náš vedoucí gól. Soupeř po rohovém 

kopu bohužel vyrovnal, vzápětí náš vítěz-
ný gól vstřelil po centru od Jakuba Matějky 
hlavou “překvapivě” opět Damani. No, jsem 
zvědav, kdo za nás bude střílet góly, až 
Damani půjde za lepším…

Do konce podzimní části soutěže zbýva-
jí ještě čtyři kola a pokud neselžeme za tý-
den v Jičíně, čeká nás za 14 dní doma souboj 
se Solnicí o průběžné vedení v krajském 
přeboru. O tom ale až příště.

Mladší dorost měl v prvním zápase 
astronomického podzimu za soupeře hráče 
z Jičína. Uběhlo čtvrt hodiny hry a prohráva-
li jsme 0:2. Potom jsme se výrazně zlepšili, 
bojovali, předváděli výborné akce a vyrov-
nali na 2:2. Více jsme však nestihli a utká-
ní tak skončilo nerozhodně. Naše branky 
vstřelili Šimon Križan a Adam Macháček. 
Pokud se Vám zdá, že některá jména jsou 
pro Vás neznámá, vězte, že za nás nastupuje 
několik kluků z Broumova, kde momentál-
ně dorostenecký tým nemají.   

Čtvrtek, svátek svatého Václava, pro 
nás příliš sváteční nebyl. Místo do kostela 
na ranní mši jsme jeli až do Předměřic nad 
Labem na hřiště. Tam jsme neuspěli a s pro-
hrou 0:3 odjeli domů na opožděný sváteční 
oběd.

Pro další porážku jsme hned v sobo-
tu nemuseli naštěstí daleko, stačilo dojet 
na Babí. Poločas byl stejný, jako konečný 
výsledek z Předměřic. Další tři góly jsme 
obdrželi po přestávce. Matyáš Kolesár tře-
mi góly (2x z penalty) alespoň naši porážku 
zmírnil na 3:6. 

V době zápasu “áčka” v Jaroměři na-
stoupil dorost v Polici proti kombinované-
mu týmu Náchod “B”/Červený Kostelec. 
Do přestávky naši kluci podali výborný 
výkon a vedli 1:0 po pěkné akci Adama 
Krtičky. Náchod však nerad prohrává, a tak 
do druhého poločasu jejich trenér nasa-
dil kluky z “áčka”, kteří hrají vyšší soutěž, 
včetně našich odchovanců, Michala Fatky 
a Honzy Dvořáka. Obraz hry se úplně změ-
nil, za čtvrt hodiny jsme obdrželi čtyři bran-
ky a nakonec prohráli 1:5.

Neděli následující jsme zavítali 
do Smiřic, kde jsme na nepříliš útulném 
stadionu nastoupili proti týmu Smiřice/
Černilov. Již v sedmé minutě duelu vstřelil 
náš gól David Vaněk. Byl to gól v zápase je-
diný, tudíž pro nás vítězný a znamenal první 
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výhru v soutěži. Jen tak dál!

Starší žáci nastoupili v ten samý den, 
co “áčko” ve Skalici, doma proti Rychnovu. 
Než se pořádně rozkoukali, prohrávali 
0:2, do poločasu 1:3 a nakonec podleh-
li 2:7. První naši branku vstřelila Stázka 
Denygrová po úniku Járy Mareše a druhou 
Lukáš Kaufman.

Výhry jsme se nedočkali ani za týden 
v Červeném Kostelci. Tam o výsledku bylo 
rozhodnuto již po poločase, který jsme 
“projeli” 0:5. Konečný výsledek 0:8, tudíž 
žádná velká sláva.  

Doma proti Třebechovicím jme v úvodu 
hráli velmi dobře, šance jsme však nepro-
měnili a po rychlém protiútoku jsme do po-
ločasu prohrávali 0:1. Steným způsobem 
nám hosté po přestávce vstřelili ještě góly 

tři a odvážejí si tak výhru 4:0.  
Mladší žáci k dalšímu kolu soutěže 

odjeli do Náchoda, kde je čekali tři soupe-
ři. Nejprve Nové Město. K výsledku 0:6 asi 
není třeba rozsáhlého komentáře. Potom 
Jaroměř. Po přečtení zápisu z utkání vznikl 
dojem, že se nepodařilo zapsat střelce, pro-
tože byl zapsán výsledek 0:0. Nebyla to ale 
chyba, utkání opravdu tímto, pro tuto kate-
gorii neobvyklým, skórem skončilo.  V utká-
ní s Náchodem “B” jsme sice branku vstřelili 
Sebou Machovcem a ujali se vedení, to ale 
bylo z naší strany vše a podlehli jsme 1:4. 
Moc branek nestřílíme, chtělo by to sehnat 
nějakého Damaniho Camaru v mladším vy-
dání nebo se do zápasů pustit s větší vervou 
a sebevědomím.

Normu jedné vstřelené branky na tři 

zápasy kluci neporušili ani za týden opět 
v Náchodě. Nejprve s jejich “béčkem” pro-
hráli 1:10, následně s Dobruškou/Opočnem 
0:2 a nakonec s Broumovem 0:4.

V dalším kole v Úpici normu vstřelených 
branek sice překročili o 100%, ani to však 
na zisk bodů nestačilo. Nejprve podlehli do-
mácím 1:4, potom Novému Městu 0:5 a na-
konec jednomu z nejlepších týmů soutěže 
Dobrušce/Opočnu těsně 1:2. Podle očitých 
svědků zápasů chybí našim hráčům větší 
agresivita.

Komentáře ke zbývajícím zápasům fot-
balového podzimu v krajských přeborech 
přijdou na řadu ještě v čísle předvánočním.    

Vojtěch Kvapil, 
příznivec polické kopanné

Okresní přebory v čase podzimním 
V sedmém kole okresního přeboru 

dospělých přijel do Police silný soupeř 
z Jaroměře, jejich “B” tým. V jeho sestavě 
byl i bývalý prvoligový fotbalista Hradce 
Králové, Jiří Poděbradský.

Hosté vstoupili do utkání lépe než my, 
do poločasu se ujali vedení 1:0, které po pře-
stávce ještě navýšili na 2:0. Potom se naši 
kluci výrazně zlepšili, pomohlo i střídání, 
když na hřiště přišel Vilda Gavelek a Tomáš 
Rotter. Dokázali jsme vyrovnat na 2:2 a do-
konce jsme měli šance na vítězný gól. To se 
však již nepodařilo, takže konečný výsle-
dek 2:2. Naše branky vstřelil Šimon Vlček 
a v závěru utkání Jakub Valtera. Příjemně 
překvapil čerstvě patnáctiletý Jirka Tauc 
nejmladší, který nastoupil na posledních  
10 minut a připsal si asistenci u našeho 
druhého gólu.

Ke kuriózní situaci došlo v 78. minutě 
zápasu, dění na hřišti se však přímo ne-
týkala. V tu dobu vedl poměrně přátelský 
monolog jeden z našich diváků s asistentem 
rozhodčího. Redakce zná identitu toho-
to diváka, prozradíme však pouze to, že je 
členem divadelního spolku “Kolár” a před-
nes monologů na prknech, která znamenají 
svět, je jeho život. 

Do tohoto klidného monologu (žádný 
výkřik) se bohužel vloudila chybička, a sice 
ve formě použití hanlivého výrazu, mířícího 
na adresu hlavního rozhodčího. Rázem bylo 
po přátelství mezi pejskem a kočičkou, asis-
tent rozhodčího začal zuřivě mávat prapor-
kem nad hlavou a volat: “Láďo, Láďo!”. Láďa 
(hlavní arbitr Ladislav Jančík) okamžitě 
přiběhl. Po krátkém rozhovoru s asistentem 

vlétl na naši střídačku a udělil červenou 
kartu nic netušícímu Vojtovi Švorčíkovi, 
v zápisu vedenému jako trenér mužstva. 
Vojta je takový “slušňák”, že se snad ani 
do fotbalového hnutí nehodí a hanlivý vý-
raz by určitě nepoužil. V daný okamžik ani 
nehlesl. Vojta se tak pravděpodobně zapsal 
do historie kopané tím, že dostal červenou 
kartu za mlčení. Mimochodem, zmíněný di-
vák se k vyřčení nevhodného výrazu něko-
likrát přiznal.  

Pro dokreslení situace použijme zápis 
rozhodčího:

Vyjádření k ČK pro trenéra domá-
cích: “AR1 po celou dobu utkání měl pře-
hled o celé střídačce domácích a věděl jaký 
má kdo hlas (a já se do této chvíle bláhově 
domníval, že asistent rozhodčího má běhat 
po lajně přes celou půlku hřiště a sledovat 
auty a ofsajdy), v cca 78. minutě utkání 
byl před střídačkou a v okamžiku kdy se 
otáčel na hráče na střídačce z úst trené-
ra vyšel inkriminovaný výrok “Ty tep-
louši!!!”, který křikl směrem do hřiště 
na HR. Gestem mně (alespoň by se roz-
hodčí mohl naučit pravopis, když už píše 
nesmysly) zavolal, já jsem přerušil utkání 
a po sdělení výroku od AR1 jsem udělil 
trenérovi domácích ČK. Trenér domá-
cích opustil hrací plochu bez protestů 
a v klidu.”

To však v klidu nenechalo předsedu 
oddílu Karla Klimeše a proti jednání roz-
hodčích podal protest. Součástí protestu 
je i žádost o “veto” na rozhodčího Jančíka 
na zápasy polického “B” týmu. Osobně 
si však myslím, pokud nám OFS Náchod 

vyhoví, že to bude škoda. S tímto rozhod-
čím totiž bývá obvykle zábava. Při minulém 
představení v Polici zapsal jiný výsledek, 
než byl dosažen na hřišti, a nyní předvedl 
tuto komedii.

A ještě perlička na závěr, opět podle zá-
pisu o utkání: 

“Vedoucí družstva hostí Zvolánková 
Michaela (03051586) nahlásila zranění 
H4 Horčička Jaroslav atd…” Na tom by ne-
bylo nic zvláštního, kdyby se v ten okamžik 
paní (možná slečna) Michaela nepřevtělila 
v bytost silnější postavy, v brýlích s čer-
nými obroučkami, zarostlou téměř jako 
Krakonoš. Ano, byl to muž! Jasný důkaz 
o tom, že převtělení existuje!!

Co k tomu dodat na závěr. Rozhodčí, než 
by připustili svoji chybu a omluvili se za ni, 
raději udělají ze všech kolem idioty a sehra-
jí výše popsanou komedii. Tím ale v žádném 
případě nechci omlouvat, a to v žádném zá-
pase, nevhodné chování vůči rozhodčím jak 
ze strany diváků, tak hráčů nebo realizač-
ních týmů. 

Úplně nakonec ještě výsledek jedná-
ní “Disciplinární komise OFS Náchod”: 
Vojtěch Švorčík za udělení červené karty 
stop na 2 zápasy, protest Spartaku Police 
se zamítá pro nesplnění předepsaných 
podmínek. 

Protože od zmíněného utkání do vyře-
šení případu byla odehrána právě dvě kola, 
je již Vojta volný jako pták. Řešení hodné 
krále Šalamouna…

V dalším zápase jsme přivítali v derby 
zápase tým z Machova. Na tyto zápasy cho-
dily v minulosti stovky diváků, tento zápas 
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navštívilo diváků asi šedesát. Viděli převa-
hu polického mužstva a spoustu nevyuži-
tých šancí. Naši první branku vstřelil prud-
kou střelou z trestného kopu host z ”áčka” 
Michael Moravec. Potom dlouho nic, až 
ke konci zvýšil Jakub Valtera na konečných 
2:0. Machov ve srovnání s minulým roční-
kem svým výkonem zklamal. 

Pro první porážku v soutěži jsme si do-
jeli na šikmou plochu do Zábrodí. Jejich tým 
byl sice oslaben o hráče Dvořáčka, který 
v minulém kole v Hejtmánkovicích inzulto-
val rozhočího a nezahraje si ještě dva roky, 
přesto nás po bezbrankovém poločase po-
razil 3:1. 

V dalším utkání, hraném v Polici, se 
zrodil výsledek jak za starých časů. Přijelo 
k nám ”béčko” Červeného Kostelce s řadou 
hráčů dorosteneckého věku. V prvním polo-
čase se ještě jakž takž drželi a prohrávali jen 
0:3. Ve druhém poločase jsme se rozstříleli, 
přidali dalších devět branek a vyhráli 12:0. 
Jakub Valtera vstřelil 6 branek, host z “áčka” 
Pepa Klapkovský a Jarda Čermák nejmladší 
2 branky, David Kollert a Míra Hlaváček jed-
nu branku.         

Starší přípravka sehrála další kolo sou-
těže v České Skalici. Proti domácím uspěla, 
když zvítězila 8:4. Poněkud hůře dopadla 
ve druhém utkání, Velichovkám podlehla 
4:6. 

Jedna jedna to výsledkově dopadlo 
i za týden ve Stárkově. Nejprve výhra s do-
mácími 5:3, následně prohra s Českou 
Skalicí 6:11. 

Stejným výsledkem jako zápas “béčka 
s Červeným Kostelcem skončil i zápas pří-
pravky s Novým Městem. Tam ale byla ne-
patrná odlišnost, 12:0 jsme nevyhráli, ale 
prohráli. Hráno v Polici. 

Snad nejzajímavější utkání podzi-
mu jsme sehráli v následujícím duelu se 
Stárkovem. V něm nám k vítězství nestačilo 
ani průběžné vedení 6:2, konečný výsledek 
zněl 7:7. Následoval penaltový rozstřel. 
Po střelách všech hráčů, zúčastněných 
v utkání, byl stav 5:5. Po dohodě trenérů roz-
hodující penalty kopaly dívky, shodou okol-
ností obě jménem Lucie. Starkovská Lucie 
neuspěla, naopak naše Lucie Gennertová 
nechytatelnou “bombou” k tyči, s kterou by 
měl problémy i Petr Čech, rozhodla o naší 
výhře alespoň na penalty.      

Mladší přípravka v poslední zářijový 
den zůstala v Polici, kam za ní přijela dvě 

družstva z Jaroměře, Červení a Modří. Začali 
jsme s Červenými a první poločas jsme 
předvedli nejlepší výkon z celého dopoled-
ne. Soupeři jsme vstřelili čtyři góly a tím 
rozhodli celý zápas, který jsme nakonec 
vyhráli 6:3. Modrá Jaroměř, jak se později 
ukázalo, byla o něco lepší než Červení, před-
čila nás v důrazu i práci s míčem. Prohra 
3:7 není ostudou, jiným soupeřům obvyk-
le vstřelí mnohem více branek. Naši kluci 
alespoň viděli, že se dá hrát ještě lépe, než 
v současnosti hrají. V tomto směru je poráž-
ka přínosem.  

U vstřelení tří gólů za zápas kluci zůstali 
i za týden ve Velichovkách. Nejprve vstře-
lili tři góly České Skalici, bohužel jich pět 
obdrželi, takže prohráli 3:5. Tři góly v síti 
Velichovek v utkání následujícím stačilo 
na remízu 3:3. Penaltový rozstřel nebyl pro 
nás úspěšný, v něm jsme zaznamenali pro-
hru 2:3. 

Za týden na Babí byli trenéři s výkonem 
svých svěřenců velice spokojeni a s výbě-
hem na kopec v Machově tentokráte neuva-
žovali ani náhodou. Rovněž diváci nemuseli 
účasti na zápasech litovat. Nejprve jsme 
porazili tým Babí/Zábrodí 6:3 po poločase 
4:1. Vítězství mohlo být i výraznější, kdyby 
několik střel z dobrých pozic nemířilo těsně 
vedle. Ve druhém utkání jsme přehráli kom-
binované družstvo Hronov/Velké Poříčí 
dokonce 7:0. O vítězi bylo rozhodnuto již 
v poločase, který skončil 6:0. S výsledkem 
nemohl nic udělat ani hronovský rozhodčí 
a polický zubní laborant Hynek Rožnovský, 
tak raději utkání řídil objektivně a po utkání 
si vysloužil potlesk přítomných diváků. Kdo 
z rozhodčích se tímto může pochlubit?!          

Minipřípravka již podruhé zavítala 
přes kopec do Stárkova. Tam nejprve ve vy-
rovnaném střetnutí podlehla 8:9 domácím 
fotbalovým nadějím. Poté nastoupila proti 
Novému Městu nad Metují. Oba týmy na-
stoupili s několika nováčky, naši však vyu-
žili zkušeností “starých mazáků” a po řadě 
pěkných akcí zvítězili vysoko 20:6. Mimo 
jiné zaujala nečekaná finta Vojty Rydla. 
Vypadala, jakoby se nemohl trefit do míče, 
ale vyzněla jako nová finta Ronaldova. Míč 
se po ní dostal k Terezce Lantové, která ne-
zadržitelně skórovala! 

Díky pečlivé zapisovatelce Martině 
Steinerové známe nejen přesné výsledky 
zápasů, ale i naše střelce. Matyáš Veverka  
10 gólů, Ondra Roman 7 gólů, Jakub 
Marek se trefil 5x, Matyáš Michálek a Vojta 

Štěpánek (destinace Česká Metuje) 2x 
a Vojta Rydlo s Terezkou 1x. Svoji urput-
nou snahu o vstřelení gólu zatím nedotáhl 
do konce Nikolas Veselík a po prvním stří-
dání opustil z neznámých důvodů bojiště 
Domink Šírlo, další posila z České Metuje. 
V obranné činnosti vynikal Jakub Marek 
a Matyáš Michálek. 

Za týden do Jaroměře, kde nás očekáva-
la jejich dravá Lvíčata a Káňata. S nimi jsme 
sehráli nejen plánovaná střetnutí podle 
rozpisu, ale i odložená utkání z předminu-
lého týdne, která se v Polici neuskutečnila 
z důvodu podlomeného zdraví několika ja-
roměřských dravců.  

Domácích dravců jsme se vůbec neza-
lekli, podali velmi dobrý výkon a ze čtyř 
odehraných zápasů jsme dokázali 2x zvítě-
zit, jedno utkání skončilo nerozhodně a jen 
jednou jsme těsně prohráli. S Káňaty jsme 
4:3 vyhráli a remizovali 3:3, s Lvíčaty jsme 
nejprve prohráli 2:4, ve druhém zápase 
jsme je porazili docela výrazně, poměrem 
10:4. Střeleckou formou oplývala Terezka 
Lantová, jejíž střely v minulých zápasech 
těsně míjely branku. Tentokrát se přes-
ně trefila hned čtyřikrát. Činili se i další 
naši střelci. Matyášové Veverka a Michálek 
a Jakub Marek se Terezce vyrovnali, dvě 
branky vsítil Roman Ondra a jednu Vojta 
Štěpánek.   

Následující čtvrtek jsme si zopakovali, 
tentokráte v Polici, duely z prvního kola, 
a sice se Stárkovem a Českou Skalicí.

Se Stárkovem jsme již dvakrát těsně pro-
hráli, takže jsme jim měli co vracet. O pře-
stávce se zdálo, že by se to mohlo podařit, 
neboť jsme po dobrém výkonu všech hrá-
čů vedli 5:3. Po přestávce jsme však před-
vedli ještě horší kolaps, než reprezentace 
v Albánii, dostali šest gólů a podlehli 5:9.

Česká Skalice přijela v redukované se-
stavě, úplné začátečníky nechala doma, 
a s námi sehrála naprosto vyrovnaný zá-
pas, který skončil 4:4. Ještě několik vteřin 
před koncem to vypadalo, že gól Nikolase 
Veselíka (jeho první gól za Spartak) bude 
gólem vítězným, soupeř však stihnul v po-
slední vteřině vyrovnat. Naši střelci: Matyáš 
Veverka 4x, Ondra Roman 3x a Terezka 
s Nikolasem 1x.

Do ukončení podzimní části soutěží 
na okresní úrovni již mnoho zápasů ne-
zbývá, něco ale přece jen, takže informace 
o nich dokončíme příště.

Vojtěch Kvapil, příznivec polické kopané
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Co v minulém měsíčníku nebylo: Horké slunečné září jsme za-
končili 30.9. na Bišíku, kde Kubečkovi s naší pomocí pořádali tradič-
ní Sluncekros. Krásné odpoledne to bylo. Děkujeme všem běžcům 
za účast, bylo jich opravdu hodně, celkem 103!!, na dlouhou 9 km 
trať se vydalo 70 závodníků, na kratší 3 km 23 žáků a žákyň a 100m 
trať uběhlo 10 malých borců.

Během října se s Hanýskem účastnili starší žáci a žákyně zá-
vodů na kolečkových lyžích. Na Tetřeví boudy 1. října vyjel Vašek 
Liskovský, Petr Mitterwald a Matylda Pohlová. Na Ostrou Goru  
14. října vyjel Matěj Beran a opět Petr Mitterwald a Matylda 
Pohlová. Na Krkavčinu v neděli 22.10. vyjely pak už jen Adéla 
Pohlová a Matylda Pohlová.

Běžecké vršky (závody Středečního poháru) pokračovaly 18.10. 
Během na Kraví horu. Závodu se účastnilo 7 polických dětí.

Pohár Královéhradeckého kraje
Na konci září proběhl první a druhý přespolní běh. Během října 

jsme pak absolvovali další tři: 
24. 9. Po KHK Vrchlabí – Překážkový Vejsplachy kros byl pro 

děti zase nový zážitek. Systém intervalových startů umožnil vynik-
nout těm, kteří se v hromadných startech necítí. A překážky pak 
ukázaly obratnost závodníků. Účast SKIP: 31 dětí, 1 dorostenka  

+ 2 muži (Jan Pohl, Jiří Beran), 4 štafety rodiče s dětmi. Štafety jsou 
krásná ukázka toho, jak jít svým dětem příkladem a motivovat je 
ke sportu společnými zážitky. Těmto kategoriím fandíme a děkuje-
me SP Vrchlabí, že je do závodu zařazují. V soutěži týmů jsme ob-
sadili 3. místo za 1. Trutnovem a 2. Vrchlabím. Pro většinu dětí je 
to také zážitek z týmového úspěchu, který v našem individuálním 
sportu zažívají jen málokdy. Vrchlabákům děkujeme za perfektní 
organizaci.

30.9. Po KHK Trutnov – Tratě na trutnovské paradráze jsou 
náročné a vždy se tu setkáváme s velkou konkurencí. Za SKI Police 
se na start postavilo 36 dětí a dva muži (Berousek a Míra). 

8.10. Po KHK Machov – Na Borský kros dorazilo 60 polických 
závodníků! 6 nejmenších předškolních dětí, 25 za mladší žactvo,  
19 za starší žactvo, 1 dorostenec a 9 dospělých. Účast byla opravdu 
vysoká a pohled na modrá startovní pole nás potěšil. 

15.10. Po KHK Police – Běh okolo Ostaše jsme zvládli uspořá-
dat v týmu 23 nadšenců (včetně rozhodčích, stavitelů tratí, pomoc-
níků u prezentace, v cíli i u občerstvení atd.) Všem bychom chtěli 
moc poděkovat. Hladký průběh závodu je jejich zásluhou. Polického 
přespoláku se zúčastnilo celkem 213 dětí a 66 dospělých závodní-
ků. Hlavní trať 12,5km běželo 57 závodníků a 6 závodnic. 

SKi Police nad Metují – klub běžeckého lyžování
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21.10. Po KHK Adršpach – Adršpašský kros byl pouze pro benjamínky a žactvo. 
Posledního přespolního běhu se zúčastnilo 40 dětí z Police, od ročníku 2022 do 2009. 
Krásné počasí přálo organizátorům i závodníkům na všech podzimních pohárových závo-
dech. Díky tomu máme také hromadu krásných fotek. Moc děkujeme Kubovi Hrůšovi jr., 
který nás letos provází téměř na všech závodech a dokumentuje vše krásnými momentka-
mi. Děkujeme.

Do poháru se z pěti přespolních běhů počítají dvě nejlepší umístění. Do lyžařské zimní 
části vstupují z 1. místa: František Tůma (2015), Eliška Hůlková (2014) a Anna Knillová 
(2011). Z 2. místa: Katka Cinková (2014), Antonín Cink (2012), Matěj Beran (2010) 

a Oldřich Hornych 
(2009). Z 3. místa: 
Štěpán Beran (2014). 
Další závodníci mají 
velkou šanci o zlep-
šení svých výsledků 
na sněhu. Není vždy 
samozřejmé, že ten, 
kdo rychle běhá na su-
chu, také rychle běhá 
na lyžích. Věříme, že 
sněhu tentokrát bude 
dost a 5 plánovaných 
bodovaných závodů 
se uskuteční.

Rádi bychom všechny příznivce lyžování a tance pozvali na Ples 
lyžařů, který se bude konat 2. 12. v Pellyho domech. Čeká vás kvalit-
ní taneční hudba a bohatá tombola. Nebude chybět občerstvení, které 
připraví a se svým týmem nám naservíruje Martin Exner. Předprodej 
místenek začíná 10.11. v 10 h v Pellyho domech.

Všem přejeme krásné podzimní dny a hodně zdraví
Za SKI Police nad Metují, z s. 

Helena a Jan Pohlovi
Činnost klubu a námi pořádané závody každoročně finančně pod-

porují: Královéhradecký kraj, město Police nad Metují, MŠMT a SLČR.
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informace z AMK Police
Velkých úspěchů dosáhli zatím jezdci jezdící pod barvami 

Automotoklubu Police nad Metují. Václav Kohl se v této sezóně se 
startovním číslem 323 na motorce KTM umístil v seriálu závodu 
Mistrovství České republiky Cross Country Open 2023 v kategorii 
MČR II Absolutní na skvělém 2. místě. Ještě o stupeň lepší umístě-
ní může Václav dosáhnout v seriálu závodu Mistrovství České re-
publiky v enduru jednotlivců Open 2023, kde v kategorii MČR II 
E2 je průběžně na 1. místě. Budeme Václavovi do posledního zá-
vodu tohoto seriálu, který se koná v Brně na Masarykově okruhu 
ve dnech 4. - 5. 11. 2023, držet palce. Bude to velký boj, ale věříme 
ve Václavův úspěch. Ani druhý aktivní jezdec Miloš Thér, který se 
i v letošním roce, kromě silničních závodů, zúčastnil závodů terén-
ních motocyklů, dosáhl skvělých výsledků. Zúčastnil se obou seriá-
lů závodů jako Václav Kohl, ale v kategorii Pohár CAMS – Veterán 50 
(Cross Country), kde se celkově umístil na úžasném 3. místě. I jeho 
čeká poslední závod v Brně, kde bude bojovat o tzv. bednu, neboť 

v průběžném pořadí v kategorii Pohár CAMS VET 50 (Enduro) je 
na 4. místě. Miloš jezdí na motorce Husqvarna se startovním číslem 
577.

za AMK Police – Petr Dostál

Poličtí sokolové vstoupili do nové sezony
V neděli 8. 10. 

jsme tradičně uctili 
Památný den sokol-

stva na Masarykově náměstí vzpomínkou 
na ty, kteří obětovali své životy v boji za svo-
bodu, demokracii a samostatnost, polože-
ním květin v podloubí radnice a pouštěním 
lodiček v kašně.

Zúčastnili jsme se vernisáže výstavy 
Zámeček Pardubičky v Zeleném domečku 
o československých legionářích.

V plném proudu je nácvik 4 sletových 
skladeb. Sletový rok 2024 odstartovala 
Sletová štafeta, které se za naši jednotu zú-
častnilo 14 členů.

Zveme zájemce všech věkových 

kategorií mezi nás. Sokolovna letos do-
slova praská ve švech. Určitě si z nabídky 
vyberete.

Novinkou budou aktivity pro SENzační 
seniory. Pravidelná cvičení a setkávání  
budou od listopadu ve čtvrtek od 9 do 11 
hodin. 

Za T.J. Sokol Police nad Metují
Ida Jenková

t.J. Sokol PolICE NaD MEtuJí
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POLiCKý MěSÍČnÍK
- periodický tisk města Police nad Metují -
Termín uzávěrky:  vždy 20. den v měsíci do 15 hod. 
Distribuce: obvykle první pracovní den v měsíci
Vychází v Polici nad Metují v nákladu:  700 ks
Registrační číslo: MK ČR E 11974
Za obsah a jazykovou správnost odpovídá autor příspěvku.
Tisk:  Tiskárny B.n.B. spol. s r.o. Velké Poříčí
Vydavatel: Město Police nad Metují, Masarykovo nám. 98, 549 54
  IČO 272 949
Telefon:  491 541 113
e-mail:   polickymesicnik@policenm.cz  
Autor obálky: Jan Flieger
Ceník inzerce: (stránka bez 1,3 cm okrajů)
Velikost 1/2A4 - A4 2000,- Kč + DPH
Velikost ¼ A4 - 1/2A4 1000,- Kč + DPH
Velikost 1/8A4 – ¼ A4  500,- Kč + DPH
Velikost do 1/8A4 250,- Kč + DPH

Množstevní slevy se neposkytují

FIEDLER s.r.o.

Broumov 28. 11. 2023 v 15.00 hod. 

30. 11. 2023  v 15.00 hod.

Informace na tel. číslech: 
491 522 877, 777 621 552 
http://autoskolafiedler.cz

AUTOŠKOLA

Police n. Metují 

Zahajuje kurzy: 

v , , 

VERA NOVAKOVA 
Realitní zprostředkovatel 
S kvalifikací 66-042-M, se zákonným pojištěním 

Mobil: +420 608 280 563 
Email: novakova.rm@seznam.cz 

v v , , 

JINDRISKA NOVAKOVA 
Asistentka obchodu a prodeje 
Mobil: +420 778 023 125 
Email: novakova.asist@seznam.cz 

WWW: vn-reality5.webnode.cz/ IČO: 13545540 DIČ: CZ6257182184 
✓ Poradenství a realizace obchodů na realitním a finančním trhu
✓ Posouzení ceny nemovitostí pro potřeby vyřízení pozůstalosti, soudy, atd.

ELEKTROMECHANIK / ELEKTROMECHANIČKA

Další volná pracovní místa: 
www.deymed.cz/kariera

+420 491 481 298
osobni@deymed.cz

Náplň práce:
• kompletace a oživování desek plošných spojů 

Nabízíme:
• pružnou pracovní dobu, jednosměnný provoz
• dobré platové ohodnocení
• škálu firemních benefitů
• práci v příjemném a klimatizovaném prostředí
• možnost profesního růstu a vzdělávání

HLEDÁME
BUDOUCÍ KOLEGY

V HRONOVĚ

do provozovny

kouPíM byt
v Polici nad Metují
Platba v hotovosti

nabídněte:
608 103 810



ENERGETICKÉ CENTRUM  
Jsme lokální energe-
tický poradce, který si 
zakládá na dlouholeté 

spolupráci se zákazníky. Naše služby poskytujeme 
pro domácnosti, firmy i veřejné subjekty. 

- Poradenství v energetice  
- Srovnání cen a podmínek smlouvy 
- Pomoc s vyvázáním z nevýhodných 

nebo podvodných smluv 
s dodavateli 

- Výkupu elektřiny z fotovoltaických 
elektráren 

- Řešení situace s ukončením vládou 
nařízeného cenového stropu 

Pro více informací a bezplatnou konzultaci nás 
neváhejte kontaktovat. 
 

Komenského 103, Nové Město nad Metují.  
tel: 605 558 665, e-mail: info@e-ap.cz 
Jsme tu pro Vás. 

O b e c  S u c h ý  D ů l  v y h l a š u j e  
VÝBĚROVÉ ŘÍZENÍ NA PROVOZOVATELE 

KIOSKU NA SLAVNÉM 
Kiosek bude k dispozici 
od 01. 02. 2024.  

Předmětem nájmu je 
kuchyně s výčepem, 
zázemí, prostor 
restaurace, WC. U kiosku je možnost provozování letní 
zahrádky (pronajímatel neposkytuje nábytek). Vytápění je 
zajištěno tepelným čerpadlem. Kuchyně je vybavena 
nábytkem, fritézou, sporákem, vzduchotechnikou, 
lednicemi, mrazící skříní. Prostory restaurace jsou 
vybaveny stoly a židlemi. Vybavení výčepu a kuchyně (sklo, 
nádobí a další předměty potřebné k výrobě pokrmů a 
ostatní potřebné vybavení) si zajis� nájemce sám.  

Nabídky je možné podávat osobně nebo doporučeně na 
adresu vyhlašovatele – Obec Suchý Důl, Suchý Důl 145, 
549 62 Suchý Důl v době úředních hodin. Příjem nabídek 
bude ukončen dne 22.11.2023 v 18.00 hod. 

Podrobné podmínky pro splnění požadavků vyhlašovatele 
jsou uvedeny na webových stránkách Obce Suchý Důl  
www.suchydul.cz v sekci aktuality. 



http://www.barcode-generator.de
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POLICE NAD METUJÍ

Provozní doba Informačního centra Police nad Metují: pondělí - pátek: 8:30 - 11:30 a 12:00 - 16:00, sobota ,svátek: 8:30 - 11:30.

pellyho domy
VSTUPENKY ON-LINE NA WWW.PELLYHODOMY.CZ

Prodej vstupenek na vybrané pořady v Informačních centrech v Polici nad Metují, Hronově, Náchodě, na www.pellyhodomy.cz 
a v pokladně Kolárova divadla. Prostory konání akcí jsou veřejnosti otevřeny již hodinu před začátkem.

ESA Z PRALESA 2: 
SVĚTOVÉ DOBRODRUŽSTVÍ
Úterý 7. 11. 2023 od 18:00
Koho voláme na pomoc, když nám teče  
do bot? Přece Esa z pralesa! S.O.S.! 
Tajemný superpadouch pokryl džungli 
toxickou růžovou pěnou, která vybouchne 
při kontaktu s vodou! A do období dešťů 
zbývá méně než měsíc… Animovaný / 
dobrodružný / rodinný. Francie, 2023, 
88 min.            Vstupné: 80 Kč

ÚSVIT
Čtvrtek 9. 11. 2023 od 19:00
Výpravné detektivní drama z roku 1937.  
Do městečka Svit pod Tatrami přijíždí  
ředitel velké továrny, aby zde po 
baťovském vzoru postavil moderní 
průmyslové město. Jejich plán ale naruší 
znepokojující nález v areálu továrny. 
Jediný, kdo chce záhadu vyřešit,  je těhotná 
manželka ředitele. Thriller, ČR, 2023. 
Nevhodné pro osoby mladší 12 let.117 min.

Vstupné: 120 Kč

MAVKA: STRÁŽKYNĚ LESA
Úterý 14. 11. 2023 od 18:00
Hluboké lesy skrývají od nepaměti 
nespočet tajemství a záhad. Jsou domovem 
podivuhodných mýtických tvorů. Víla  
Mavka je nově zvoleným strážcem a duší 
lesa. Jejím hlavním posláním je chránit 
proti jakémukoli zlu i před světem lidí 
posvátné Srdce lesa, zdroj samotného 
života. 
Animovaný / fantasy / rodinný. Ukrajina, 
2023, 99 min.   Vstupné: 80 Kč

JEJÍ TĚLO
Čtvrtek 16. 11. 2023 od 19:00
Film podle skutečného a neuvěřitelného 
životního příběhu Andrey Absolonové. 
Úspěšná sportovkyně, reprezentantka  
a členka olympijského družstva se po 
zranění obratle a vynuceném konci 
sportovní kariéry stala úspěšnou  
a známou pornoherečkou. Drama, ČR,  
2023.Přístupné od 18 let, 107 min.

Vstupné: 140 Kč

MARTINSKÝ TRH
Sobota 4. 11. 2023 na Masarykově náměstí

DEN VÁLEČNÝCH VETERÁNŮ
Sobota 11. 11. 2023 v 11:11 na hřbitově

VÁNOČNÍ VÝSTAVA
21. 11. - 22. 12. 2023 - informační centrum 
v Pellyho domech
Zveme vás na Vánoční prodejní výstavu 
do prostor informačního centra v Pellyho 
domech. Těšit se můžete na výrobky 
vystavovatelů, které jistě znáte již 
z minulých let, ale čeká na vás také 
pár novinek. Zakoupit si budete moci 
perníčky, vánoční svícny, věnce, dekorace, 
keramické ozdoby, kosmetické výrobky 
z medu, ozdoby na stromeček, svíčky, 
dřevěné misky, výrobky z levandule.
Výstava bude přístupná v otevírací 
době infocentra (Po - pá 8:30 - 11:30,  
12:00 - 16:00, so 8:30 - 11:30). 

VÁNOČNÍ KONCERT ORCHESTRU 
VÁCLAVA MARKA
Pondělí 11. 12. 2023 od 19:00
Koncert přinese kromě domácích šlágrů 
a celosvětově známých evergreenů také 
oblíbené vánoční písně a skladby, včetně 
nejkrásnějších klasických českých koled. 
Hlavním hostem bude herečka, zpěvačka 
a moderátorka Sabina LAURINOVÁ.

Vstupné:  490 Kč v předprodeji 
/ 550 Kč na místě

PLES LYŽAŘŮ
Sobota 2. 12. 2023 od 20:00 
sál Pellyho domy
K tanci hraje hudební skupina MEDIUM.
Hlad a žízeň zažene tým Martina Exnera.

Předprodej místenek začíná 10. listopadu
v 10 hodin v Informačním centru

Vstupné: 200 Kč

PRVNÍ ADVENTNÍ NEDĚLE
Neděle 3. 12. 2023 na Masarykově náměstí

NOVOROČNÍ KONCERT 
MAGDALÉNY MALÉ

Sobota 13. 1. 2024 v Kolárově divadle

Pellyho domy

Kolárovo divadlo

Ostatní akce

2023
Kino

Z R U Š E N O

 

KURZ SPOLEČENSKÉHO 
TANCE PRO MLÁDEŽ 2023
Sobota 4. 11. od 10:00 / Sobota 11. 11.  
od 18:00 – II. prodloužená / Sobota 
18. 11. od 18:00 – latinská hodina   
/ Sobota 25. 11. od 18:00
Vstupné:  60 Kč / lekce; 80 Kč / prodloužená 

INTERAKTIVNÍ DIVADLO PRO 
DŘÍVE NAROZENÉ – SENIOŘI, 
NEDEJTE SE!
Úterý 7. 11. od 10:00 / Společenský sál
Série krátkých scének na aktuální téma 
představená Policií ČR a Divadlem VeTři 
– Jak se bránit podvodníkům (v online 
prostředí). 

POLICKÁ UNIVERZITA 
VOLNÉHO ČASU
Úterý 14. 11. 2023 od 15:00 
/ Společenský sál
Podzimní cyklus tří přednášek na téma: 
Krkonošský národní park slaví 60. výročí 
založení

Přihlášky na univerzitu se přijímají 
v Knihovně města Police nad Metují  
v půjčovní době a na telefonu 775 440 686 
nebo před začátkem přednášek. 

Vstupné: 80 Kč / přednáška

DÁMSKÝ KREJČÍ
Sobota 4. 11. 2023 od 19:00
Představení je bohužel zrušeno, bez 
náhrady.
Vstupenky je možné vrátit v místě 
zakoupení nejpozději do 3. 11. 2023.

ADVENTNÍ KONCERT ZUŠ 
POLICE NAD METUJÍ
Středa 29. 11. 2023 od 18:00 
Předprodej od 1.11. v Informačním centru. 

Vstupné: 120 Kč v předprodeji  
/ 150 Kč na místě

Připravujeme
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